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ACTA DE LA SESSIÓ DE 
Ajuntament Ple 
 
Identificació de la sessió 
 
Núm. 14 /2016 
Caràcter: ordinària  
Data: 23 de desembre de 2016 
Horari: de 9.15  a les 17.05  h. 
Lloc: Sala de Plens de Paeria 
 
 
Hi assisteixen: 
 
Àngel Ros Domingo,  Paer en cap  
Montserrat  Mínguez García, Regidora 
Félix Larrosa Piqué,  Regidor 
Xavier Rodamilans de la O, Regidor 
Rafael Peris Martín, Regidor 
Montserrat Parra Albà, Regidora 
Joan Gómez López, Regidor 
Sara Mestres Llussà, Regidora 
Antoni Postius Terrado, Regidor 
Maria Carme Culleré Llavoré, Regidora 
Francesc Josep Cerdà Esteve, Regidor 
Cristina Núria Simó Andreu, Regidora 
Rosa Maria Salmerón Pallarés, Regidora 
Marta Gispert Rocasalbas, Regidora 
Angeles E. Ribes Duarte, Regidora 
José Luis Osorio Fernández, Regidor 
Daniel Rubio Ruiz, Regidor 
José Maria L. Córdoba Alós, Regidor 
Carles Vega Castellví, Regidor 
Josep Maria Baiget Marqués, Regidor 
Núria Marín Casas, Regidora 
Pau Juvillà Ballester, Regidor 
Francesc Gabarrell Guiu, Regidor 
Dolores López Aguilar, Regidora 
Joan Vilella Jounou, Regidor 
Carlos González Iglesias Regidor 
Sergio Talamonte Sánchez  Regidor 
Jesús Gutiérrez Bustillo,  Secretari 
Jordi Sanuy Vallés,  Interventor 
Montse Tomàs Pallerols, Oficial Major  

 
 EXCUSA L’ASSISTÈNCIA 
Ma. Luisa Sanz Llavallol Tresorera  
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ORDRE DEL DIA 
 
1.-  PROPOSTA D’APROVACIÓ DE L’ACTA DEL PLE DE DATA  28 D’OCTUBRE DE 
2016  
 
Per unanimitat s’acorda aprovar l’acta de la sessió feta el dia 28 d’octubre de 2016. 
 
 
2.- DONAR COMPTE DELS DECRETS DICTATS PER L’ALCALDI A DES DEL 
DARRER PLE 
 
La corporació resta assabentada dels decrets dictats per l’Alcaldia des del darrer Ple i 
que van del núm. 7514 fins al núm. 8260, ambdós inclosos.  
 
 
3.- DONAR COMPTE ESPECÍFIC DE DECRETS AL PLE 
 
La corporació resta assabentada dels següents decrets dictats per l’Alcaldia: 
 

- Decret de 24-11-2016 d’aprovació del “Protocol pel qual s’estableix el procés 
per a l’expedició de còpies electròniques autèntiques mitjançant 
procediments de digitalització segura” i el “Vocabulari de metadades de 
l’Ajuntament de Lleida”. 
 

- Decret de 1-12-2016 de participar a la convocatòria de subvenció "Orden 
HAP/2427/2015, de 13 de noviembre, para la selección de estrategias de 
Desarrollo Urbano Sostenible e Integrado", amb el projecte "Lleida: una 
estrategia de transformación urbana a través de la valorización del entorno 
periurbano y rural". 

 
- Decret de 2-12-2016 de proposta al Patronat de la Fundació Privada Lleida, 

21 el nomenament de la  Sra. Noèlia Jiménez Carrasco a proposta del G.M. 
de Crida per Lleida-CUP en substitució del Sr. David Colell Orrit.  

 
- Decret de 2-12-2016 d’aprovació de la “Taula de compromisos de 

transparència de l’Ajuntament de Lleida – actualització i manteniment del 
Portal de Transparència”.  

 
- Decret de 16-12-2016 de declaració de l’Any 2017 com a any Màrius Torres. 
 
- Decret de 16-12-2016 de declaració de l’Any 2017 com a any Enric 

Granados. 
 
- Decret de 16-12-2016 de declaració de l’Any 2017 com a any centenari del 

Museu d’Art Jaume Morera. 
 

 
4.- APROVACIÓ DE L’ACORD D’INTENCIONS ENTRE LES CIU TATS DE LLEIDA I 
DE XÀTIVA 
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Per unanimitat s'acorda l'aprovació de l’Acord d’intencions entre les ciutats de Lleida i 
Xàtiva, signat el dia 16 de desembre de 2016, que es transcriu a continuació: 
 
“Les ciutats de Lleida i Xàtiva, convençudes que la mútua col·laboració serà beneficiosa 
per a les dos poblacions, han decidit formalitzar el present protocol amb el 
convenciment que: 
 

1. Les relacions de col·laboració esdevenen un element fonamental per a un 
millor coneixement i col·laboració entre ciutats, tot contribuint a reforçar, 
afavorir i promoure l’amistat i el progrés. 

2. La instauració i l’establiment de relacions permanents de cooperació i 
intercanvi entre ciutats representen un estímul per a tots els sectors que 
formen el teixit civil, social i econòmic. 

3. Impulsar aquest protocol afavorirà l’establiment d’una col·laboració entre 
ambdós municipis, que es traduirà en un benefici per al seus ciutadans. 

 
ACORDEN: 
 

1r. La decisió de mantenir relacions d’amistat amb l’objectiu d’aconseguir el progrés, el 
desenvolupament i el benestar d’ambdues parts. 
 
2n. El compromís a col·laborar per enfortir les relacions inspirades en la igualtat, la pau i 
la prosperitat, tant culturals com esportives, socials, turístiques i econòmiques. 
 
3r. El suport a l’organització de trobades socials que redunden en la formació integral 
d’ambdós  municipis; juvenils, culturals, artístics, esportius i econòmics. 
 
4t. El foment de l’intercanvi d’experiències, iniciatives i solucions als seus problemes 
comuns. 
 
5e. L’estudi del desenvolupament de fórmules participatives que permeten sumar 
esforços en l’execució de projectes comuns en diversos àmbits; culturals, socials, 
educatius, empresarials, comercials i turístics. 
 
Tè. El protocol d’intencions entrarà en vigor el dia de la firma d’aquest, i tindrà una 
duració de 2 anys. Podrà rescindir-se en el moment en què així ho comuniqui qualsevol 
de les parts. Tot i això, serà objecte de pròrroga anual tret que una de les parts 
comuniqui la decisió de rescindir l’acord” 
 
 
5.- ATORGAMENT DE SUBVENCIONS A LES CENTRALS SINDIC ALS CCOO I UGT, 
EN EL MARC DEL PACTE SOCIAL PER A LA CIUTADANIA DE LLEIDA 
 
Vista la proposta d’Alcaldia, amb 23 vots a favor dels grups municipals del PSC, CiU, 
C’s, ERC-Avancem i PP, 2 vots en contra del Grup Municipal de Crida per Lleida-CUP i 
2 abstencions del Grup Municipal de Comú de Lleida, s’acorda: 
 
1r. La concessió d’una subvenció singular per a l’any 2016, als sindicats UGT i CCOO 
per un import de 36.429 € a cadascun, amb càrrec a la partida 04.9291.48200, en 
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concepte de col·laboració de l’Ajuntament a les activitats estudis i elaboració de 
propostes per a l’assoliment dels objectius continguts en el Pacte Social per a la 
Ciutadania aprovat pel Ple de l’Ajuntament el 22 de desembre de 2011. 
 
2n. Sobre l’import de les respectives subvencions, es podrà lliurar una bestreta del 
100% exempta de garantia, condicionada a l’existència de disponibilitat de tresoreria 
suficient. La justificació de l’esmentada subvenció, es farà en relació al compliment dels 
objectius del pacte Social per la Ciutadania aprovat pel Ple en data 22 de desembre de 
2011. 
 
 
6.- RATIFICACIÓ DEL CONVENI DE COL·LABORACIÓ ENTRE EL DEPARTAMENT 
DE CULTURA DE LA GENERALITAT DE CATALUNYA, L’OFICIN A DE SUPORT A 
LA INICIATIVA CULTURAL I L’AJUNTAMENT DE LLEIDA PER  AL PROGRAMA 
D’EXPOSICIONS I ACTIVITATS DEL CENTRE D’ART LA PANE RA 2016 
 
Atès que el Centre d’Art la Panera de Lleida, subscriu anualment un conveni de 
col·laboració amb el Departament de Cultura i l’Oficina de Suport a la iniciativa Cultural, 
i que una de les seves funcions és donar suport i estructurar les iniciatives artístiques en 
el camp de les arts visuals contemporànies no només de la ciutat de Lleida sinó també 
del territori lleidatà, ambdues institucions han acordat donar cobertura tècnica i 
administrativa, per raons de coherència en la programació de les arts visuals a la ciutat 
a la col·laboració del Departament de Cultura a dos puntals de l’art contemporani de 
Lleida i comarques: el Museu Jaume Morera i el Centre d’Art i Natura de Farrera. 
 
La Llei 7/2011, de 27 de juliol, de mesures fiscals i financeres crea l’Oficina de Suport a 
la Iniciativa Cultural com a entitat de dret públic subjecte de concretar les iniciatives de 
suport i foment del Departament de Cultura i de les entitats adscrites, excepte l’Institut 
Català de les Empreses Culturals. 
 
És interès compartit per les parts el col·laborar, mitjançant la signatura d’aquest conveni, 
en el finançament de les activitats programades durant l’any 2016, destinades al 
programa d’exposicions i activitats del Centre d’Art la Panera, mitjançant la concessió 
d’una subvenció directa a l’Ajuntament de Lleida, ajustada a la normativa reguladora en 
aquesta matèria. 
 
En compliment del que disposa l’article 7.3.b) i k) del Decret 7/2012m de 10 de gener, 
pel qual s’aproven els Estatuts de l’Oficina de Suport a la Iniciativa Cultural, el Consell 
d’Administració d’aquesta entitat de dret públic, adscrita al Departament de Cultura de 
l’Administració de la Generalitat va aprovar aquest conveni en sessió de 7 de juliol de 
2016. 
 
Vist l’informe del Responsable coordinador de Cultura, de data 15 de novembre de 
2016, sobre la idoneïtat de formalitzar un conveni de col·laboració entre el Departament 
de Cultura de la Generalitat de Catalunya, l’oficina de suport a la iniciativa cultural i   
l’Ajuntament de Lleida per al programa d’exposicions i activitats del Centre d’Art la 
Panera 2016 
 
Vista la proposta de la regidora de les Polítiques a favor de la Creativitat, la Cultura, 
l’Educació i els Esports, per unanimitat s’acorda: 



 
 

 5 

 
Ratificar el conveni de col·laboració entre el Departament de Cultura de la Generalitat 
de Catalunya, l’oficina de suport a la iniciativa cultural i   l’Ajuntament de Lleida per al 
programa d’exposicions i activitats del Centre d’Art la Panera 2016, signat el 20 
d’octubre de 2016. 
 
 
7.- APROVACIÓ DEL PLEC DE CLÀUSULES ADMINISTRATIVES  PARTICULARS I 
DEL PLEC DE PRESCRIPCIONS TÈCNIQUES QUE HAN DE REGI R EL 
CONTRACTE DE SUBMINISTRAMENT DE SISTEMES DE SONORIT ZACIÓ I 
IL·LUMINACIÓ PER A LES ACTIVITATS ORGANITZADES PER LA REGIDORIA DE 
LES POLÍTIQUES A FAVOR DE LA CREATIVITAT, LA CULTUR A, L’EDUCACIÓ I 
ELS ESPORTS DE L’AJUNTAMENT DE LLEIDA EN ESPAIS PÚB LICS, AMB MOTIU 
DE LA FESTA MAJOR DE MAIG I/O FESTA DE TARDOR, MITJ ANÇANT 
PROCEDIMENT OBERT AMB DIVERSOS CRITERIS D’ADJUDICAC IÓ I 
TRAMITACIÓ ANTICIPADA I INICI DE LICITACIÓ  
 
Vista la proposta de la regidora de les Polítiques a favor de la Creativitat, la Cultura, 
l’Educació i els Esports, amb 14 vots a favor dels grups municipals del PSC, C’s i PP, 3 
vots en contra del Grup Municipal d’ERC-Avancem i 10 abstencions dels grups 
municipals de CiU, Crida per Lleida-CUP i Comú de Lleida, s’acorda:  
 
1r. Aprovar el Plec de Clàusules Administratives Particulars i el Plec de Prescripcions 
Tècniques que han de regir el  contracte de subministrament de sistemes de 
sonorització i il•luminació per a les activitats organitzades per la regidoria de les 
polítiques a favor de la creativitat, la cultura, l’educació i els esports de l’Ajuntament de 
Lleida en espais públics, amb motiu de la Festa Major de Maig i/o Festes de Tardor, 
mitjançant procediment obert amb diversos criteris d’adjudicació i tramitació anticipada, 
amb un pressupost per lots de:  
 

LOTS 
Període 01/01/2017 a 31/12/2018 
Base Iva (21%) Total 

LOT 1. Sistema nº 1 de sonorització   per 
esdeveniments a desenvolupar a l’aire lliure 
i/o en espais públics de fins a 500 m2. 

11.570,25 
€ 2.429,75 € 

14.000,00 
€ 

LOT 2. Sistema nº 2 de sonorització i 
Il·luminació per esdeveniments a 
desenvolupar a l’aire lliure i/o en espais 
públics de fins a 2.000 m2. 

18.181,82 
€ 3.818,18 € 

22.000,00 
€ 

LOT 3  Sistema nº 3 de sonorització i 
Il·luminació per a actes a desenvolupar en 
Pavelló nº 3 Camps Elisis, de fins a 5.000 m2 

26.446,28 
€ 5.553,72 € 

32.000,00 
€ 

LOT 4  Sistema nº 4 de sonorització i 
Il·luminació per esdeveniments a 
desenvolupar a l’aire lliure i/o espai públic, 
anomenat Escenari Central Camps Elisis, des 
de 8.000 m2 

19.834,71 
€ 4.165,29 € 

24.000,00 
€ 
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LOT 5   Sistema nº 5 de sonorització i 
Il·luminació per esdeveniments a 
desenvolupar a l’aire lliure i/o espai públic, 
anomenat Escenari #festeslleida Camps 
Elisis, des de 8.000 m2 

26.446,28 
€ 5.553,72 € 

32.000,00 
€ 

LOT 6   Sistema nº 6 de sonorització i 
Il·luminació per esdeveniments a 
desenvolupar a l’aire lliure i/o espai públic, 
anomenat Escenari Glorieta Camps Elisis, des 
de 2.000 m2 

23.140,50 
€ 4.859,50 € 

28.000,00 
€ 

TOTAL 125.619,84 
€ 

 26.380,16 
€  

152.000,00 
€ 

 
 
2n.- Que s’habiliti crèdit càrrec de la partida pressupostària 06 3300 22799, amb la 
següent distribució: 
 

LOTS ANY 2017 ANY 2018 

LOT 1. Sistema nº 1 de sonorització  
per esdeveniments a desenvolupar a 
l’aire lliure i/o en espais públics de fins a 
500 m2. 

7.000,00 €  7.000,00 € 

LOT 2. Sistema nº 2 de sonorització i 
Il·luminació per esdeveniments a 
desenvolupar a l’aire lliure i/o en espais 
públics de fins a 2.000 m2. 

11.000,00 
€ 

11.000,00 € 

LOT 3  Sistema nº 3 de sonorització i 
Il·luminació per a actes a desenvolupar 
en Pavelló nº 3 Camps Elisis, de fins a 
5.000 m2 

16.000,00 
€ 

16.000,00 € 

LOT 4  Sistema nº 4 de sonorització i 
Il·luminació per esdeveniments a 
desenvolupar a l’aire lliure i/o espai 
públic, anomenat Escenari Central 
Camps Elisis, des de 8.000 m2 

12.000,00 
€ 

12.000,00 € 

LOT 5   Sistema nº 5 de sonorització i 
Il·luminació per esdeveniments a 
desenvolupar a l’aire lliure i/o espai 
públic, anomenat Escenari #festeslleida 
Camps Elisis, des de 8.000 m2 

16.000,00 
€ 

16.000,00 € 

LOT 6   Sistema nº 6 de sonorització i 
Il·luminació per esdeveniments a 
desenvolupar a l’aire lliure i/o espai 
públic, anomenat Escenari Glorieta 
Camps Elisis, des de 2.000 m2 

14.000,00 
€ 

14.000,00 € 

 
3r.- Iniciar procediment licitatori de forma ordinària, mitjançant procediment obert, amb 
diversos criteris d’adjudicació i tramitació de forma anticipada, d’acord amb allò  
establert a l’art. 110.2, 142 i 157 del RDL 3/2011, de 14 de novembre pel qual s’aprova 
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el Text Refós de la Llei de Contractes del Sector Públic. 
 
4t.- Delegar de forma expressa a la Junta de Govern Local o a l’Alcaldia per a que 
realitzi tots els actes de desenvolupament o execució del present acord, incloent la 
formalització del contracte i qualsevol altre acte administratiu que es derivi del mateix.  
 
 
8.- APROVACIÓ DEL PLEC DE CLÀUSULES ADMINISTRATIVES  PARTICULARS I 
DEL PLEC DE PRESCRIPCIONS TÈCNIQUES QUE HA DE REGIR  EL CONTRACTE 
DE SUBMINISTRAMENT D’INFRAESTRUCTURES NECESSÀRIES P ER A LES 
ACTIVITATS  ORGANITZADES PER LA REGIDORIA DE LES PO LÍTIQUES A 
FAVOR DE LA CREATIVITAT, LA CULTURA, L’EDUCACIÓ I E LS ESPORTS DE 
L’AJUNTAMENT DE LLEIDA, AMB MOTIU DE LA FESTA MAJOR  DE MAIG I/O 
FESTES DE TARDOR, MITJANÇANT PROCEDIMENT OBERT AMB  DIVERSOS 
CRITERIS D’ADJUDICACIÓ I TRAMITACIÓ ANTICIPADA, I I NICI DE LA LICITACIÓ  
 
Vista la proposta de la regidora de les Polítiques a favor de la Creativitat, la Cultura, 
l’Educació i els Esports, amb 14 vots a favor dels grups municipals del PSC, C’s i PP, 3 
vots en contra del Grup Municipal d’ERC-Avancem i 10 abstencions dels grups 
municipals de CiU, Crida per Lleida-CUP i Comú de Lleida, s’acorda: 
 
1r.- Aprovar el Plec de Clàusules Administratives Particulars i el Plec de Prescripcions 
Tècniques que ha de regir el  contracte de subministrament d’infraestructures 
necessàries per a les activitats organitzades per la Regidoria de les polítiques a favor de 
la Creativitat, la Cultura, l’Educació i els Esports de l’Ajuntament de Lleida, amb motiu 
de la Festa Major de Maig i/o Festes de Tardor, mitjançant procediment obert amb 
diversos criteris d’adjudicació i tramitació anticipada, amb un pressupost per lots de:  
 

 PERÍODE 01/01/2017 A 31/12/2018  
  BASE IVA 21% TOTAL 
LOT 1. Escenaris tipus layher o 
equivalents necessaris per activitats 
organitzades per la Regidoria de les 
Polítiques a Favor de la Creativitat, la 
Cultura, l’Educació i els Esports amb 
motiu de la Festa Major de Maig i de 
les Festes de la Tardor  2017 i 2018 

28.099,18 
€ 5.900,82 € 34.000,00 € 

LOT 2. Escenari cobert necessari per 
activitats organitzades per la Regidoria 
de de les Polítiques a Favor de la 
Creativitat, la Cultura, l’Educació i els 
Esports, , amb motiu de la Festa Major 
de Maig 2017 i 2018 : ESCENARI 
COBERT CENTRAL   ( CAMPS 
ELISIS) 

31.404,96 
€ 6.595,04 € 38.000,00 € 

LOT 3  Escenari cobert necessari per 
activitats organitzades per la Regidoria 
de de les Polítiques a Favor de la 
Creativitat, la Cultura, l’Educació i els 

24.793,38 
€ 5.206,62 € 30.000,00 € 
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Esports, amb motiu de la Festa Major 
de Maig 2017 i 2018 ESCENARI 
COBERT # festeslleida  (CAMPS 
ELISIS) 

LOT 4  Escenari cobert necessari per 
activitats organitzades per la Regidoria 
de les Polítiques a Favor de la 
Creativitat, la Cultura, l’Educació i els 
Esports, amb motiu de la Festa Major 
de Maig 2017 i 2018:  ESCENARI 
COBERT GLORIETA (CAMPS ELISIS) 

21.487,60 
€ 4.512,40 € 26.000,00 € 

LOT 5  Infraestructures i elements 
personals i materials necessaris per 
activitats organitzades per la Regidoria 
de les Polítiques a Favor de la 
Creativitat, la Cultura, l’Educació i els 
Esports, amb motiu de la Festa Major 
de Maig i de les Festes de la Tardor 
2017 i 2018  

71.074,38 
€ 14.925,62 € 86.000,00 € 

TOTAL......................... 176.859,50 
€ 37.140,50 € 214.000,00 € 

 
2n.- Que s’habiliti crèdit a càrrec de la partida pressupostària 06 3300 22799, amb la 
següent distribució: 
 
  Any 2017 Any 2018 

LOT 1. Escenaris tipus layher o equivalents necessaris per 
activitats organitzades per la Regidoria de les Polítiques a 
Favor de la Creativitat, la Cultura, l’Educació i els Esports 
amb motiu de la Festa Major de Maig i de les Festes de la 
Tardor  2017 i 2018 

 
 
 
17.000,00 € 

 
 
 
17.000,00 
€  

LOT 2. Escenari cobert necessari per activitats 
organitzades per la Regidoria de de les Polítiques a Favor 
de la Creativitat, la Cultura, l’Educació i els Esports, , amb 
motiu de la Festa Major de Maig 2017 i 2018 : ESCENARI 
COBERT CENTRAL   ( CAMPS ELISIS) 

 
 
 
19.000,00 € 

 
 
 
19.000,00 
€ 

LOT 3  Escenari cobert necessari per activitats 
organitzades per la Regidoria de de les Polítiques a Favor 
de la Creativitat, la Cultura, l’Educació i els Esports, amb 
motiu de la Festa Major de Maig 2017 i 2018 ESCENARI 
COBERT # festeslleida  (CAMPS ELISIS) 

 
 
 
15.000,00 € 

 
 
 
15.000,00 
€  

LOT 4  Escenari cobert necessari per activitats 
organitzades per la Regidoria de les Polítiques a Favor de 
la Creativitat, la Cultura, l’Educació i els Esports, amb 
motiu de la Festa Major de Maig 2017 i 2018:  ESCENARI 
COBERT GLORIETA (CAMPS ELISIS) 

 
 
 
13.000,00 € 

 
 
 
13.000,00 
€ 
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LOT 5  Infraestructures i elements personals i materials 
necessaris per activitats organitzades per la Regidoria de 
les Polítiques a Favor de la Creativitat, la Cultura, 
l’Educació i els Esports, amb motiu de la Festa Major de 
Maig i de les Festes de la Tardor 2017 i 2018  

 
 
 
43.000,00 € 

 
 
 
43.000,00 
€ 

 
3r.- Iniciar procediment licitatori de forma ordinària, mitjançant procediment obert, amb 
diversos criteris d’adjudicació i tramitació de forma anticipada, d’acord amb allò establert 
a l’art. 110.2, 142 i 157 del RDL 3/2011, de 14 de novembre pel qual s’aprova el Text 
Refós de la Llei de Contractes del Sector Públic. 
 
4t.- Delegar de forma expressa a la Junta de Govern Local o a l’Alcaldia per a que 
realitzi tots els actes de desenvolupament o execució del present acord, incloent la 
formalització del contracte i qualsevol altre acte administratiu que es derivi del mateix.  
 
 
9.- APROVACIÓ DE CONVENI DE COL·LABORACIÓ AMB EL DE PARTAMENT DE 
CULTURA DE LA GENERALITAT DE CATALUNYA, L’OFICINA D E SUPORT A LA 
INICIATIVA CULTURA I L’AJUNTAMENT DE LLEIDA PER AL SUPORT ALS 
EQUIPAMENTS ESCÈNICS I MUSICALS AUDITORI MUNICIPAL ENRIC 
GRANADOS, TEATRE DE LA LLOTJA I TEATRE MUNICIPAL DE  L’ESCORXADOR 
DURANT ELS ANYS 2016 I 2017 
 
El Departament de Cultura de la Generalitat de Catalunya ha donat suport econòmic a la 
programació professional estable dels equipaments de titularitat municipal o gestionats 
per municipis (equipaments privats però gestionats per un ens públic en virtut de 
convenis o acords). El Departament de Cultura de la Generalitat de Catalunya ho ha fet 
a través de l’ Oficina de Suport a la Iniciativa Cultural, empresa pública adscrita al 
Departament de Cultura, i amb el desplegament del Sistema Públic d’Equipaments 
Escènics i Musicals de Catalunya. 
 
El Decret 48/2009, de 24 de març, crea i regula el Sistema Públic d’Equipaments 
Escènics i Musicals de Catalunya. Aquesta normativa estableix diferents tipologies dels 
esmentats equipaments municipals i regula diferents tipus de suport econòmic en funció 
de la tipologia.  
 
Els equipaments Auditori Municipal Enric Granados, Teatre de la Llotja i Teatre 
Municipal de l’Escorxador formen part del Sistema esmentat amb la categoria E3, amb 
la qual cosa el sistema de suport és el conveni. 
 
D’acord amb l’article 8 del Decret 48/2009, de 24 de març, s’estipula que la fórmula de 
suport per als equipaments escènics i musicals locals multifuncionals i també pels 
centres de producció territorial, es farà amb la signatura d’un conveni específic anual. I 
en annex I al citat conveni es desenvolupa aquesta fórmula de suport. 
 
Vista la proposta de la regidora de les Polítiques a favor de la Creativitat, la Cultura, 
l’Educació i els Esports, per unanimitat s’acorda:  
 
Aprovar el conveni de col·laboració entre el Departament de Cultura de la Generalitat de 
Catalunya, l’Oficina de Suport a la Iniciativa Cultural i l’Ajuntament de Lleida, en relació 
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amb els equipaments de l’Auditori Municipal Enric Granados, el Teatre de la Llotja i el 
Teatre Municipal de l’Escorxador, per al suport a la seva programació d’arts escèniques 
i música durant els anys 2016 i 2017.  
 
 
10.- APROVACIÓ DE L’ADHESIÓ DE L’AJUNTAMENT DE LLEI DA AL PROJECTE 
“LA CITTÀ DEL BAMBINI” 
 
La iniciativa “Ciudades Amigas de la Infancia” (CAI)  es va iniciar a l’any 1996 com a 
part de la resolució aprovada a la segona Conferència de l’ONU sobre els Assentaments 
Humans, per transformar les ciutats en llocs més habitables per a tothom. En el 
llenguatge d’ UNICEF, es va anar assumint el lema  "els infants primer". La Conferència 
va declarar que el benestar de la infància és l’indicador més segur d’una societat sana, 
democràtica i un bon govern. 
 
A partir d’aquí es va culminar aquest procés a finals dels 90, amb el que es va 
anomenar “Alcaldes Amigos de la Infancia” que pretenia implicar als polítics i dirigents 
dels municipis en una reflexió que en aquell moment era nova.  Lleida va ser una de les 
primeres ciutats adscrites a la iniciativa i aviat es va nomenar l'Alcalde de Lleida "Amic 
dels Nens". 
 
Temps després i emparats per la Convenció dels Drets del Nen, aquest compromís 
inicial de pensar en els nens i les nenes com a subjectes de drets i agents a ser tinguts 
en compte als programes i polítiques socials, es va completar amb la idea de donar 
participació directa als nens i joves en els assumptes ciutadans, a més de millorar la 
seva protecció i la promoció dels seus drets com a persones. Així,  en 1998 Lleida va 
assumir un ferm compromís en la defensa i promoció dels drets dels nens i adolescents 
amb la creació de la figura del  Defensor/a dels Drets dels Nens i Adolescents a la 
ciutat, la formalització d'aquest compromís en tota una normativa específica, oberta a la 
ciutat, amb el punt de partida en el Reglament Regulador dels Drets dels Nens i 
Adolescents de Lleida, com a eina de treball, compromís intern i ideari d'actuació de 
l'Ajuntament.  
 
Al novembre de 2004,  Lleida va ser proclamada “Ciudad amiga de la Infància”. Aquest 
compromís ha estat renovat els anys 2010 i darrerament el 2014. 
 
Ser “Ciudad Amiga de la Infancia” representa ser una ciutat que es comprometi a 
respectar els drets dels nens, les nenes i els adolescents. És una ciutat on les veus, les 
necessitats, les prioritats i els drets de la infància formen part integrant de les polítiques, 
els programes i les decisions públiques. En aquesta  línia,  s’inclou treballar amb la 
infància del municipi a través del respecte de tots els seus drets i la promoció de la  
participació real dels infants en la presa de decisions municipals 
 
Paral·lelament a aquest projecte liderat per UNICEF, el maig de 1991 neix a Fano(Itàlia) 
el projecte "La ciutat dels nens i les nenes"(La città dei bambini)·. Aquest projecte està 
liderat pel reconegut pedagog Francesco Tonucci, que recentment ha estat anomenat 
Doctor Honoris Causa per la Universitat de Lleida 
 
Rebutjant una interpretació exclusivament de tipus educatiu o simplement d'ajuda als 
nens i a les nenes, el projecte des de l'inici ha tingut una motivació política; treballar cap 
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a una nova filosofia de govern de la ciutat, prenent als nens com a paràmetre i com a 
garantia de les necessitats de tots els ciutadans. 
 
No es tracta d'augmentar els recursos i serveis per a la infància, es tracta de construir 
una ciutat diversa i millor per a tothom, de manera que els nens puguin viure una 
experiència com a ciutadans, autònoms i participatius. 
 
Els nens des de petits, són capaços d'interpretar i d'expressar les seves pròpies 
necessitats i contribuir al canvi de la seva ciutat. Les seves necessitats coincideixen 
amb les de la major part dels ciutadans, sobretot amb les dels més febles. Val la pena 
donar-los la paraula, cridar-los a participar, perquè potser en el seu nom i pel seu 
benestar, és possible demanar als ciutadans adults els canvis que difícilment estarien 
disposats a acceptar i a promoure per altres motius. 
 
Aquest projecte proposa, canviar el paràmetre i passar de l'adult, home treballador, al 
nen i la nena: es tracta d'aconseguir que l'Administració baixi els seus ulls fins a l'altura 
d'un nen, per no perdre de vista a ningú. Una ciutat adequada als nens i a les nenes és 
una ciutat adequada per a tothom. 
És una proposta transversal que implica a tots els sectors de l'Administració, per això es 
confia a l'alcalde i a tots els membres del Ple de la Corporació. 
 
Les actuacions que es deriven del projecte han estat àmpliament recollides en el decurs 
del temps per les actuacions fetes per  l’Ajuntament de Lleida: Camins escolars segurs, 
Participació dels infants en el disseny de places i parcs, El plenari dels infants... 
 
Amb la visita que el professor Francesco Tonucci ha fet a Lleida amb motiu de la seva 
investidura com a Doctor Honoris i la celebració de l’aniversari de la Convenció dels 
Drets dels Infants amb l’assistència als actes que s’han organitzat des de l’Ajuntament, 
en el marc de la recepció feta a l’Ajuntament, l’Alcalde ja va signar la Carta d’adhesió al 
projecte. Com ja s’ha esmentat amb anterioritat, cal també l’aprovació per part del Ple 
de la Corporació. 
 
Vista la proposta de la regidora de les Polítiques a favor de la Creativitat, la Cultura, 
l’Educació i els Esports, per unanimitat s’acorda: 
 
1r.  Aprovar l’adhesió al projecte “LA CITTÀ DEI BAMBINI”. 
 
2n.   Difondre a la ciutat el contingut d’aquest projecte “LA CITTÀ DEI BAMBINI”. 
 
 
11.- APROVACIÓ DEL CONVENI DE COL·LABORACIÓ ENTRE L ’AJUNTAMENT DE 
LLEIDA I EL CENTRE INTEGRAL DE FORMACIÓ ILERNA  
 
Vist que el Centre de Formació Professional ILERNA de Lleida imparteix cicles formatius 
vinculats amb activitats formatives del sector esportiu. 
 
Atès que l’Ajuntament de Lleida disposa d’instal·lacions esportives municipals i que és 
l’entitat que gestiona els espais, instal·lacions i equipaments adequats per dur a terme 
activitats formatives i de recerca relacionades amb el sector esportiu. 
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Vist que ILERNA té interès en establir una relació de col·laboració amb l’Ajuntament de 
Lleida per a poder utilitzar instal·lacions esportives municipals amb l’objectiu de poder 
desenvolupar aquesta formació. 
 
Vist que l’Ajuntament de Lleida té competències en matèria esportiva i sobre 
instal·lacions destinades a l’esport, atribuïdes per l’art. 25.2 de la Llei 7/1985, de 2 
d’abril, reguladora de les bases de règim local i arts 66 i 71 del Decret Legislatiu 2/2003, 
de 28 d’abril, pel qual s’aprova el Text refós de la Llei municipal i de règim local de 
Catalunya, ha actuat de forma constant en la promoció de les entitats esportives de la 
Ciutat i en contribuir a que aquestes comptin amb les instal·lacions  més escaients. 
 
Vista la proposta de la regidora de les Polítiques a favor de la Creativitat, la Cultura, 
l’Educació i els Esports, amb 20 vots a favor dels grups municipals del PSC, CiU, C’s i 
PP, 5 vots en contra dels grups municipals d’ERC-Avancem i Crida per Lleida-CUP i 2 
abstencions del Grup Municipal del Comú de Lleida, s’acorda: 
 
1r.  Aprovar el conveni entre l’Ajuntament de Lleida i del Centre de Formació ILERNA. 
per a la utilització d’instal·lacions esportives municipals amb l’objectiu de dur a terme 
activitats formatives vinculades al sector esportiu.  
 
2n. Donar trasllat d’aquesta resolució al Centre de Formació ILERNA, als efectes 
oportuns. 
 
 
 
12. EXPEDIENT DE GESTIÓ TRIBUTÀRIA. IMPOST DE CONST RUCCIONS, 
INSTAL·LACIONS I OBRES.  CONCESSIÓ DE BONIFICACIÓ A  FRANCISCO 
MONZÓN GASCON 
 
Per unanimitat s’acorda aprovar la proposta següent de la Presidència de la Comissió 
Informativa per les Polítiques de Gestió dels recursos, la seguretat pública i 
l’organització municipal: 
 
1r. Declarar com a obra d’especial interès o utilitat municipal l’adequació de l’obra 
consistent en la rehabilitació i reforma d’un edifici plurifamiliar de 10 habitatges i canvi 
d’ús dels locals de planta primera per dos habitatges, amb un total de 12 habitatges i 
dos locals  en planta baixa al C. Salmerón, núm. 24 de Lleida.  
 
2n.  Aplicar una  bonificació del 50% practicant la corresponent liquidació provisional de 
l‘ICIO, segons expedient de llicència d’obres LO16-1435 al tipus de gravamen del 3%, 
l’import de la qual s’ajustarà a 50% de la  base imposable resultant de 602.256,28 €, és 
a dir  una base imposable final de 301.128,14 €. 
 
 
13.- EXPEDIENT DE MODIFICACIONS DE CRÈDITS AL PRESS UPOST DE 
L’AJUNTAMENT 2016 (II) 
 
Havent-se aprovat l'expedient de modificacions de crèdits al pressupost de l’Ajuntament 
2016 (II), pel Ple de l’Ajuntament en sessió de data 28 d’octubre de 2016 i, exposat el 
mateix a informació pública al Butlletí Oficial de la Província núm. 210 de 2 de novembre 
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de 2016 i tauler d'edictes d'aquest Ajuntament, no es va presentar en contra del mateix 
cap reclamació, considerant-se en conseqüència dit expedient aprovat amb caràcter 
definitiu.   
 
El Ple de l'Ajuntament es dóna per assabentat de la inexistència de reclamacions a 
l'expedient de modificacions de crèdits al pressupost de l’Ajuntament 2016 (II) i del 
caràcter definitiu del mateix. 
 
 
14.- EXPEDIENT D’ORDENANCES FISCALS 2017  
 
El Ple de l’Ajuntament en sessió del dia 28 d’octubre de 2016, adoptà entre d’altres 
l’acord d’aprovar inicialment l’expedient d’Ordenances fiscals per a l’any 2017 i exposat 
al públic, previ anunci inserit al Butlletí Oficial de la Província núm. 210 de data 2 de 
novembre de 2016 i al tauler d’anuncis d’aquest Ajuntament per un termini de 30 dies 
hàbils, es va presentar la reclamació següent: 
 

- Carles Vega Castellví en nom del grup municipal ERC-Avancem. 
 
Vist l’informe proposta pertinent sobre la reclamació abans esmentada. 
 
Vist el Dictamen de la Comissió Informativa de Polítiques de Gestió dels Recursos, la 
Seguretat Pública i l’Organització Municipal, per unanimitat s’acorda: : 
 
1r. Desestimar la reclamació presentada per Carles Vega Castellví en nom del grup 
municipal ERC-Avancem, donat que l’Ordenança Fiscal 4.01 Preu públic per a la 
prestació de servei de l’Empresa Aigües de Lleida-Seragua, SA i F.C.C., SA UTE, no 
forma part de l’expedient de modificació d’Ordenances fiscals per a l’any 2017 i d’acord 
amb la seva Disposició Final manté la seva vigència mentre no se’n acordi la 
modificació o derogació. 
 
2n. Aprovar definitivament les Ordenances Fiscals que es concreten a continuació 
 

NÚM. 
OOFF DESCRIPCIÓ 
1.01 Impost sobre béns immobles 

3.6  
Taxa per la utilització privativa o l’aprofitament especial del domini públic 
municipal, a favor d’empreses explotadores de serveis de telefonia mòbil 

 
3r. Seguir els tràmits reglamentaris. 
 
 
15.- APROVACIÓ DEL PLEC DE CLÀUSULES ADMINISTRATIVE S PARTICULARS I 
DEL PLEC DE PRESCRIPCIONS TÈCNIQUES QUE HAN DE REGI R EL 
CONTRACTE DE SUBMINISTRAMENT D’EINES, SERVEIS I PRO GRAMES 
ASSOCIATS A SISTEMES, SEGURETAT, EINES COL·LABORAT IVES  I OFIMÀTICA 
EN EXPLOTACIÓ A L’AJUNTAMENT DE LLEIDA, AIXÍ COM EL  SEU SUPORT I 
MANTENIMENT, MITJANÇANT PROCEDIMENT OBERT SOTMÈS A REGULACIÓ 
HARMONITZADA I AMB TRAMITACIÓ ANTICIPADA I URGENT I  INICI DE LA 
LICITACIÓ 
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Vista la proposta de la regidora dels Recursos municipals, hisenda municipal i polítiques 
de transparència, amb 14 vots a favor dels grups municipals del PSC, C’s i PP, 3 vots 
en contra del Grup Municipal d’ERC-Avancem i 10 abstencions dels grups municipals de 
CiU, Crida per Lleida-CUP i Comú de Lleida, s’acorda:  
 
1r. Aprovar l’informe del Responsable Coordinador d’Informàtica i Tecnologies, de data 
8 de novembre de 2016, en el qual proposa la tramitació de l’expedient mitjançant 
procediment d’urgència, atès que els serveis tecnològics descrits en el present Plec i 
prestats a l’Ajuntament de Lleida s’estan donant en una situació de precarietat degut a 
estar ja fora de cobertura en les llicències i la major part dels serveis i suports 
contemplats. 
 
2n. Declarar la urgència, d’acord al que es refereix l’art. 112 del Text Refós de la Llei de 
Contractes del Sector Públic, en la contractació del subministrament d’eines, serveis i 
programaris associats a sistemes, seguretat, eines col·laboratives i ofimàtica en 
explotació a l’Ajuntament de Lleida, així com el seu suport i manteniment, mitjançant 
procediment obert sotmès a regulació harmonitzada i amb tramitació anticipada i urgent, 
amb un pressupost de 927.685,95 € + 194.814,05 € d’IVA (21%) (Total:1.122.500,00 €). 
 
3r. Aprovar el Plec de Clàusules Administratives Particulars i el Plec de Prescripcions 
Tècniques que han de regir el contracte de subministrament d’eines, serveis i 
programaris associats a sistemes, seguretat, eines col·laboratives i ofimàtica en 
explotació a l’Ajuntament de Lleida, així com el seu suport i manteniment, mitjançant 
procediment obert sotmès a regulació harmonitzada i amb tramitació anticipada i urgent, 
amb un pressupost de 927.685,95 € + 194.814,05 € d’IVA (21%) (Total:1.122.500,00 €), 
amb la següent distribució: 
 

PERÍODE BASE IVA TOTAL

De  l’1/03/2017 al 31/12/2017 318.181,82 € 66.818,18 € 385.000,00 €

De  l’1/01/2018 al 31/12/2018 318.870,52 € 66.962,81 € 385.833,33 €

De  l’1/01/2019 al 31/10/2019 290.633,61 € 61.033,06 € 351.666,67 €

TOTALS 927.685,95 € 194.814,05 € 1.122.500,00 €
 
 
4t. La despesa derivada d’aquesta contractació es farà efectiva amb càrrec a la partida 
04..9200.20601 dels exercicis pressupostaris corresponents, d’acord amb la següent 
distribució: 
 
� Anualitat 2017, període 01/03/2017-31/12/2017, import: 385.000,00 €. 
� Anualitat 2018, període 01/01/2018-31/12/2018, import: 385.833,33 €. 
� Anualitat 2019, període 01/01/2019-31/10/2019, import: 351.666,67 €. 
 
5è. Iniciar procediment licitatori de forma ordinària, mitjançant procediment obert amb 
diversos criteris d’adjudicació sotmès a regulació harmonitzada i tramitació anticipada i 
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urgent, d’acord amb allò establert a l’art. 110.2, 112 i 142 del RDL 3/2011, de 14 de 
novembre pel qual s’aprova el Text Refós de la Llei de Contractes del Sector Públic. 
 
6è. L’adjudicació d’aquest contracte resta condicionada a l’existència de crèdit adequat i 
suficient en l’exercici pressupostari de l’any 2017, d’acord amb allò establert a l’art. 
110.2 del Text Refós de la Llei de Contractes del Sector Públic. 
 
7è. Delegar de forma expressa a la Junta de Govern Local o a l’Alcaldia tots els actes 
de desenvolupament o execució del present acord incloent l’adjudicació, formalització 
del contracte i altres.  
 
 
 
16.- APROVACIÓ COMPATIBILITAT SOL·LICITADA PEL SR.  CARLES DURANY 
CAJA   
 
Vista la proposta del director tècnic de Recursos Humans, amb 23 vots a favor dels 
grups municipals del PSC, CIU, C’s, ERC-Avancem  i PP i 4 vots en contra  dels grups 
municipals de Crida per Lleida-CUP i Comú de Lleida, s’acorda: 
 
Autoritzar al treballador Sr. Carles Durany Caja (20034), dinamitzador telecentres i 
dinamitzador TIC, adscrit al Departament d’Informàtica, per exercir per compte propi un 
segon lloc de treball o activitat de comerç al detall per Internet (comerç al detall de 
recanvis i accessoris de vehicles de motor, lubricants, filtres, neumàtics), amb una 
dedicació setmanal de 5 hores que durà a terme en horari de tarda. 
 
En el supòsit de variació de les condicions de l’activitat per la qual s’autoritza la 
compatibilitat caldrà que l’interessat ho posi immediatament en coneixement d’aquesta 
Corporació. 
 
 
17.- APROVACIÓ COMPATIBILITAT SOL·LICITADA PEL SR.   MARC SANZ 
RODRÍGUEZ   
 
Vista la proposta del director tècnic de Recursos Humans, amb 23 vots a favor dels 
grups municipals del PSC, CIU, C’s, ERC-Avancem  i PP, 2 vots en contra del Grup 
Municipal  de Crida per Lleida-CUP i  2 abstencions del Grup Municipal del Comú de 
Lleida, s’acorda: 
 
Autoritzar al Sr. Marc Sanz Rodríguez (3159), auxiliar administratiu adscrit al 
Departament de Participació Ciutadana, per exercir un segon lloc de treball o activitat 
per compte aliè al Centre d’Estudis Joan Miró per dur a terme activitats formatives de 
reforç escolar a alumnes de batxillerat, reforç universitari i formació subvencionada per 
aturats i treballadors en actiu, amb una dedicació setmanal de 6 hores que es 
distribuiran en horari de tarda tres dies a la setmana. 
 
En el supòsit de variació de les condicions de l’activitat per la qual s’autoritza la 
compatibilitat caldrà que l’interessat ho posi immediatament en coneixement d’aquesta 
Corporació. 
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18.-  APROVACIÓ DEL TEXT DE L’ADDENDA AL CONVENI DE  COL·LABORACIÓ, 
SUBSCRIT EL 7 DE FEBRER DE 2013, ENTRE L’AJUNTAMENT  DE LLEIDA I 
L’ENTITAT PROMOEIX 2009, SL, RELATIU A LA CESSIÓ D’ ÚS D’UN ESPAI 
MUNICIPAL I A LA REALITZACIÓ DE DIVERSES ACTUACIONS  URBANÍSTIQUES 
 
Vista la proposta de l’Oficial Major, amb 18 vots a favor dels grups municipals del PSC, 
C’s, Crida per Lleida-CUP, PP i Comú de Lleida i 9 abstencions dels grups municipals 
de CiU i ERC-Avancem, s’acorda: 
 
1r. Aprovar el text de l’Addenda al Conveni urbanístic de col·laboració, subscrit el 7 de 
febrer de 2013,  entre l’Ajuntament de Lleida i l’entitat mercantil PROMOEIX 2009, SL 
relatiu a  la cessió d’ús  d’un espai municipal i a la realització de diverses actuacions 
urbanístiques. 
 
2n.- Publicar l’acord al Butlletí Oficial de la Província, al web de la Paeria, al Registre de 
Planejament Urbanístic de Catalunya i al de l’Ajuntament de Lleida. 
 
3r.- Facultar i delegar en l’Il·lm. Sr. Alcalde i/o a la Junta de Govern Local per a 
l’execució d’aquest acord, per a resoldre totes les incidències que se’n derivin i, 
especialment, en el seu cas, facultar a l’Il·lm. Sr. Alcalde per a subscriure l’escriptura 
pública. 
 
 
 
19.- APROVACIÓ INICIAL DE LA MODIFICACIÓ PUNTUAL DE L PLA GENERAL 
D’ORDENACIÓ URBANA DE LLEIDA PER LA CREACIÓ DE LA S UBZONA DE 
RECUPERACIÓ URBANA, CLAU 1HRU, DE LA ZONA DE CENTRE  HISTÒRIC I LA 
DELIMITACIÓ DEL POLÍGON D’ACTUACIÓ URBANÍSTICA UA 9 7, SITUAT ENTRE 
ELS CARRERS DE L’ERETA, GALERA I D’ALSAMORA (ARTICL E 16 I 62) 
 
Vista la proposta del coordinador tècnic de Planejament urbanístic, amb 22 vots a favor 
dels grups municipals del PSC, CiU, C’s, PP i Comú de Lleida i 5 abstencions dels grups 
municipals d’ERC-Avancem i Crida per Lleida-CUP, que suposa el vot favorable de la 
majoria absoluta dels membres de la corporació, s’acorda: 
1r. Aprovar inicialment la Modificació puntual del Pla general d’ordenació urbana de 
Lleida per la creació de la Subzona de recuperació urbana, clau 1Hru, de la zona de 
Centre Històric i la delimitació del Polígon d’actuació urbanística UA 97, situat entre els 
carrers de l’Ereta, Galera i d’Alsamora (articles 16 i 162), promoguda per l’Ajuntament 
de Lleida. 
 
2n.  Demanar informe a la Direcció General d’Aviació Civil del Ministeri de Foment, previ 
informe de l’òrgan competent de la Generalitat de Catalunya. 
 
3r.  Sotmetre l’expedient a informació pública pel termini d’un mes. 
 
4t.  Publicar aquest acord al Butlletí Oficial de la Província, a la premsa local, al web de 
la Paeria i al tauler d’edictes municipals.  
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20.- DENEGACIÓ DE LA MODIFICACIÓ DE TARIFES PER A L ’ANY 2017 DEL 
CONTRACTE DE CONCESSIÓ ADMINISTRATIVA  PER A LA PRE STACIÓ I 
EXPLOTACIÓ DEL SERVEI DE L’ESTACIÓ D’AUTOBUSOS DE L LEIDA DEL 
TRANSPORT INTERURBÀ PER CARRETERA QUE TINGUI L’ORIG EN, PARADA O 
DESTINACIÓ A LLEIDA 
 
Vista la proposta del regidor de Promoció i gestió de l‘hàbitat urbà i la sostenibilitat, per 
unanimitat s’acorda: 
 
1r. Aprovar l’informe desfavorable, del Cap de la Secció de Concessions, de data 20 
d’octubre de 2016, relatiu a la sol·licitud de data 26 de setembre de 2016 efectuada per 
ESTACIÓN DE AUTOBUSES DE LLEIDA, SA de modificació, per augment, de les 
tarifes per a l’any 2017, de la concessió administrativa per a la prestació i explotació 
dels serveis de l’estació d’autobusos de Lleida. 
 
2n. Denegar la modificació, per augment, de les tarifes per a l’any 2017, de la concessió 
administrativa per a la prestació i explotació dels serveis d’estació d’autobusos del 
transport interurbà per carretera que tingui l’origen, parada o destinació Lleida, 
adjudicada a la concessionària Estación de Autobuses de Lérida,SA (EDALSA), pels 
motius exposats en l’informe del Cap de la Secció de Concessions, de data 20 d’octubre 
de 2016, que es refereix a que l’increment proposat serà destinat a despeses de 
manteniment ordinari, és a dir, a cobrir part de les despeses extraordinàries 
ocasionades per l’arranjament de part de la façana de l’estació i del sanejament de les 
juntes de dilatació de la nau central i andanes, així com les despeses generals i de 
funcionament de l’estació. 
 
3r. Facultar l’Alcalde per procedir a la firma tots els documents necessaris per a 
l'execució d’aquest acord i perquè realitzi tots els tràmits que calguin per a la seva 
efectivitat. 
 
4t. Notificar aquest acord, a la Generalitat de Catalunya, Departament de Política 
Territorial i Obres Públiques, Direcció General de Ports i Transports, Servei Territorial de 
Lleida i a tots els interessats, pel seu coneixement i als efectes oportuns. 
 
 
 
21. APROVACIÓ DEL PLEC DE CLÀUSULES ADMINISTRATIVES  PARTICULARS I 
EL PLEC DE PRESCRIPCIONS TÈCNIQUES QUE REGEIXEN LA LICITACIÓ DEL 
CONTRACTE D’OBRES, MITJANÇANT PROCEDIMENT OBERT AMB  DIVERSOS 
CRITERIS D’ADJUDICACIÓ I DE FORMA ANTICIPADA, DEL P LA DE 
MANTENIMENT, CONSERVACIÓ I MILLORA DE VORERES I BRI GADA D’ACCIÓ 
IMMEDIATA, ANY 2017 I INICI DE LA LICITACIÓ 
 
Vista la proposta del regidor de Promoció i gestió de l‘hàbitat urbà i la sostenibilitat, amb 
14 vots a favor dels grups municipals del PSC, C’s i PP, 7 vots en contra dels grups 
municipals d’ERC-Avancem, Crida per Lleida-CUP i Comú de Lleida i 6 abstencions del 
Grup Municipal de CiU, s’acorda: 
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1r. Aprovar el  Plec Clàusules Administratives Particulars i el Plec de Prescripcions 
Tècniques que regeixen la contractació d’obres, mitjançant procediment obert amb 
diversos criteris d’adjudicació i tramitació anticipada, del Pla de manteniment, 
conservació i millora de paviments i Brigada d’Acció Immediata, any 2017, amb un 
pressupost de 446.280,99 € + 93.719,01 € (Total: 540.000,00 €), que inclou clàusules 
socials i mediambientals. 
 
2n. La despesa derivada d’aquesta contractació es farà efectiva amb càrrec a la partida 
corresponent del pressupost de l’Ajuntament de Lleida, per l’exercici pressupostari de 
l’any 2017 per valor de 540.000,00 €. 
 
3r.- Iniciar procediment licitatori, mitjançant procediment obert, amb diversos criteris 
d’adjudicació i tramitació anticipada, d’acord amb allò  establert a l’art. 142 del RDL 
3/2011, de 14 de novembre pel qual s’aprova el Text Refós de la Llei de Contractes del 
Sector Públic. 
 
4t. Aquesta adjudicació resta condicionada a l’existència de crèdit adequat i suficient en 
l’exercici pressupostari de l’any 2017, d’acord amb allò establert a l’art. 110.2 del Text 
Refós de la Llei de Contractes del Sector Públic. 
 
5è. Delegar de forma expressa a la Junta de Govern Local o a l’Alcaldia tots els actes 
de desenvolupament o execució del present acord incloent l’adjudicació, formalització 
del contracte i altres.  
 
 
 
22.- APROVACIÓ INICIAL DEL PLEC DE CONDICIONS JURÍD IQUES, 
ECONÒMIQUES I ADMINISTRATIVES QUE HA DE REGIR L’ALI ENACIÓ, 
MITJANÇANT PROCEDIMENT OBERT AMB UN ÚNIC CRITERI DE  VALORACIÓ, DE 
DIVERSES FINQUES MUNICIPALS I INICI DE LA LICITACIÓ  
 
Vista la proposta del regidor de Promoció i gestió de l‘hàbitat urbà i la sostenibilitat, amb 
14 vots a favor dels grups municipals del PSC, C’s i PP i 13 vots en contra dels grups 
municipals de CiU, ERC-Avancem, Crida per Lleida-CUP i Comú de Lleida, s’acorda:  
 
1r. Aprovar, inicialment, el Plec de condicions jurídiques, econòmiques i administratives 
que ha de regir l’alienació, mitjançant un procediment obert, de diverses finques 
municipals: 
� 1 Carrer Alcarràs, núm. 15. 
� 1 Carrer Camí de Picos, 30. 
� 1 Carrer Narcís Monturiol, 3. 
� 11 Àmbit del Pla Parcial SUR 2 “CIUTAT JARDÍ”  
� 22 Àmbit del Pla Parcial SUR 42 “TORRES SALSES”. 
 
De les 36 parcel·les, les següents estan integrades en el en el Patrimoni Públic de Sòl i 
Habitatge de l’Ajuntament de Lleida: 
 

- La parcel·la situada al carrer Alcarràs, núm. 15, finca registral núm. 26140. 
 

- La parcel·la situada al carrer Narcís Monturiol, 3, finca registral 102.518. 
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- Les parcel·les situades a l’àmbit del Pla Parcial SUR 2 “CIUTAT JARDÍ”, 

corresponents a les registrals: 98.522, 98.524, 98.525 i 98.526. 
 
Respecte de les parcel·les que estan integrades en el PPSH, els fons obtinguts per la 
seva alienació s’hauran de destinar a complir les funcions fixades en la legislació vigent. 
 
2n. Les parcel·les objecte d’alienació es distribueixen en 36 lots, integrats per les 
finques registrals que tot seguit s’esmenten i pels tipus de licitació que s’indiquen: 
 
- Lot núm. 1   
SOLAR CARRER ALCARRÀS, 15 
Referència Cadastral: 4898602CG0049H0001KK 
Registre de la Propietat núm. 3 de Lleida,  Volum 2632, Llibre  474, Foli 184, Finca 
26140. 
TIPUS DE LICITACIÓ: 
424.105,87 € de principal, més un 21 % d’IVA o la tributació que sigui d’aplicació. 
 
- Lot núm. 2 
PROINDIVIS D’UN 50,645 % DEL SOLAR C/ CAMÍ DE PICOS, 30 Referència 
Cadastral: 3296902CG0039E0001OP 
Registre de la Propietat núm. 3 de Lleida,  Volum 2343, Llibre 331, Foli 50, Finca 19779. 
TIPUS DE LICITACIÓ: 
794.760,47€ de principal, més un 21 % d’IVA o la tributació que sigui d’aplicació. 
 
- Lot núm. 3  
SOLAR C/ NARCIS MONTURIOL, 3 
Referència Cadastral: 1591306CG0019B 
Registre de la Propietat núm. 3  de Lleida,  Volum 2887, Llibre 2034, Foli 95, Finca 
102518. 
TIPUS DE LICITACIÓ: 
252.482,49 € de principal, més un 21 % d’IVA o la tributació que sigui d’aplicació. 
 
- Lot núm. 4  
CARRER EUCALIPTUS, 15  
SOLAR CIUTAT JARDÍ SUR- 2 PARCEL·LA NÚM. 328 
Referència Cadastral: 9612406BG9191D0001QS 
Registre de la Propietat núm. 1 de Lleida,  Volum 2668, Llibre  1815, Foli 100, Finca 
98.539 
TIPUS DE LICITACIÓ: 
36.033,94 € de principal, més un 21 % d’IVA o la tributació que sigui d’aplicació. 
 
- Lot núm. 5  
CARRER EUCALIPTUS, 1 
SOLAR CIUTAT JARDÍ SUR- 2 PARCEL·LA NÚM. 311 
Referència Cadastral: 9612413BG9191D000FS 
Registre de la Propietat núm. 1 de Lleida,  Volum 2668, Llibre  1815, Foli 49, Finca 
98.522. 
TIPUS DE LICITACIÓ: 
55.617,98 € de principal, més un 21 % d’IVA o la tributació que sigui d’aplicació. 
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- Lot núm. 6 
ANTIC CAMÍ DEL MURRI, NÚM 152 
SOLAR CIUTAT JARDÍ SUR- 2 PARCEL·LA NÚM. 313 
Referència Cadastral: 9612415BG9191D000OS 
Registre de la Propietat núm. 1 de Lleida,  Volum 2668, Llibre  1815, Foli 55, Finca 
98.524. 
TIPUS DE LICITACIÓ: 
36.406,46 € de principal, més un 21 % d’IVA o la tributació que sigui d’aplicació. 
 
- Lot núm. 7  
ANTIC CAMÍ DEL MURRI, NÚM 154 
SOLAR CIUTAT JARDÍ SUR- 2 PARCEL·LA NÚM. 314 
Referència Cadastral: 9612416BG9191D0001KS 
Registre de la Propietat núm. 1 de Lleida,  Volum 2668, Llibre  1815, Foli 58, Finca 
98.525. 
TIPUS DE LICITACIÓ: 
36.626,47 € de principal, més un 21 % d’IVA o la tributació que sigui d’aplicació. 
 
- Lot núm. 8  
ANTIC CAMÍ DEL MURRI, NÚM 156 
SOLAR CIUTAT JARDÍ SUR- 2 PARCEL·LA NÚM. 315 
Referència Cadastral: 9612417BG9191D0001RS 
Registre de la Propietat núm. 1 de Lleida,  Volum 2668, Llibre  1815, Foli 61, Finca 
98.526. 
TIPUS DE LICITACIÓ: 
36.011,44 € de principal, més un 21 % d’IVA o la tributació que sigui d’aplicació. 
 
- Lot núm. 9  
ANTIC CAMÍ DEL MURRI, NÚM 162 
SOLAR CIUTAT JARDÍ SUR- 2 PARCEL·LA NÚM. 318 
Referència Cadastral: 9612420BG9191D0001RS 
Registre de la Propietat núm. 1 de Lleida,  Volum 2668, Llibre  1815, Foli 70, Finca 
98.529. 
TIPUS DE LICITACIÓ: 
36.221,45 € de principal, més un 21 % d’IVA o la tributació que sigui d’aplicació. 
 
- Lot núm. 10  
ANTIC CAMÍ DEL MURRI, NÚM 168 
SOLAR CIUTAT JARDÍ SUR- 2 PARCEL·LA NÚM. 321 
Referència Cadastral: 9612423BG9191D0001IS 
Registre de la Propietat núm. 1 de Lleida,  Volum 2668, Llibre  1815, Foli 79, Finca 
98.532. 
TIPUS DE LICITACIÓ: 
36.793,97 € de principal, més un 21 % d’IVA o la tributació que sigui d’aplicació. 
 
- Lot núm. 11  
ANTIC CAMÍ DEL MURRI, NÚM 170 
SOLAR CIUTAT JARDÍ SUR- 2 PARCEL·LA NÚM. 322 
Referència Cadastral: 9612424BG9191D0001JS 
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Registre de la Propietat núm. 1 de Lleida,  Volum 2668, Llibre  1815, Foli 82, Finca 
98.533. 
TIPUS DE LICITACIÓ: 
37.178,99 € de principal, més un 21 % d’IVA o la tributació que sigui d’aplicació. 
 
- Lot núm. 12  
CARRER EUCALIPTUS, 21  
SOLAR CIUTAT JARDÍ SUR- 2 PARCEL·LA NÚM. 325 
Referència Cadastral: 9612403BG9191D0001BS 
Registre de la Propietat núm. 1 de Lleida,  Volum 2668, Llibre  1815, Foli 91, Finca 
98.536. 
TIPUS DE LICITACIÓ: 
36.261,45 € de principal, més un 21 % d’IVA o la tributació que sigui d’aplicació. 
 
- Lot núm. 13  
CARRER EUCALIPTUS, 19  
SOLAR CIUTAT JARDÍ SUR- 2 PARCEL·LA NÚM. 326 
Referència Cadastral: 9612404BG9191D0001YS 
Registre de la Propietat núm. 1 de Lleida,  Volum 2668, Llibre  1815, Foli 94, Finca 
98.537. 
TIPUS DE LICITACIÓ: 
36.003,94 € de principal, més un 21 % d’IVA o la tributació que sigui d’aplicació. 
 
- Lot núm. 14  
CARRER EUCALIPTUS, 17  
SOLAR CIUTAT JARDÍ SUR- 2 PARCEL·LA NÚM. 327 
Referència Cadastral: 9612405BG9191D0001GS 
Registre de la Propietat núm. 1 de Lleida,  Volum 2668, Llibre  1815, Foli 97, Finca 
98.538. 
TIPUS DE LICITACIÓ: 
36.003,94 € de principal, més un 21 % d’IVA o la tributació que sigui d’aplicació. 
 
- Lot núm. 15  
CARRER DE JOSEP BETRIU, 2 
SOLAR PLA PARCIAL SUR 42 PARCEL·LA NÚM. 84 
Referència Cadastral: 5284415CG0058C0001FY 
Registre de la Propietat núm. 3 de Lleida,  Volum 2535, Llibre  425, Foli 85, Finca 
24388. 
TIPUS DE LICITACIÓ: 
59.004,00 € de principal, més un 21 % d’IVA o la tributació que sigui d’aplicació. 
 
- Lot núm. 16  
CARRER DE JOSEP BETRIU, 4 
SOLAR PLA PARCIAL SUR 42 PARCEL·LA NÚM. 85 
Referència Cadastral: 5284416CG0058C0001MY 
Registre de la Propietat núm. 3 de Lleida,  Volum 2535, Llibre  425, Foli 88, Finca 
24389. 
TIPUS DE LICITACIÓ: 
54.837,75 € de principal, més un 21 % d’IVA o la tributació que sigui d’aplicació. 
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- Lot núm. 17  
CARRER DE JOSEP BETRIU, 6 
SOLAR PLA PARCIAL SUR 42 PARCEL·LA NÚM. 86 
Referència Cadastral: 5284417CG0058C0001OY 
Registre de la Propietat núm. 3 de Lleida,  Volum 2535, Llibre  425, Foli 91, Finca 
24390. 
TIPUS DE LICITACIÓ: 
54.837,75 € de principal, més un 21 % d’IVA o la tributació que sigui d’aplicació. 
 
- Lot núm. 18  
CARRER DE JOSEP BETRIU, 8 
SOLAR PLA PARCIAL SUR 42 PARCEL·LA NÚM. 87 
Referència Cadastral: 5284418CG0058C0001KY 
Registre de la Propietat núm. 3 de Lleida,  Volum 2535, Llibre  425, Foli 94, Finca 
24391. 
TIPUS DE LICITACIÓ: 
54.837,75 € de principal, més un 21 % d’IVA o la tributació que sigui d’aplicació. 
 
- Lot núm. 19  
CARRER DE JOSEP BETRIU, 10 
SOLAR PLA PARCIAL SUR 42 PARCEL·LA NÚM. 88 
Referència Cadastral: 5284419CG0058C0001RY 
Registre de la Propietat núm. 3 de Lleida,  Volum 2535, Llibre  425, Foli 97, Finca 
24392. 
TIPUS DE LICITACIÓ: 
54.837,75 € de principal, més un 21 % d’IVA o la tributació que sigui d’aplicació. 
 
- Lot núm. 20  
CARRER DE JOSEP BETRIU, 12 
SOLAR PLA PARCIAL SUR 42 PARCEL·LA NÚM. 89 
Referència Cadastral: 5284420CG0058C0001OY 
Registre de la Propietat núm. 3 de Lleida,  Volum 2535, Llibre  425, Foli 100, Finca 
24393. 
TIPUS DE LICITACIÓ: 
54.837,75 € de principal, més un 21 % d’IVA o la tributació que sigui d’aplicació. 
 
- Lot núm. 21  
CARRER DE JOSEP BETRIU, 14 
SOLAR PLA PARCIAL SUR 42 PARCEL·LA NÚM. 90 
Referència Cadastral: 5284421CG0058C0001KY 
Registre de la Propietat núm. 3 de Lleida,  Volum 2535, Llibre  425, Foli 103, Finca 
24394. 
TIPUS DE LICITACIÓ: 
54.837,75 € de principal, més un 21 % d’IVA o la tributació que sigui d’aplicació. 
 
- Lot núm. 22  
CARRER DE JOSEP BETRIU, 16 
SOLAR PLA PARCIAL SUR 42 PARCEL·LA NÚM. 91 
Referència Cadastral: 5284422CG0058C0001RY 
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Registre de la Propietat núm. 3 de Lleida,  Volum 2535, Llibre  425, Foli 106, Finca 
24395. 
TIPUS DE LICITACIÓ: 
54.837,75 € de principal, més un 21 % d’IVA o la tributació que sigui d’aplicació. 
 
- Lot núm. 23  
CARRER DE JOSEP BETRIU, 18 
SOLAR PLA PARCIAL SUR 42 PARCEL·LA NÚM. 92 
Referència Cadastral: 5284423CG0058C0001DY 
Registre de la Propietat núm. 3 de Lleida,  Volum 2535, Llibre  425, Foli 109, Finca 
24396. 
TIPUS DE LICITACIÓ: 
54.837,75 € de principal, més un 21 % d’IVA o la tributació que sigui d’aplicació. 
 
- Lot núm. 24  
CARRER DE JOSEP BETRIU, 20 
SOLAR PLA PARCIAL SUR 42 PARCEL·LA NÚM. 94 
Referència Cadastral: 5284424CG0058C0001XY 
Registre de la Propietat núm. 3 de Lleida,  Volum 2535, Llibre  425, Foli 112, Finca 
24397. 
TIPUS DE LICITACIÓ: 
54.837,75 € de principal, més un 21 % d’IVA o la tributació que sigui d’aplicació. 
 
- Lot núm. 25  
CARRER DE JOSEP BETRIU, 22 
SOLAR PLA PARCIAL SUR 42 PARCEL·LA NÚM. 91 
Referència Cadastral: 5284425CG0058C0001IY 
Registre de la Propietat núm. 3 de Lleida,  Volum 2535, Llibre  425, Foli 115, Finca 
24398. 
TIPUS DE LICITACIÓ: 
54.837,75 € de principal, més un 21 % d’IVA o la tributació que sigui d’aplicació. 
 
- Lot núm. 26  
CARRER DE JOSEP BETRIU, 24 
SOLAR PLA PARCIAL SUR 42 PARCEL·LA NÚM. 95 
Referència Cadastral: 5284426CG0058C0001JY 
Registre de la Propietat núm. 3 de Lleida,  Volum 2535, Llibre  425, Foli 118, Finca 
24399. 
TIPUS DE LICITACIÓ: 
54.837,75 € de principal, més un 21 % d’IVA o la tributació que sigui d’aplicació. 
 
- Lot núm. 27  
CARRER DE JOSEP M. MINGUELLA, 23 
SOLAR PLA PARCIAL SUR 42 PARCEL·LA NÚM. 98 
Referència Cadastral: 5284403CG0058C0001WY 
Registre de la Propietat núm. 3 de Lleida,  Volum 2535, Llibre  425, Foli 127, Finca 
24402. 
TIPUS DE LICITACIÓ: 
54.837,75 € de principal, més un 21 % d’IVA o la tributació que sigui d’aplicació. 
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- Lot núm. 28  
CARRER DE JOSEP M. MINGUELLA, 21 
SOLAR PLA PARCIAL SUR 42 PARCEL·LA NÚM. 99 
Referència Cadastral: 5284404CG0058C0001AY 
Registre de la Propietat núm. 3 de Lleida,  Volum 2535, Llibre  425, Foli 130, Finca 
24403. 
TIPUS DE LICITACIÓ: 
54.837,75 € de principal, més un 21 % d’IVA o la tributació que sigui d’aplicació. 
 
- Lot núm. 29  
CARRER DE JOSEP M. MINGUELLA, 19 
SOLAR PLA PARCIAL SUR 42 PARCEL·LA NÚM. 100 
Referència Cadastral: 5284405CG0058C0001BY 
Registre de la Propietat núm. 3 de Lleida,  Volum 2535, Llibre  425, Foli 133, Finca 
24404. 
TIPUS DE LICITACIÓ: 
54.837,75 € de principal, més un 21 % d’IVA o la tributació que sigui d’aplicació. 
 
- Lot núm. 30  
CARRER DE JOSEP M. MINGUELLA, 17 
SOLAR PLA PARCIAL SUR 42 PARCEL·LA NÚM. 101 
Referència Cadastral: 5284406CG0058C0001YY 
Registre de la Propietat núm. 3 de Lleida,  Volum 2535, Llibre  425, Foli 136, Finca 
24405. 
TIPUS DE LICITACIÓ: 
54.837,75 € de principal, més un 21 % d’IVA o la tributació que sigui d’aplicació. 
 
- Lot núm. 31  
CARRER DE JOSEP M. MINGUELLA, 15 
SOLAR PLA PARCIAL SUR 42 PARCEL·LA NÚM. 102 
Referència Cadastral: 5284407CG0058C0001GY 
Registre de la Propietat núm. 3 de Lleida,  Volum 2535, Llibre  425, Foli 139, Finca 
24406. 
TIPUS DE LICITACIÓ: 
54.837,75 € de principal, més un 21 % d’IVA o la tributació que sigui d’aplicació. 
 
- Lot núm. 32  
CARRER DE JOSEP M. MINGUELLA, 13 
SOLAR PLA PARCIAL SUR 42 PARCEL·LA NÚM. 103 
Referència Cadastral: 5284408CG0058C0001QY 
Registre de la Propietat núm. 3 de Lleida,  Volum 2535, Llibre  425, Foli 142, Finca 
24407. 
TIPUS DE LICITACIÓ: 
54.837,75 € de principal, més un 21 % d’IVA o la tributació que sigui d’aplicació. 
 
- Lot núm. 33  
CARRER DE JOSEP M. MINGUELLA, 11 
SOLAR PLA PARCIAL SUR 42 PARCEL·LA NÚM. 104 
Referència Cadastral: 5284409CG0058C0001PY 
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Registre de la Propietat núm. 3 de Lleida,  Volum 2535, Llibre  425, Foli 145, Finca 
24408. 
TIPUS DE LICITACIÓ: 
54.837,75 € de principal, més un 21 % d’IVA o la tributació que sigui d’aplicació. 
 
- Lot núm. 34  
CARRER DE JOSEP M. MINGUELLA, 9 
SOLAR PLA PARCIAL SUR 42 PARCEL·LA NÚM. 105 
Referència Cadastral: 5284410CG0058C0001GY 
Registre de la Propietat núm. 3 de Lleida,  Volum 2535, Llibre  425, Foli 148, Finca 
24409. 
TIPUS DE LICITACIÓ: 
54.837,75 € de principal, més un 21 % d’IVA o la tributació que sigui d’aplicació. 
 
- Lot núm. 35  
CARRER DE JOSEP M. MINGUELLA, 7 
SOLAR PLA PARCIAL SUR 42 PARCEL·LA NÚM. 106 
Referència Cadastral: 5284411CG0058C0001QY 
Registre de la Propietat núm. 3 de Lleida,  Volum 2535, Llibre  425, Foli 151, Finca 
24410. 
TIPUS DE LICITACIÓ: 
54.188,75 € de principal, més un 21 % d’IVA o la tributació que sigui d’aplicació. 
 
- Lot núm. 36  
CARRER DE JOSEP M. MINGUELLA, 5 
SOLAR PLA PARCIAL SUR 42 PARCEL·LA NÚM. 107 
Referència Cadastral: 5284412CG0058C0001PY 
Registre de la Propietat núm. 3 de Lleida,  Volum 2535, Llibre  425, Foli 154, Finca 
24411. 
TIPUS DE LICITACIÓ: 
46.505,25 € de principal, més un 21 % d’IVA o la tributació que sigui d’aplicació,  
 
3r.  Sotmetre el Plec de condicions a informació pública per un termini de 20 dies, 
període durant el qual es podran formular reclamacions i al·legacions. 
 
4t.  Iniciar procediment licitatori per a l’alienació de finques abans esmentades, de forma 
ordinària i mitjançant procediment obert amb un únic criteri de valoració, d’acord amb 
l’establert a l’art. 142 i 157 del RDL 3/2011, de 14 de novembre pel qual s’aprova el Text 
Refós de la Llei de Contractes del Sector Públic. 
 
5è. Considerar aprovat definitivament el Plec de condicions en el supòsit que no hi hagi 
al·legacions ni reclamacions. 
 
6è. Facultar a l’Il·lm. Sr. Alcalde per a la resolució de les al·legacions i reclamacions que 
es pugin presentar, l’adjudicació de les finques i la resta dels actes d’execució del 
present acord, en exercici de les seves competències d’acord amb el que estableix la 
DA 2 del RDL 3/2011, de 14 de novembre pel qual s’aprova el Text Refós de la Llei de 
contractes del sector públic, amb poders tan amplis com calguin, per a l’execució 
d’aquest acord i per a l’atorgament de les escriptures públiques d’adjudicació de les 
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finques, així com per (en exercici de les atribucions pròpies abans esmentades), 
convocar una nova licitació en el supòsit que algun del/s Lot/s quedes desert. 
 
 
23.- APROVACIÓ DEL TEXT DEL CONVENI DE COL·LABORACI Ó ENTRE LA 
FEDERACIÓ D’EMPRESARIS DEL COMERÇ DE LLEIDA (FECOM)  I 
L’AJUNTAMENT DE LLEIDA PER A LA PROMOCIÓ DEL PLA PE R A LA 
INNOVACIÓ I COMPETITIVITAT DE L’EMPRESA COMERCIAL “ SOM EMPRESA, 
SOM COMERÇ” 
 
Vista la proposta de la cap de Secció de comerç, mercats i consum, amb 24 vots a favor 
dels grups municipals del PSC, CiU, C’s, ERC-Avancem, PP i Comú de Lleida i 1 
abstenció del Grup Municipal de Crida per Lleida-CUP, s’acorda:  
 
1r. Aprovar el text del Conveni de Col·laboració entre la entre la Federació Provincial 
d’Empresaris del Comerç de Lleida (FECOM) i l’Ajuntament de Lleida per a la promoció 
del Pla per a la Innovació i Competitivitat  de l’Empresa Comercial “SOM EMPRESA, 
SOM COMERÇ” dins de l’àmbit de la ciutat de Lleida. 
 
2n. Autoritzar i facultar a l’Il·lm. Sr. Alcalde per a la signatura del Conveni de 
Col·laboració entre la Federació Provincial d’Empresaris del Comerç de Lleida (FECOM) 
i l’Ajuntament de Lleida per a la promoció del Pla per a la Innovació i Competitivitat  de 
l’Empresa Comercial “SOM EMPRESA, SOM COMERÇ” dins de l’àmbit de la ciutat de 
Lleida, i per tots els actes necessaris per a la seva execució. 
 
3r. Aprovar la concessió d’una subvenció excepcional a favor de la Federació Provincial 
d’Empresaris del Comerç de Lleida (FECOM)  per import de 10.000 €, a l’empara de 
l’article 22.2.c) de la Llei 38/2003, de 17 de novembre, General de Subvencions. 
 
 
 
24.- APROVACIÓ DEL TEXT DEL CONVENI DE COL·LABORACI Ó ENTRE PIMEC 
COMERÇ LLEIDA, PETITA I MITJANA EMPRESA DE CATALUNY A I 
L’AJUNTAMENT DE LLEIDA, PEL DESENVOLUPAMENT DEL PLA  D’INTEGRACIÓ I 
PROFESSIONALITZACIÓ DEL COMERÇ DE LLEIDA 
 
Vista la proposta de la cap de Secció de comerç, mercats i consum, amb 24 vots a favor 
dels grups municipals del PSC, CiU, C’s, ERC-Avancem, PP i Comú de Lleida i1 
abstenció del Grup Municipal de Crida per Lleida-CUP, s’acorda:  
 
1r. Aprovar el text del Conveni de Col·laboració entre PIMEC Comerç Lleida, petita i 
mitjana empresa de Catalunya i l’Ajuntament de Lleida pel desenvolupament del Pla 
d’Integració i Professionalització del Comerç de Lleida. 
 
2n. Autoritzar i facultar a l’Il·lm. Sr. Alcalde per a la signatura del Conveni de 
Col·laboració entre PIMEC Comerç Lleida, petita i mitjana empresa de Catalunya i 
l’Ajuntament de Lleida pel desenvolupament del Pla d’Integració i Professionalització del 
Comerç de Lleida, i per tots els actes necessaris per a la seva execució. 
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3r.  Aprovar la concessió d’una subvenció excepcional a favor de PIMEC Comerç Lleida, 
petita i mitjana empresa de Catalunya  per import de 10.000 €, a l’empara de l’article 
22.2.c) de la Llei 38/2003, de 17 de novembre, General de Subvencions. 
 
 
25.- APROVACIÓ DEL TEXT DEL CONVENI DE COL·LABORACI Ó ENTRE 
L’ASSOCIACIÓ EMPRESA FAMILIAR DE LLEIDA I L’AJUNTAM ENT DE LLEIDA, 
PER LA CONSOLIDACIÓ DE LA CÀTEDRA D’EMPRESA FAMILIA R A LA 
UNIVERSITAT DE LLEIDA 
 
Vista la proposta de la cap de Secció de comerç, mercats i consum, amb 19 vots a favor 
dels grups municipals del PSC, CiU, C’s i PP, 1 vot en contra del Grup Municipal de 
Crida per Lleida-CUP i 5 abstencions dels grups municipals d’ERC-Avancem i Comú de 
Lleida, s’acorda: 
 
1r. Aprovar el text del Conveni de Col·laboració entre  l’Associació Empresa Familiar de 
Lleida i l’Ajuntament de Lleida per la consolidació de la Càtedra d’Empresa Familiar a la 
Universitat de Lleida. 
 
2n. Autoritzar i facultar a l’Il·lm. Sr. Alcalde per a la signatura del Conveni de 
Col·laboració entre l’Associació Empresa Familiar de Lleida i l’Ajuntament de Lleida per 
la consolidació de la Càtedra d’Empresa Familiar a la Universitat de Lleida, i per tots els 
actes necessaris per a la seva execució. 
 
3r. Aprovar la concessió d’una subvenció excepcional a favor de l’Associació Empresa 
Familiar  de Lleida per import de 10.000 €, a l’empara de l’article 22.2.c) de la Llei 
38/2003, de 17 de novembre, General de Subvencions. 
 
 
 
26.- APROVACIÓ INICIAL DE LA MODIFICACIÓ DELS ESTAT UTS DEL CONSORCI 
GLOBALLEIDA 
 
Vista la proposta del regidor de Promoció i gestió de l‘hàbitat urbà i la sostenibilitat, amb 
20 vots a favor dels grups municipals del PSC, CiU, C’s i PP i 6 abstencions dels grups 
municipals d’ERC-Avancem, Crida per Lleida-CUP i Comú de Lleida, s’acorda: 
 
1r. Ratificar l’aprovació inicial de modificació dels Estatuts del Consorci GLOBALleida, 
acordada pel Consell General d’aquest consorci en sessió del dia 4 de novembre de 
2016, segons el text incorporat a l’expedient. 
 
2n. Delegar al Consorci de GLOBALleida la tramitació conjunta de la informació púbica 
relativa a aquest acord de modificació estatutària.  
 
3r. Donar trasllat d’aquest acord al Consorci de GLOBALleida, a la Secretaria General i 
a la Intervenció Municipal,  per al seu coneixement i efectes escaients. 
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27.- MOCIÓ PROMOGUDA PER LA CONFEDERACIÓ GENERAL DE L TREBALL DE 
REBUIG A L'EFEC ALS CENTRES EDUCATIUS. EDUQUEM EN U NA ECONOMIA 
CRÍTICA I PLURAL 
 
Amb 4 vots a favor dels grups municipals de Crida per Lleida-CUP i Comú de Lleida i 22 
vots en contra dels grups municipals del PSC, CiU, C’s, ERC-Avancem i PP, s’acorda 
rebutjar la moció següent: 
 
1r. Donar suport a les reclamacions i el manifest de la plataforma PLEEC (Plataforma 
per una Educació en Economia Crítica). 
 
2n. Reclamar al Departament d’Ensenyament que finalitzi el conveni signat amb l’Institut 
d’Estudis Financers i aposti per un altre tipus d’educació financera i d’aprenentatges 
més socials. 
 
3r. Fer arribar aquest acord als Grups Polítics del parlament de Catalunya, al 
Departament d’Ensenyament, als Consells Escolars dels Centres Educatius i a les 
Associacions de Mares i Pares d’Alumnes (AMPA) de la ciutat. 
 
 
28.- MOCIÓ PROMOGUDA PER L’ASSOCIACIÓ IPCENA PER DE IXAR D’UTILITZAR 
EL GLIFOSAT I TOTS ELS HERBICIDES DE LA JARDINERIA MUNICIPAL QUE 
CONTINGUIN GLISOFAT, PEL COMPLIMENT DE LA NORMATIVA  SOBRE 
APLICACIÓ DE BIOCIDES I PER PROGRESSAR CAP A UNA JA RDINERIA 
ECOLÒGICA 
 
Amb 7 vots a favor dels grups municipals d’ERC-Avancem, Crida per Lleida-CUP i 
Comú de Lleida i 20 vots en contra dels grups municipals del PSC, CiU, C’s i PP, 
s’acorda rebutjar la moció següent: 
 
1r. Instar l’Ajuntament de Lleida i a tots els ens municipals, empreses i fundacions que 
treballen per ell, perquè mantinguin la pràctica de no utilitzar herbicides que continguin 
glisofat i anar substituint la resta d’herbicides tòxics per altres tècniques de manteniment 
de la vegetació espontània, així com continuar vetllant per l’estricte compliment de les 
condicions d’aplicació de productes fitosanitaris, tal i com està establert al RD 
1311/2012 per aconseguir un ús sostenible dels productes fitosanitaris. 
 
Per tal d’informar a la ciutadania dels productes fitosanitaris utilitzats, es publicarà 
anualment a la web de la Paeria, un informe amb els productes i quantitats de biocides 
utilitzades. 
 
2n. Instar a l’Ajuntament a que estudiï quines són els pràctiques de jardineria ecològica 
aplicables al manteniment dels parcs, jardins i espai públic. Abans de finalitzar aquest 
any presentar el resultat d’aquest estudi i el seu pla d’aplicació. 
 
3r. Incorporar al Pla de Formació del personal de l’Ajuntament de Lleida cursos 
específics sobre tècniques de jardinerai ecològica. 
 
4t. L’ajuntament destinarà l’òrgan municipal responsable d’actuar com a punt local en 
les atribucions establertes pel RD1311/2012, per controlar les aplicacions de productes 
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fitosanitaris d’ús professional en espais utilitzats pel públic en general; principalment 
parcs i jardins però també camps d’esports, càmpings, centres d’assistència sanitària, 
escoles, espais enjardinats d’ús privat, xarxes de serveis, zones industrials, marges de 
camins, etc. 
 
Aquest òrgan vetllarà, especialment, per una adequada informació directa als veïns en 
els espais a tractar així com en espais i locals públics, escoles i centres cívics, amb 
l’antelació exigida, de les aplicacions que s’hagin de realitzar. A més, es crearà un espai 
a la pàgina web de la paeria on consti la informació detallada i actualitzada dels espais 
que es volen tractar, del lloc i de la data de realització dels tractaments, i dels productes 
que s’utilitzaran, les seves indicacions toxicològiques, i períodes de seguretat. 
 
5è. Incorporar l’Ordenança de l’Horta de Lleida, la prohibició de la utilització de glisofat 
en els espais verds de Lleida i incorporar al redactat del nou Pla d’Usos de l’Horta 
també la prohibició de l’ús del glifosat en les finques de titularitat municipal i/o 
arrendades o altre concepte d’ús per part de l’Ajuntament i, als camins i vora vials dels 
mateixos que siguin de titularitat municipal i els articles aplicables de la normativa, tant 
de la resolució del Departament d’Agricultura de la Generalitat de Catalunya de 15 de 
maig de 1984 com del Real Decret 1311/2012. 
  
6è. L’Ajuntament de Lleida, conjuntament amb el DARP, establirà un sistema de control 
de les aplicacions de productes fitosanitaris d’ús professional  en els espais que puguin 
afectar l’activitat ramadera del municipi d’acord amb el que determina la resolució del 
Departament d’Agricultura de la Generalitat de Catalunya de 15 de maig de 1984. Abans 
de finalitzar aquest any 2016 l’Ajuntament presentarà el pla establert. 
 
7è. L’Ajuntament difondrà aquests acords en un termini inferior 2 mesos a través dels 
mitjans de comunicació municipals. 
 
8è. L’Ajuntament, amb la voluntat de promoure la salut pública, iniciarà una campanya 
per sensibilitzar dels riscos per a la salut i al medi ambient que es deriven de l’ús 
d’herbicides i plaguicides.  
 
 
29.- MOCIÓ DEL GRUP MUNICIPAL DE CRIDA PER LLEIDA-C UP PER 
APROFUNDIR EN LA LLUITA CONTRA LA POBRESA ENERGÈTIC A 
 
Amb 7 vots a favor dels grups municipals de Crida per Lleida-CUP, ERC-Avancem i 
Comú de Lleida, 12 vots en contra dels grups municipals del PSC i C’s i 8 abstencions 
dels grups municipals de CiU i PP, es rebutgen els punts següents: 
 
“1r.  Que la Paeria aturi tota contractació amb empreses que realitzin talls de 
subministraments bàsics sense realitzar els protocols descrits en la llei 24/2015  preveu 
(com va succeir, malauradament, a Reus). 
.../... 
3r.bis. La Paeria exigirà i garantirà el subministrament de serveis bàsics també en 
aquells casos d’edificis ocupats degut a casos de desnonament i/o exclusió social amb 
informe corresponent dels serveis socials” 
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Amb 9 vots a favor dels grups municipals de Crida per Lleida-CUP, ERC-Avancem, PP i 
Comú de Lleida, 12 vots en contra dels grups municipals del PSC i C’s i 6 abstencions 
del Grup Municipal de CiU, s’acorda rebutjar els punts següents: 
 
“2n. La Paeria no farà publicitat, signarà convenis ni d’altres acords amb aquelles 
empreses  de subministrament de serveis bàsics que no donin compliment a allò 
establert en la llei 24/2015. 
 
3r. En els Plecs de clàusules administratives i/o prescripcions tècniques dels contractes 
a formalitzar per part de la Paeria, s’establirà la prohibició expressa de contractar amb 
empreses subministradores que tinguin sancions imposades per incompliment de la Llei 
24/2015”.  
 
Amb 5 vots a favor dels grups municipals de Crida per Lleida-CUP i ERC-Avancem i 22 
vots en contra dels grups municipals del PSC, CiU, C’s, PP i Comú de Lleida, s’acorda 
rebutjar el punt següent:  
 
“4t. La Paeria exigirà i garantirà el subministrament de serveis públics bàsics en casos 
on el llogater compleixi les condicions establertes en la llei 24/2015 i aplicarà, si s’escau, 
el cost d’aquests serveis al propietari de l’immoble”. 
 
Amb 15 vots a favor dels grups municipals de Crida per Lleida-CUP, CiU, ERC-
Avancem, PP i Comú de Lleida i 12 vots en contra dels grups municipals del PSC i C’s, 
s’acorda aprovar el punt següent: 
 
“5è. La Paeria iniciarà inspeccions d’ofici pels incompliments de la Llei 24/2015 per part 
de les companyies subministradores aplicant les sancions corresponents. Aquestes 
inspeccions han de ser paròdiques i fer-se públiques així com quines són les empreses 
que incompleixen i les sancions que es fiquen”. 
 
 
30.- MOCIÓ DEL GRUP MUNICIPAL DEL COMÚ DE LLEIDA PE R LA PRÒRROGA 
DEL PLA DIRECTOR DE COOPERACIÓ I SOLIDARITAT DE L’A JUNTAMENT DE 
LLEIDA 2013-2016  
 
Per unanimitat s’acorda aprovar la moció següent: 
 
1r. Aprovar la Pròrroga del Pla Director de Cooperació 2013-2016 mestres no s’aprovi 
un de nou. 
 
2n. Posar en marxa un procés d’avaluació de l’anterior Pla Director de Cooperació i de 
redacció d’un nou Pla Director de Cooperació per al període 2017-2020. 
 
 
 
31.- MOCIÓ DELS GRUPS MUNICIPALS D’ ERC-AVANCEM,  C OMÚ DE LLEIDA I  
CRIDA PER LLEIDA-CUP  PER LA IMPLANTACIÓ D’UN SISTE MA DE RECOLLIDA 
PORTA A PORTA A LA CIUTAT DE LLEIDA BASADA EN UN ES TUDI RIGORÓS I 
EN LA PARTICIPACIÓ CIUTADANA 
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Amb 7 vots a favor dels grups municipals d’ ERC-Avancem, Comú de Lleida i Crida per 
Lleida-CUP, 12 vots en contra dels grups municipals del PSC i C’s i 6 abstencions dels 
grups municipals de CiU i PP, s’acorda rebutjar els punts següents:  
 
“1r. Realitzar un estudi sobre la implantació del sistema de recollida de residus del Porta 
a Porta (PAP) amb una fase de diagnosi de la situació a Lleida, identificant, quantificant i 
analitzant la generació de residus de la ciutat. 
 
2n. Realitzar un informe financer on s’exposi la viabilitat econòmica del PAP comparant-
lo amb el sistema actual. Inclourà un pressupost del seu cost anual amb les despeses 
(el cost del servei), la disminució de despesa (en concepte del cànon d'abocador, el de 
tractament i el retorn del cànon) i els ingressos (per venda dels materials revaloritzables 
.../... 
6è. A partir de les dades recollides en l’estudi, l’informe econòmic, social i 
mediambiental i el procés informatiu i de participació, concretar un calendari 
d'implantació del sistema PAP al municipi de Lleida que contempli: 

• La fase d'estudi, debat polític i ciutadà per concretar el sistema d’implantació 
escollit 

• Una prova pilot en un barri de la ciutat 
• Avaluació i correcció del sistema d'implantació escollit en la prova pilot 
• Adequació de la gestió del servei al nou sistema d'implantació del PAP al conjunt 

de la ciutat 
• Avaluació i correcció dels errors detectats. 

.../.. 
9è. Posar a la pràctica els acords anteriors amb els terminis adequats per fer viable la 
implantació del sistema PAP al municipi de Lleida tenint en consideració que l’actual 
contracte de gestió de recollida de residus sòlids urbans finalitza a principis del 2018”. 
 
Amb 13 vots a favor dels grups municipals d’ ERC-Avancem,  Comú de Lleida i Crida 
per Lleida-CUP i CiU, 12 vots en contra dels grups municipals del PSC i C’s i 2 
abstencions del grup municipal del PP, s’acorda aprovar els punts següents: 
 
“3r. Realitzar un estudi sobre els avantatges socials i mediambientals que comporta la 
implantació del sistema PAP, que inclogui una valoració econòmica dels beneficis 
mediambientals que se n'obtenen. 
 
4t. Fer públiques les conclusions del citat informe econòmic, social i mediambiental per 
al coneixement de la ciutadania. 
.../... 
“7è. Realitzar una difusió adequada, didàctica i extensiva del PAP mitjançant 
campanyes informatives i de conscienciació a la ciutadania en referència a la recollida 
de residus i el seu reciclatge. Impulsar accions que fomentin el consum responsable i la 
sensibilització ambiental (tallers, xerrades, jornades, etc.) en centres escolars, centres 
cívics i consells territorials, comerços i indústria”. 
.../... 
10è. La Paeria enviarà una representació municipal al Primer fòrum internacional de 
gestió de residus municipals #wasteinprogress que se celebrarà a Girona el mes de 
febrer de 2017. 
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11è. Donar compte d’aquests acords a l’Agència Catalana de Residus, a l’Associació de 
Municipis  Catalans pel Porta a Porta, a la Federació Catalana de Municipis i a 
l’Associació de Municipis de Catalunya”. 
 
Amb 7 vots a favor dels grups municipals d’ ERC-Avancem, Comú de Lleida i Crida per 
Lleida-CUP, 18 vots en contra dels grups municipals del PSC, CiU i C’s i 2 abstencions 
del Grup Municipal del PP, s’acorda rebutjar els punts següents: 
 
“5è. Constituir en el termini d’un mes una comissió de treball, formada per tècnics 
municipals, representants dels grups municipals,  representants de les entitats veïnals, 
sindicats i representants dels sectors econòmics amb més impacte en la generació de 
residus sòlids urbans, per a la implantació del sistema PAP al municipi de Lleida, amb 
l'encàrrec d'assolir el consens social i polític necessari i de dissenyar i realitzar un 
procés informatiu i de participació ciutadana. 
.../... 
8è. Presentar un programa pilot de recollida PAP, de recollida domiciliària i a grans 
productors (centres escolars, centres de salut, mercats i supermercats) per 
implementar-lo en un barri abans de la seva implantació al conjunt de la ciutat. Aquest 
programa pilot ha de comptar amb un calendari d'implantació amb diferents fases 
d'estudi, informació a la ciutadania i sensibilització, de canvi efectiu de sistema de 
recollida i d'avaluació i millora del sistema implantat. 
 
 
32.- MOCIÓ DELS GRUPS MUNICIPALS DE CIU, PSC, ERC-A VANCEM, CRIDA PER 
LLEIDA-CUP I COMÚ DE LLEIDA DE SUPORT ALS ACORDS TE RRITORIALS DE 
LES ENTITATS, INSTITUCIONS I  FORMACIONS POLÍTIQUES  DEL 7 DE 
DESEMBRE PER SOLUCIONAR LA SINISTRALITAT DE LA N-24 0   
 
Amb 20 vots a favor dels grups municipals del PSC, CiU, ERC-Avancem, Crida per 
Lleida-CUP i Comú de Lleida i 6 abstencions dels grups municipals de C’s i PP, s’acorda 
aprovar el punt següent: 
 
“1r. Exigir l’alliberament immediat i definitiu de l’autopista AP-2 en el tram entre Lleida i 
Montblanc”. 
 
Amb 21 vots a favor dels grups municipals del PSC, CiU, ERC-Avancem, Crida per 
Lleida-CUP i Comú de Lleida i 6 abstencions dels grups municipals de C’s i PP, s’acorda 
aprovar els punts següents: 
 
“2n. Exigir que el govern de l'Estat executi els compromisos adquirits amb la plataforma 
“Prou Morts a l’N-240” per part del secretari general d'Infraestructures per a la redacció 
del projecte de duplicació de l'N-240 entre les Borges i Lleida i la consignació de les 
partides pressupostàries necessàries i suficients per l'execució de l'obra en les 
anualitats previstes. 
 
3r. Instar les institucions, partits i entitats del territori, el Govern de la Generalitat i els 
grups parlamentaris que donin suport a aquests principis d'acord i els defensin en les 
seves negociacions a Madrid i a les mobilitzacions que hi hagi”. 
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Amb 23 vots a favor dels grups municipals del PSC, CiU, ERC-Avancem, Crida per 
Lleida-CUP, PP i Comú de Lleida i 4 abstencions del grup municipal de C’s s’acorda 
aprovar el punt següent: 
 
“4t. Comunicar l’aprovació, si s’escau, d’aquesta moció als mitjans de comunicació del 
nostre respectiu àmbit d’influència, al Departament de Territori i Sostenibilitat de la 
Generalitat de Catalunya, al Ministeri de Foment de l’Estat espanyol i als Portaveus dels 
Grups Parlamentaris amb representació al Parlament de Catalunya i les Corts 
Generals”. 
 
 
 
INTERVENCIONS  
 
 
Punt núm. 2. Donar compte dels decrets dictats per l’Alcaldia des del darrer Ple 
 
 
El Sr. González  formula, amb relació als decrets, les preguntes següents: 
 
Sobre el decret número 7.727, que atorga una bestreta de caixa a la Fundació Paisatge 
Urbà de Lleida. Pregunta si aquesta bestreta serveix per pagar la indemnització de l’ex 
gerent o per a despeses generals. També pregunta a l’alcalde, com a president de la 
fundació, per quin motiu es va prorrogar la decisió que va adoptar el patronat al mes de 
juny, per l’acomiadament procedent –per raons organitzatives- de l’ex gerent, tenint en 
consideració que aquesta decisió ha tingut un cost aproximat de 9.000 euros.  
El Sr. Larrosa diu que la bestreta serveix per atendre les despeses de caràcter general. 
Sobre la segona qüestió diu que l’import que es va calcular en el patronat estava fet 
amb la referència del dia 30 del mes de juny; es va decidir posposar el cessament per 
facilitar la transició de caràcter documental i operatiu i per això es va acordar que el 
cessament efectiu fos el 31 d’agost.  
El Sr. González creu que l’acta preveia el cessament amb efectes del 31 de juliol.  
 
Sobre el decret 7.795, de 21 de novembre, pel qual es liquida a la concessionària de 
l’explotació del mercat del Pla el cost del subministrament del període de juliol de 2015 a 
juny de 2016. Diu el decret que hi ha constància que s’ha procedit a fer el canvi de 
titularitat del subministrament, tot i que en la comissió es va dir que l’efectivitat del canvi 
era des del 14 de desembre. Pregunta si s’ha fet la liquidació dels mesos de juny a 
desembre de 2016.  
El Sr. Larrosa diu que en aquest moment està tot regularitzat. El contracte de 
subministrament està a nom dels concessionaris i s’han liquidat les quantitats pendents.  
El Sr. González diu que ha d’entendre que a data d’avui ja es dona compliment a la 
clàusula del contracte que es va signar l’any 2013. 
El Sr. alcalde respon afirmativament.  
 
Pel que fa al decret 7.820, en el qual es nomena al tinent d’alcalde Sr. Larrosa 
representant municipal en la Junta de Compensació del SUR 42, pregunta qui era el 
representant municipal al que es substitueix amb aquest nou nomenament. 
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El Sr. alcalde diu que no ho recorda. Suposa que hauria de ser el tinent d’alcalde 
d’urbanisme, atès que és a qui es nomena habitualment per aquestes tasques. Aquesta 
és la designació més lògica. Es buscarà en l’acta corresponent.  
El Sr. Larrosa tampoc ho recorda.  
El Sr. González no ha trobat en el decret que s’agraeixin els serveis prestats a la 
persona que va desenvolupar aquesta funció anteriorment.  
 
El Decret 7.874 fa referència a l’externalització dels serveis d’intervenció socioeducativa 
i mediació adreçats a les famílies, suposa un import elevat per dos mesos de treball. 
Pregunta si és interès de la Regidoria continuar prestant aquest servei durant l’any 
2017. En cas afirmatiu, si la tasca l’assumirà la Regidoria o s’externalitzarà i, en aquest 
cas, si es farà per licitació oberta.  
La Sra. Parra diu que contestarà per escrit aquesta pregunta.  
El Sr. González creu que pot correspondre el servei a Benestar Social.  
 
Sobre el Decret 7.948, en el qual es resol la compareixença en el recurs interposat per 
la Corporació Espanyola de Transports SLU contra la resolució de 27 de juliol de 2012, 
que autoritza la modificació i pròrroga del contracte del servei de transport urbà de la 
ciutat, pregunta si la interposició d’aquest recurs podria modificar les condicions 
imposades en l’esmentada prorroga i, per tant, l’equilibri financer de la concessió. 
El Sr. Larrosa confirma la presentació del recurs, contra un acord del Ple de fa quatre 
anys. Creu que és un recurs totalment extemporani. Malgrat això, l’Ajuntament ha fet el 
trasllat de la documentació requerida pel Tribunal competent.  
 
Amb relació al Decret 8.033, que preveu la desaparició de dos partides del capítol 6 
d’Inversions, que venien finançades per la venda de solars i l’aportació de la Generalitat 
i que amplia una partida del capítol 2 (inversions del Pla de barris), pregunta si aquesta 
és la manera de fer transparent l’execució pressupostària.  
El Sr. alcalde diu que és transparent ja que el regidor pot formular aquesta pregunta, 
perquè ha pogut observar el seu contingut. 
EL Sr. Larrosa explica que el Pla de barris té dos tipus de despeses: inversions i 
despesa corrent. S’ha optat per fer aquest canvi per poder cobrir les necessitats que es 
deriven del Pla. Les inversions no han desaparegut; en alguns casos són excedents de 
la inversió que queden lliures. S’ha fet així durant l’execució del Pla de barris i ha estat 
avalat per la Generalitat.  
 
El Sr. Vega  formula també diverses preguntes sobre el decrets. 
Comença la seva intervenció (i ho farà en totes les intervencions del Ple) amb la frase “ 
carrers franquistes, no.” (*)1 
El Sr. alcalde diu que no ha signat cap decret que tingui a veure amb carrers 
franquistes. Demana al Sr. Vega que es cenyeixi a l’ordre del dia.  
 
Sobre el Decret 7596, que dicta aprovar i disposar l’autorització de la possible acollida 
de persones sense sostre, emmarcat en el Pla Iglú, per damunt de la capacitat de 112 
places legalment reconegudes a l’hostal Jericó. El decret també concreta que l’hostal 
disposa d’espais comuns que permeten la instal·lació puntual d’hamaques per a la 

                                                 
1 (*) Tant el Sr. Vega, com el Sr. Baiget i la Sra. Marín, comencen totes les seves intervencions 
en el Ple amb aquesta frase.  
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pernoctació. Pregunta si no creu el senyor alcalde que permetre la superació de 
l’aforament legal i utilitzar espais comuns no habilitats per dormir atempta contra la 
dignitat de les persones i contra la seva seguretat, per les quals ha de vetllar 
l’administració (el seu grup considera que sí que ho fa). Permetre que la gent es pugui 
amuntegar en un lloc que no està destinat per a dormitori només tindria sentit si no es 
preveiés què pot passar; es poden explorar altres possibilitats, Pregunta si aquests fets 
s’han produït altres vegades, a quantes persones ha afectat en altres ocasions i vol 
saber si hi ha intenció de mantenir-ho.  
El Sr. alcalde explica que cada matí rep informació sobre el Pla iglú (avui han pernoctat 
63 persones); durant tots aquests dies la xifra oscil·la entre 60 i 80 persones. Quan el 
nombre d’usuaris supera les 100 o 110 persones es vetlla especialment per la fundació 
Jericó que no hi hagi cap risc en matèria de seguretat. En un moment puntual de fred 
extrem és millor ubicar algunes hamaques que deixar que les persones estiguin al 
carrer. Es vetlla per la seva dignitat i seguretat de la fundació, amb la col·laboració i el 
control dels serveis socials municipals i la col·laboració de la Guàrdia Urbana.  
El Sr. Rodamilans afegeix que la fundació Jericó no amuntega persones; dona una 
solució pal·liativa i temporal a les persones que ho necessiten. Aquesta qüestió ens 
preocupa i en les comissions informatives es pot debatre sobre altres opcions (que 
s’estan buscant).  
El Sr. Vega diu que no acusa de res a la fundació Jericó. Només volen manifestar 
l’existència de determinats perills que es podrien pal·liar mitjançant altres mesures.  
 
 
 
Els decrets 7493 i 7881 regulen baixes de tributs i de multes, per errors en la tramitació. 
Es decideix deixar de cobrar més de 23.000 €. Tenint en compte que l’anul·lació de 
multes i la baixa d’impostos és una pràctica que es repeteix al llarg de l’any, pregunta si 
l’Alcaldia no es preocupa d’esbrinar els motius que originen tants “errors de fet”, causa 
de la majoria d’aquestes baixes. 
El Sr. alcalde diu que seria bo comparar aquestes baixes amb els errors de facturació 
d’una empresa normal; és un fet habitual. És obvi que amb 140.000 usuaris s’han de 
produir errors en les liquidacions; cal corregir-ho en benefici dels ciutadans.  
La Sra. Mínguez diu que el pressupost s’ha de gestionar i els ingressos suposen més de 
170 milions d’euros. La quantitat que es dona de baixa és petita amb relació al total. No 
li preocupa ja que confia en la gestió que fa el Departament de tributs.  
El Sr. Vega creu que és evident que l’Ajuntament no és una empresa, sinó una 
institució, que ha de gestionar bé i de manera justa els recursos de la ciutadania. Cal 
evitar els errors que podrien ser esmenables.  
La Sra. Mínguez diu que es tracta de defensar els drets dels ciutadans, també quan cal 
fer una devolució per qualsevol causa (baixa, error, modificació, canvi de titularitat, etc.). 
Els departaments de Tributs i Hisenda funcionen.  
El Sr. Vega insisteix en què no es tracta de la quantitat que es dona de baixa, sinó 
d’aplicar els tributs de manera justa.  
 
Sobre el decret 8067, pel qual s’atorga directament una subvenció extraordinària per a 
la il·luminació de l’església de St. Llorenç, creu que no és habitual entrar en una pràctica 
de donar subvencions de manera directa per part de l’Alcaldia. El sistema hauria de fer-
se aplicant paràmetres iguals per a tothom. Una subvenció com aquesta es podria regir 
per algun dels programes que la Paeria té en funcionament. Comenta el cas de la 
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Mostra de Cinema Llatinoamericà al qual se’ls denega ajuts que garanteixin la seva 
subsidència. Cal tenir criteris clars que facilitin l’aplicació del principi d’igualtat. 
El Sr. alcalde diu que cal distingir entre les subvencions aprovades pel Ple (i que 
consten al pressupost) i la seva tramitació que es formalitza mitjançant un decret. No es 
tracta de cap decisió unilateral de l‘alcalde. Aquesta subvenció estava aprovada pel Ple i 
inclosa al Pressupost. Altres institucions hi han contribuït i és una despesa raonable i 
justificada. Apostem per contribuir a la millora i dignificació d’una església romànica 
emblemàtica de la ciutat, del segle XII. 
La Sra. Mínguez explica que aquesta partida va ser una modificació pressupostària, va 
ser informada en Comissió i es va aprovar pel Ple. És fruit d’un pacte amb el Grup de 
CiU. No es tracta de cap alcaldada.  
El Sr. Vega diu que no ha fet servir en la seva intervenció la paraula alcaldada. Insisteix 
en què la proposat la va fer l’alcalde, tot i que fos aprovada pel Ple. Reclama que no es 
faci servir la via de l’excepcionalitat de manera habitual. Il·luminar no és conservar el 
patrimoni.  
 
El Sr. Postius  fa referència a tres decrets que atorguen bestretes de Tresoreria a la 
fundació del Paisatge Urbà i al Parc Científic. Vol saber quina causa justifica aquestes 
bestretes.  
La Sra. Mínguez diu que els portaveus tenen les comissions informatives per preguntar 
sobre qualsevol decret. La bestreta de la fundació del Paisatge Urbà ja ha estat 
explicada abans. Pel que fa a la bestreta del Parc Científic ja li explicarà en la Comissió 
Informativa.  
El Sr. alcalde diu a la Sra. Mínguez que faci arribar al Sr. Postius el detall d’aquestes 
bestretes.  
El Sr. Postius explica que si es fa aquesta pregunta al Ple és perquè els decrets els van 
ser lliurats a posteriori de la data de la Comissió Informativa d’Economia. Formula la 
pregunta en el punt en què es dóna compte dels decrets d’alcaldia. Vol puntualitzar que 
la millora de la il·luminació de l’església de St. Llorenç va ser finançada per ENDESA 
(50.000 euros) i van demanar la col·laboració de la resta d’institucions per 
complementar aquest ajut fins el finançament de la inversió que suposava 100.000 
euros. Diputació i Ajuntament han col·laborat per fer possible la inversió i millorar la 
il·luminació de l’església de St. Llorenç.  
 
 
Punt núm. 3. Donar compte específic dels decrets d’ Alcaldia  
 
El Sr. alcalde  vol destacar que en aquests decrets es fa referència a les 
commemoracions previstes per a l’any proper: continuació de l’any Granados; any 
Màrius Torres en el 75è aniversari de la seva mort i l’any Museu Morera en el centenari 
de la posada en funcionament del museu.  
 
 
Punts núms. 7 i 8. Aprovació Plecs de clàusules adm inistratives particulars i plec 
de prescripcions tècniques pels contractes de siste mes de sonorització i 
il·luminació i subministrament d’infraestructures a mb motiu de la Festa major de 
maig i/o festes de tardor. Debat conjunt 
 
La Sra. Parra  explica que una de les propostes que es va demanar incloure en els plecs 
per part del Grup del Comú, ha estat acceptada; en concret la que fa referència als 
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períodes de vigència dels contractes que començaran el dia 1 de març de l’any 2017. 
Aquesta modificació s’inclourà en els plecs i els contractes definitius. Sobre la proposta 
de clàusules socials diu que ha tramès a tots el grups l’informe del secretari general 
emès a tal efecte.  
 
El Sr. Talamonte  vol agrair els passos endavant que s’han donat amb relació a les 
esmenes i l’actitud de la regidora Sra. Parra. Destaca que s’ha ampliat el termini de 
presentació de propostes. És positiu avançar la data de licitació d’aquests contractes 
(recorda que l’any passat es van adjudicar pocs dies abans de les festes). També valora 
positivament la inclusió de clàusules socials, tot i que creu que encara tenen limitacions. 
No valora positivament la negativa a incloure més clàusules socials, especialment les 
referides a les condicions de treball i les retribucions dels treballadors, en especial quan 
es tracta d’un sector que no té conveni col·lectiu. Demana poder debatre els plecs de 
condicions amb més temps per poder participar i proposar millores. Demana que es 
facin efectius els acords en matèria de contractació que va aprovar el Ple. Per aquests 
motius s’abstindran de votar.  
 
La Sra. López  fa referència a la declaració institucional aprovada al Ple de febrer que 
advocava per una compra pública, ètica i sostenible. En aquest sentit valora la 
introducció de la clàusula que preveu que en cas de noves contractacions de personal 
es reservin llocs per a persones en risc d’exclusió. Sempre que sigui possible s’han 
d’incorporar criteris de valoració que afavoreixin la contractació de persones amb 
discapacitat, aturats, etc. Cal introduir clàusules socials de caràcter genèric, que puguin 
ser incorporades en els plecs generals. També cal disposar d’una guia de contractació 
pública social, per poder incloure en els diferents plecs les clàusules més adequades a 
cada tipus de contractació. Atès que s’han inclòs aquestes clàusules i la bona disposició 
de la Regidoria, hi votaran a favor.  
 
El Sr. Gabarrell  explica que el seu grup mantindrà l’abstenció anunciada. Defensa 
l’esmena presentada pel Grup del Comú amb relació a les condicions de treball del 
personal i acotar la importància de la valoració de la proposta econòmica. Creu que cal 
incidir més en l’aplicació de les clàusules socials i treballar-les de manera decidida i 
clara.  
 
La Sra. Marín  comença la seva intervenció amb la frase “ carrers franquistes, no.”.(*) 
Recorda que hem passat gairebé un any des de l’aprovació pel Ple de febrer en què es 
va aprovar una declaració institucional per a la compra pública, ètica i sostenible. 
Aquesta declaració va ser aprovada per unanimitat. Havia de ser l’inici d’un canvi en el 
model de contractació de la Paeria. Fa gairebé un any i encara no s’ha fet res. La 
declaració suposa que l’equip de govern vol donar compliment, de manera efectiva, a la 
compra i la contractació més responsable, en coherència amb els valors que emanen 
dels criteris ètics pel compliment de les convencions internacionals sobre la reducció de 
la desigualtat social i la reinserció laboral de persones amb especials dificultats. Es va 
dir que els pressupostos del proper any eren incentivadors d’ocupació i més socials; no 
poden acabar sent paper mullat. Explica un acte que es va fer ahir a l’IMO i demana que 
es faci servir la contractació pública com a eina estratègica amb la finalitat de promoure 
la contractació inclusiva. Agraeix l’informe del secretari general; però creu que l’informe 
reconeix la possibilitat de la inclusió de la clàusula proposada en aplicació d’una de les 
Directives comunitàries sobre contractació. La Directiva està pensada per permetre que 
es faci servir la contractació pública per donar suport a objectius socials comuns (entre 
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els quals està l’ocupació i la integració social). El seu grup està cansat que no es faci 
complir la declaració institucional; creu que l’actitud del Govern és inadmissible. Els 
acords del Ple són els garants de la paraula donada i el Govern ho ha reduït a no res. 
No és una qüestió tècnica, sinó de voluntat política. Votaran negativament tots els plecs 
de clàusules.  
 
La Sra. Ribes  diu que quan des de la voluntat política un s’enfronta a la realitat de fer 
efectiva la contractació pública inclusiva, no es pot oblidar la responsabilitat que tenim 
de que les nostres decisions no provoquin perjudicis a altres empreses o treballadors. 
Per aquest motiu, fer una generalització absoluta de les clàusules socials en tots els 
tipus de contractes, és realment complicat. C’s sap perfectament quina és la realitat 
laboral de les empreses de la ciutat i no pot posar-los inconvenients per manca de 
prudència en l’aplicació dels principis de contractació sostenible. Cal revisar tots els 
plecs i valorar quines condicions es poden aplicar, sempre que no causin perjudicis a les 
empreses, en especial les empreses locals de caràcter petit i mitjà. Cal ser prudents. 
Per això votaran a favor dels plecs.  
 
La Sra. Simó  explica que s’abstindran de votar aquests expedients. En el Ple passat es 
va aprovar un acord per la creació d’una comissió per redactar i consensuar una guia de 
contractació social. Necessitem consens per trobar el sistema per incloure la 
contractació inclusiva, responsable i sostenible a l’Ajuntament. Cal definir tipologies, 
seguiment, penalitzacions, etc., en cada tipus de contractes. Avui se’ns presenten 
diverses licitacions amb clàusules, però sense desenvolupar els acords pactats. Hem de 
fer la guia per no trobar-nos amb debats cada licitació o amb casos en què poden 
decidir que la contractació estigui reservada. Necessitem consens dels grups i de les 
entitats del sector.  
 
La Sra. Parra  agraeix els vots favorables i les abstencions positives. Les declaracions 
institucionals s’han de completar legalment. Comenta un dels plecs similars de la 
Generalitat en què no s’ha inclòs cap clàusula social; demana a ERC que apliqui el 
mateix criteri allà on governa. Tots volem aplicar les clàusules socials, però ajustades a 
la llei. L’equip de govern no ho està incomplint. Entre tots hem aconseguit millorar 
aquestes contractacions.  
 
La Sra. Mínguez  demana al Grup d’ERC que no facin més demagògia. Tenim una eina 
política amb la qual tots els grups hi estem d’acord. La resta de grups han entès que els 
acords polítics s’han de desenvolupar legalment. Els concursos han de ser públics, 
transparents i garantir la lliure competència. Les clàusules han de ser legals (explica els 
casos de Barcelona i Madrid). El nostre ajuntament ha de fer les coses bé.  
 
La Sra. Marín  diu que esperar un any no és demagògia. Explica que l’informe del 
secretari general diu que des del punt de vista legal no hi hauria inconvenient en aplicar 
la clàusula de contractació de persones amb risc d’exclusió social, tot i que caldria 
motivar aquesta clàusula i posar entre els objectius del contracte els socials, en 
aplicació de la Directiva europea esmentada. No és demagògia demanar que no 
haguem d’esperar un any per començar a treballar.  
 
S’aproven amb 14 vots a favor dels grups del PSC, C’s i PP, 3 vots en contra del Grup 
d’ERC-Avancem i 10 abstencions dels grups de CiU, Crida-CUP i Comú.  
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Acord núm. 21. Aprovació del Plec de clàusules admi nistratives particulars i Plec 
de prescripcions tècniques que regeixen la licitaci ó del contracte d’obres del Pla 
de manteniment, conservació i millora de voreres i Brigada d’acció immediata, any 
2017 
 
El Sr. González  diu que la seva intervenció serà igual a la de l’any passat, canviant 
únicament el període de referència. Llegeix parts de l’acta plenària de fa un any en què 
es va debatre sobre un expedient similar. Reitera que aquest contracte no cal 
externalitzar-lo. Calia localitzar territorialment les actuacions (per barris o àmbits 
territorials) i per això es podria licitar per lots, cosa que reclama pel seu grup sempre 
que es pugui. Continua considerant que les clàusules de contractació de personal aturat 
haurien de ser obligatòries i en aquest sentit es va manifestar el Ple. Pensa que la 
brigada d’acció immediata es podria municipalitzar. Es continua obligant als tècnics que 
estiguin disponibles 24 hores al dia i això no concorda amb la qualitat de vida dels 
treballadors que presten els seus serveis a la ciutadania; cal fer una reflexió sobre els 
drets laborals. Torna a criticar la subcontractació; considera que el 50% és excessiu. El 
contracte és gairebé igual que el de l’any passat. Continua com a millora la possibilitat 
d’oferiment de jocs infantils i aparca bicicletes, tot i que l’adjudicatària del concurs 
passat no en va ofertar cap; seria bo donar-li una puntuació específica per estimular els 
licitadors. Comenta que en la Comissió Informativa el seu grup va fer diverses propostes 
de millora que la Regidoria va dir que estudiaria. Hi votaran en contra igual que l’any 
passat.  
 
La Sra. López  diu que hi votarà favorablement, perquè en aquest expedient ja es 
preveu la contractació de persones amb situació de discapacitat o d’atur.  
 
El Sr. Juvillà  diu que s’oposaran a aquest Plec, perquè creuen que la gestió directa del 
servei és possible, estalviant benefici industrial i mantenint llocs de treball públics i de 
qualitat. Malgrat això, també volen deixar palès el seu desacord amb algunes de les 
condicions del Plec. D’una banda sobre el control de qualitat; s’hi destina només l’1% 
del pressupost, un import que considera massa baix. També critica les clàusules socials, 
que considera que estan poc puntuades; aquesta valoració es pot ampliar a més 
col·lectius, especialment a dones. Sobre les clàusules mediambientals creu que 15 
punts sobre 50 no són suficients per valorar el fet d’emprar materials, màquines o 
procediments més sostenibles; caldria posar aquestes clàusules com a obligació, no 
com a mèrit. Troben a faltar clàusules socials que aprofundeixin els drets dels 
treballadors (seguretat i salut, etc.). En cas d’igualtat d’ofertes s’hauria de fer servir com 
a criteri de desempat l’empresa que pagui els salaris més alts i que tingui menys 
temporalitat i precarietat. El Plec permet subcontractar fins el 50% i obre una porta a la 
precarietat laboral. No es penalitza expressament l’incompliment dels deures en 
seguretat i salut, salaris, etc. Estan en contra de la privatització d’aquest servei i per això 
hi votaran negativament. Els emplacen, en cas contrari, a blindar els drets laborals, a 
aportar mesures d’igualtat de gènere, control de qualitat i a disminuir la subcontractació.  
 
El Sr. Baiget  comença la seva intervenció amb la frase “carrers franquistes, no”.(*) Es 
remet a l’exposició que ha fet abans la Sra. Marín sobre la insuficiència de les clàusules 
socials que consten al Plec. Votaran negativament fins que el Govern no implementi de 
manera eficient i eficaç una política de clàusules socials que demostri que el govern és 
d’esquerres.  
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El Sr. Osorio  diu que sobre el Plec per a contractar la Brigada d’Acció Immediata, 
entenen que la vigència d’un any permet donar més opcions a d’altres empreses i un 
control més acurat de la seva tasca al llarg de l’any. No pretenen que les clàusules 
socials (que també defensen) impliquin desigualtat en el moment de competir entre les 
empreses. Donaran suport a l’expedient ja que s’ajusta a la legalitat i compta amb 
l’informe favorable de Secretaria. 
 
La Sra. Simó  diu que el seu grup s’abstindrà, a l’espera del compliment dels acords 
plenaris que abans s’han esmentat. Estaran amatents respecte a les condicions en què 
quedaran els treballadors de les brigades municipals; se’ls va dir que s’estava fent una 
promoció interna i una redefinició de tasques.  
 
El Sr. Larrosa  agraeix la confiança que es diposita en el Plec. Es va explicar la voluntat 
que la BAI fos un servei dinàmic, supervisat. Que complementés la feina que ja fa la 
brigada municipal. Explica que globalment l’equip de brigades municipals ha fet 1.535 
actuacions, de les quals la BAI ha resolt directament 191. Són aquelles actuacions que 
s’han de dur a terme de matinada, en emergències, amb enderrocs o desallotjaments, 
etc. No sap fins a quin punt hem de demanar a les brigades municipals que es facin 
càrrec d’aquestes emergències. La Brigada d’Acció Immediata té aquesta funció: 
atendre les emergències i complementar a la brigada municipal. Hi ha un compromís de 
l’equip de govern per fer les promocions de les 14 vacants d’oficials que tenim a les 
brigades i, després, reorganitzar-les de manera transversal. Es vol modernitzar les 
brigades i, a més, donar-los-hi un reforç amb aquest contracte. Analitzarà les reflexions 
que els grups li han fet arribar. El règim laboral aplicable és el del sector, que disposa de 
conveni propi; es fiscalitza pels responsables de serveis urbans i de manteniment. 
Critica que els grups que es consideren més progressistes avui votaran negativament la 
inclusió de persones amb discapacitat en aquest contracte, a la incorporació de criteris 
mediambientals o a una manera progressista de plantejar els contractes.  
 
El Sr. Juvillà  diu que el fet que el Sr. Larrosa hagi explicat que les feines més feixugues 
només es poden encarregar als treballadors de les empreses contractades, és un 
exemple clar de precarietat laboral. Es demanarà a una empresa (que podrà 
subcontractar fins al 50%) el que no es vol demanar als funcionaris. Demana garantir els 
drets laborals dels treballadors; el plec de condicions ho ha de blindar.  
 
El Sr. Baiget  diu que accepta que el regidor d’Urbanisme ha estat un dels primers de 
l’equip de govern que ha plantejat –tímidament- la inclusió de clàusules socials. Avui 
hem votat quatre contractes; en dos dels quals s’han introduït en el darrer moment i a 
contracor alguna clàusula social. El seu grup denuncia que no tenim un plec de 
clàusules socials ordenat, pautat i ajustat a dret, que visualitzi que la Paeria posa en 
marxa polítiques socials que les empreses han d’incorporar en les seves ofertes.  
 
El Sr. Larrosa  creu que devem ser pioners en la diversitat d’interpretacions sobre la 
gestió dels serveis. No es privatitza cap servei. Les brigades municipals continuen sent-
hi. El gremi de la construcció té un conveni extraordinari, que concorda amb el risc 
d’aquesta feina. La brigada no disposa ni es pot fer càrrec de l’ús de determinada 
maquinària que és necessària. Es farà una absoluta supervisió de la feina que durà a 
terme la BAI i els treballadors estaran ben atesos (els nostres i els de les empreses 
contractades) garantint un bon servei als ciutadans. Creu que s’està pressionant els 
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serveis tècnics municipals que són qui estan elaborant la proposta del catàleg de 
clàusules socials; ara ja en tenim de clàusules d’aquest tipus i les estem incorporant. 
Sempre hem tingut la vocació de combatre les situacions d’exclusió social.  
 
El Sr. Juvillà  recorda que en la comissió va manifestar que es podria contractar o llogar 
la maquinària, però no incorporar la brigada en aquesta contractació. El personal hauria 
de ser íntegrament de l’Ajuntament. Demana al Sr. Larrosa que estudiï el conveni de la 
construcció de Lleida i els drets dels treballadors que reconeix.  
 
La Sra. Simó  recorda que hi ha un acord de Ple (del mes passat) per crear una 
comissió per redactar la guia de clàusules socials, amb el consens i participació de 
tothom. No sol es va encarregar a Secretaria o a l’equip de govern, sinó que es pretén 
tenir un gran consens sobre la contractació inclusiva de la Paeria.  
 
S’aprova amb 14 vots a favor dels grups del PSC, C’s i PP, 7 vots en contra dels grups 
d’ERC-Avancem, Crida-CUP i Comú i 6 abstencions del Grup de CiU. 
 
 
Punt núm. 22. Aprovació inicial del Plec de condici ons jurídiques, econòmiques i 
administratives per l’alienació, mitjançant procedi ment obert amb un únic criteri 
de valoració de diverses finques municipals 
 
El Sr. González  explica l’objecte de la venda, que es fa per donar compliment a la 
previsió d’ingressos per aquest concepte corresponent a l’any 2016 (o a les del 2017). 
Enguany estava prevista una venda de solars per valor de 6 milions d’euros; no creu 
que s’hagi valorat que el mercat pugui assumir aquesta oferta sense patir distorsions. 
Els ingressos es computaran a l’exercici de l’any 2017; queda clar que en l’any 2016 no 
es podrà complir amb allò pressupostat. El Govern diu que el mercat immobiliari té 
símptomes de millora; no creu que sigui prudent ajudar a tornar a inflar la “bombolla” 
altra vegada. Al juliol es va aprovar la venda de 14 finques, de les quals només es van 
adjudicar 2, per 76.000 euros. Es mantenen ara els mateixos preus o es fa alguna 
rebaixa del preu de licitació (explica els cas dels diversos lots). Es continuaran oposant 
al Plec ja que no s’han canviat els criteris dels plecs anteriors. Critica que l’únic criteri de 
valoració serà el preu. Es podia haver tramitat l’expedient de manera diferenciada 
segons els tipus de finques. Demana més concreció sobre l’ús dels fons econòmics que 
s’obtinguin. Creu que cal incrementar la garantia provisional fins al 3%. Agraeix que 
s’hagin modificat els criteris de solvència, però no estan clares les conseqüències de la 
manca d’acreditació. Destaca la venda d’un proindivís en la zona de Camí de Picos que 
té moltes càrregues i es comparteix amb molts propietaris. Sobre les finques de Torre 
Salses, explica que estan incloses en un procés de modificació del Pla; posem a la 
venda 22 de les 26 parcel·les del sector, per 1.142.000 euros. El conveni pendent de 
signatura amb Eurofund preveu que l’empresa comprarà terrenys per 1,2 milions; 
pregunta si la venda respon a aquests càlculs o hi ha altres criteris. Hi votaran en contra 
i demana resposta a les esmenes que han presentat.  
 
La Sra. López  qualifica l’expedient de senzill i no té altra complicació que l’inici d’una 
licitació per la venda de diverses finques municipals, amb un procediment obert (les 
descriu). El seu grup donarà suport a la proposta; no entén alguna de les qüestions que 
s’han plantejat. Les valoracions les fan els tècnics municipals, que tenen tota la 
confiança del seu grup. Espera que aquesta licitació tingui més èxit que l’anterior, en 
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què només es van adjudicar 2 solars dels 14 que van sortir a la venda. Critica que algun 
grup estigui aprofitant el Ple per reivindicar qüestions que estan fora de l’ordre del dia; 
qualifica aquesta actitud d’escenificació teatral.  
 
El Sr. Juvillà  diu que d’aquest expedient els preocupa especialment la venda de solars 
destinats a habitatges unifamiliars annexos a la zona on es pretén ubicar el complex de 
Torre Salses. Els preocupa també que aquestes parcel·les es venguin a preu de saldo i 
que pugui generar futurs negocis. És la vella recepta del boom immobiliari. Hi votaran en 
contra.  
 
El Sr. Baiget  explica que l’expedient planteja l’alienació d’un seguit de solars que són 
propietat de la ciutat. Si l’Ajuntament té necessitat de capitalitzar els recursos és lícit i 
legítim que el Govern ho faci. Ara bé, aquest expedient conté 22 parcel·les que estan 
ubicades en un espai en què està en joc el model comercial de la ciutat. Es volen posar 
a la venda en un moment en què encara no tenim l’estudi socioeconòmic de l’impacte 
que pot produir la instal·lació de grans superfícies comercials. Estem dient als inversors 
que apostin per comprar unes parcel·les en el lloc on el Govern vol posar en marxa 
grans superfícies comercials; els equips tècnics han donat un valor de licitació en el 
moment actual (explica les dades). Si a aquesta fotografia actual li projectem la voluntat 
del Govern sobre el desenvolupament comercial es diu als inversors que generaran un 
“pelotazo”. Estem davant un model comercial no consensuat i no tenim les conclusions 
de l’estudi d’impacte; la Paeria posa a la venda una autèntica ganga per a que els 
inversors puguin fer aquesta compra. Comencem a donar cohesió a aquest espai de 
ciutat per donar contingut al model de Torre Salses del que diu que serà l’enterrament 
del comerç de proximitat. Estem parlant d’un impacte directe sobre el comerç de 
proximitat i per això hi votaran en contra.  
 
El Sr. Osorio  diu que no és partidari de fer hipòtesis, però si aquest expedient no 
hagués inclòs les parcel·les de Torre Salses creu que hauria passat desapercebut. 
L’expedient fa al·lusió a la venda de solars de diferents indrets de la ciutat, no només de 
Torre Salses. No podem oblidar que Torre Salses és una zona urbanitzada i 
reparcel·lada i que fruit de la crisi econòmica ha restat aturada. Deixant de banda el 
model comercial, cal decidir què fem a una zona urbanitzada de la ciutat, que no ha de 
romandre en el no res. Tenint en compte que l’expedient preveu venda d’altres indrets 
de la ciutat, no podem anticipar el resultat del concurs. Donaran suport a la proposta. 
 
La Sra. Culleré  explica que de les 36 finques de l’expedient, 22 corresponen a la zona 
del SUR 42 de Torre Salses, on s’ha iniciat un mecanisme administratiu per implementar 
un parc de mitjanes superfícies comercials. A la passada Comissió d’Urbanisme es van 
reservar el vot; ara hi votaran en contra. Creu que els solars de Torre Salses han de 
quedar fora de l’expedient i formar-ne part d’un altre independent atès que la seva 
venda està lligada al tràmit del SUR 42. El preu final d’aquesta venda es pot veure 
afectat per un increment substancial de preu pel tràmit del Pla Parcial i ara les parcel·les 
poden estar infravalorades. Demana al Sr. Larrosa que contesti si el conveni de gestió 
urbanística del SUR 42 s’ha sotmès a exposició pública tal com es va preguntar en la 
passada Comissió. Demana que se’ls faciliti el document íntegre de compravenda signat 
entre Eurofund i els actuals propietaris de les finques on està previst fer el parc de 
mitjanes superfícies comercials. Pregunta si aquestes finques són les que estan 
contemplades en el conveni de gestió urbanística i per les quals Eurofund ha de fer una 
oferta per import d’1,2 milions d’euros.  
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El Sr. Larrosa  diu que quan el Govern vol promoure un projecte de ciutat com el SUR 
42, on tenim un espai urbanitzat, amb uns usos mixtes (de comerç, equipament, serveis 
i residencial) tothom hi està d’acord. Quan es comença a tramitar el projecte tothom es 
posa nerviós i es fan interpretacions sobre el model comercial (una interpretació que fan 
grups que formen part d’un govern que ha donat una llicència comercial per 9.000 m2 
de venda a la ciutat). Pregunta si aquest és el model comercial que estem debatent i 
qüestionant. S’ha posat en marxa aquesta venda per assolir uns objectius 
pressupostaris, per a complir un pacte existent. Ho posem en marxa ara per animar als 
promotors, als APIs i als futurs compradors i residents de la zona. Hi ha institucions de 
la ciutat (dels àmbits acadèmic, esportiu, etc.) que volen també tenir presència al SUR 
42 per implantar els seus serveis. Cal ser conscient que en aquests moments el SUR 42 
és dels pocs espais que té la ciutat absolutament urbanitzats i que cal activar-lo. I una 
de les maneres de fer-ho és promoure habitatges perquè les persones que vulguin 
puguin comprar finques per anar a viure. No sap quin motiu tenen les crítiques dels 
grups municipals, que relacionen aquesta venda amb el conveni de gestió urbanística. 
Aquesta venda no té res a veure amb l’esmentat conveni; aquest conveni preveu un 
sector comercial, no residencial. Es volen vendre 22 solars per fer habitatges en 
aplicació del Pla vigent. El nou SUR 42 preveu el mateix nombre de solars i amb la 
mateixa finalitat de fer habitatges. No es modifiquen ni els usos ni la distribució; ningú 
amaga res. Caldrà fer una millor política comercial perquè es puguin materialitzar les 
vendes. En la Comissió es va dir per alguns grups que les finques a la venda eren 
caríssimes i altres grups van dir tot el contrari. Creu que la feina feta pels serveis tècnics 
és la més ajustada i els professionals han validat aquests preus de sortida. El SUR 42 
és un repte, perquè es tracta d’una nova zona de la ciutat. Fem un exercici de 
responsabilitat.  
  
El Sr. González  diu que els objectius pressupostaris no podran ser els de l’any 2016, 
sinó els de l’any 2017; hi ha moltes inversions que no s’han pogut fer. Han preguntat per 
quin motiu s’han posat a la venda 22 parcel·les de les 26 existents en la zona i no han 
tingut resposta. Hi ha dues finques que cadastralment consten com a sòl sense edificar. 
Queden dues finques que no s’han posat a la venda tot i ser edificables. Els ha sorprès 
l’actitud del Grup del PP que fins ara havia estat molt crític en matèria de compliment 
dels pressupostos. Reitera la crítica a la diferència de preus amb relació a la primera 
venda que es va intentar fer fa uns mesos i que va quedar deserta. Creu que si 
mantenim els preus a les parcel·les de Ciutat Jardí podran tornar a quedar desertes.  
 
El Sr. Juvillà  diu que en aquesta venda el seu grup vol parlar també del model 
comercial. Els preocupa que vendre un terreny en un espai en què si es fa el complex 
de Torre Sales es produirà un increment de valor amb repercussió negativa a les 
finances municipals i amb un enriquiment dels particulars.  
 
El Sr. Baiget  diu que va ser un membre de l’equip de govern qui va dir a la comissió 
que els preus de les parcel·les eren abusius. Qualifica d’erràtica aquesta política. Creu 
que treure a la venda les parcel·les del SUR 42 sense tenir l’estudi econòmic i un model 
comercial de ciutat consensuat, no procedeix. Cal que es defineixi un model econòmic 
consensuat i que es valori si el projecte de Torre Salses és necessari. Es pot produir 
una activitat especulativa d’alguns inversors.  
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La Sra. Culleré  demana resposta a les preguntes que ha fet abans sobre si la venda 
d’aquestes parcel·les està relacionada amb el conveni urbanístic abans esmentat; si el 
conveni de gestió urbanístic s’ha sotmès a exposició pública i si es facilitarà la còpia del 
contracte privat de compravenda que es va demanar. Creu que és innegable la 
vinculació dels expedients de Torre Salses i volen saber si es produeix algun tipus 
d’especulació.  
 
El Sr. Larrosa  recorda que fa un moment ha dit que no té res a veure aquesta venda 
amb el conveni urbanístic del SUR 42. A la comissió es va dir que “...la publicació del 
conveni urbanístic es faria quan toqués en el seu tràmit...”. El conveni urbanístic afecta a 
una modificació del Pla parcial. Creu que CiU es va equivocar de tràmit en fer les 
al·legacions. Diu al Sr. González que no podem vendre allò que no és nostre; hi ha dues 
parcel·les que no són de propietat municipal. Insisteix que no es modifica res en la zona 
que afecti les parcel·les que es venen per fer habitatges. És un model que competeix 
amb el SUR 2 i permetrà fer una ciutat més cohesionada, més ben distribuïda i amb 
diferents formats immobiliaris. Diu que la Sra. Culleré vol conèixer un acord privat, entre 
particulars, que no aporta cap informació addicional a allò que l’Ajuntament exigeix per 
substanciar l’existència d’una transmissió de propietat. Les empreses que intervenen en 
aquesta tramitació consideren que la informació que es demana és completament 
confidencial i forma part d’estratègia comercial. Sotmetrà aquest fet a la consideració del 
secretari general, perquè emeti opinió jurídica. Queda clar que s’ha produït una 
transmissió de drets.  
 
La Sra. Cullerés  demana que es transcrigui literalment la resposta del Sr. Larrosa ja 
que va dir en la Comissió d’Urbanisme que el conveni de gestió urbanística se sotmetria 
a informació juntament amb el SUR 42, quan a l’informe tècnic es diu que ja ha estat 
sotmès a informació pública. No s’ha aclarit si ja s’ha sotmès o s’ha de sotmetre. El Sr. 
Larrosa ha dit que se sotmetrà (en futur) per això vol que consti la transcripció literal. I 
més, tenint en consideració que ha estat aprovat per la Junta de Govern Local. Sobre el 
contracte privat diu que els actuals propietaris és la SAREB, que és una entitat pública; 
els dos propietaris no són, doncs, privats.  
 
El Sr. Larrosa  diu que en l’acta de la Comissió d’urbanisme constarà que el Sr. Peris no 
va ser l’únic que considerava que el preu de les parcel·les era car (ho va dir també el Sr. 
Cerdà). El Sr. Baiget va preguntar sobre el preu de les parcel·les i va obtenir resposta 
del Sr. Blanch en la Comissió; la resposta sobre el conveni urbanístic també la va donar 
el Sr. Blanch.  
 
El Sr. Baiget  es ratifica en què els equips tècnics han fet una valoració sense 
“profunditat de camp”. 
 
S’aprova amb 14 vots a favor dels grups del PSC, C’s i PP i 13 vots en contra dels grups 
de CiU, ERC-Avancem, Crida-CUP i Comú. 
 
 
Punts núm. 23, 24 i 25. Aprovació dels convenis amb  la Federació Provincial 
d’Empresaris del Comerç de Lleida, amb PIMEC Comerç  Lleida, petita i mitjana 
empresa i amb l’Associació Empresa Familiar de Llei da  
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El Sr. González  explica que votarà a favor dels expedients de FECOM i PIMEC. Sobre 
l’expedient relatiu a la consolidació de la càtedra de l’empresa familiar s’abstindran de 
votar-lo, atès que no tenen clar que s’hagi canviat el fet de donar suport a una càtedra 
de la UdL per donar una subvenció nominativa a una associació. Es canvia una 
col·laboració econòmica amb la UdL i diverses entitats per substituir-lo per un conveni a 
dues bandes. Explica el contingut de la matèria subvencionada i creu que generen 
incertesa; no els agrada la forma, tot i estar d’acord amb l’objectiu.  
 
La Sra. López  considera que dins les atribucions de les corporacions locals està la 
concertació amb persones públiques o privades que donin compliment a determinats 
objectius, projectes o activitats d’utilitat pública o interès social. Aquests convenis donen 
compliment als esmentats requisits i representen a un considerable nombre 
d’empresaris i comerciants de la ciutat; aquesta aportació ha de servir pel 
desenvolupament del sector. Hi votaran a favor. 
 
El Sr. Juvillà  explica els aspectes que els han generat preocupació amb relació a 
aquests convenis. Diu que aprovem convenis que finalitzen la seva vigència de manera 
immediata; caldria evitar-ho. D’altra banda, estem aprovant uns convenis per finançar 
plans i programes que es podrien subvencionar mitjançant convocatòria pública, 
garantint més transparència i participació. Per això s’abstindran en els casos de FECOM 
i PIMEC. Amb relació a l’altre conveni creu que la proposta és un pas més cap a la 
privatització de la universitat pública; si volem promocionar la UdL cal que financem 
directament els projectes i que la gestió de la càtedra es faci des de la mateixa 
institució. L’ensenyament, la formació i la recerca són ressorts que poden ajudar 
l’economia del país per alliberar-se de la crisi, i això no es podrà fer si desmantellem la 
universitat i permetem que se’n facin càrrec les empreses privades. Votaran 
negativament el tercer punt.  
 
El Sr. Baiget  està d’acord en conveniar amb FECOM i PIMEC, ja que l’esperit 
empresarial del comerç i de la petita empresa han de generar sinèrgies amb 
l’Ajuntament. La proposta de conveni amb l’associació d’Empresa Familiar, planteja 
dubtes sobre la necessitat i idoneïtat d’invertir fons públics en la temàtica que preveu 
l‘acord. Aquest tipus d’iniciativa l’haurien de liderar les organitzacions de caire 
empresarial de la ciutat. Cal interpel·lar als nostres empresaris perquè aportin fons per 
desenvolupar iniciatives com la càtedra referida i que no només sigui la Paeria qui la 
financi. Ja ens fem càrrec de la càtedra UNESCO i de la d’Innovació Social. Deixen 
constància del posicionament del seu grup de desacord amb la política del Govern 
fonamentada en despeses que creu que no ens pertoca liderar. S’abstindran de votar la 
proposta del darrer conveni.  
 
La Sra. Ribes  explica que votaran a favor dels tres convenis. Agraeix a l’equip de 
govern que hagin inclòs el que va proposar el seu grup municipal, ateses les inquietuds 
plantejades pels empresaris. El vot favorable al conveni amb l’associació d’Empresa 
Familiar ho justifica, perquè creu que l’Ajuntament ha d’apostar per les empreses que 
generen ocupació, especialment per l’empresa familiar que té especials dificultats per a 
créixer. Sobre la proposta que ha fet ERC sobre la conveniència que els empresaris 
financin aquestes accions, vol recordar que tenim un seguit d’empresaris del territori que 
han creat un servei de capital–risc per emprenedors i que cal agrair-los.  
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La Sra. Culleré  anuncia que votaran a favor de tots tres expedients. Entenen que la 
Paeria ha de col·laborar amb les entitats de la ciutat que donen suport a la petita i 
mitjana empresa lleidatana i catalana. El comerç de la ciutat és un dels més importants 
motors econòmics dels que disposem; hem d’estar al seu costat i donar-los suport i 
reconeixement.  
 
El Sr. Peris  vol remarcar la voluntat d’atorgament d’ajuts a les entitats i organitzacions 
que representen els interessos dels petits comerciants de Lleida. Hem fet molts debats i 
mocions sobre el sector comercial a la ciutat i ara alguns grups estan en contra 
d’aquests convenis, que han d’ajudar a reforçar la feina que fan les entitats per la 
promoció i difusió del comerç, formació i millora de la qualitat del petit comerç i de les 
petites empreses familiars.  
 
El resultat de les votacions està transcrit en la part dispositiva de l’acta.  
 
(durant aquestes votacions no hi eren presents a la sala de plens el Sr. alcalde i el Sr. 
Gabarrell) 
 
 
 
Punt núm. 27. Moció promoguda per la Confederació G eneral del Treball de rebuig 
a l’EFEC als centres educatius. Eduquem en una econ omia crítica i plural 
 
El Sr. Javier López , representant de la CGT presenta la moció que es transcriu a 
continuació:  
 
L'any 2013 el Departament d'Ensenyament va signar un conveni de col·laboració per 
posar en marxa un partenariat públic-privat i fer arribar, de forma gratuïta , l'EDUCACIÓ 
FlNANCERA a tots els centres educatius. 
 
Aquest conveni es diu EFEC (Educació Financera a les Escoles de Catalunya) i compta 
amb una borsa de voluntaris, de treballadors/es de bancs i caixes, jubilats entre d'altres, 
que ofereixen un curs sobre la gestió deis pressupostos personals, la planificació 
financera i l'estalvi a llarg termini i de com educar amb seny amb productes de crèdit. 
 
Aquest programa, que ha tingut molta difusió per part deis mitjans de comunicació i del 
Departament d'Ensenyament, es presenta com una oportunitat per a que l'alumnat 
conegui els termes més comuns sobre finances i consum "intel·ligent". Enguany, un 
25% dels centres escolars de tota Catalunya ja han realitzat aquests cursos i la intenció 
és fer-los extensius a la resta de centres per tal que quedi consolidat en el currículum i 
en la practica educativa. 
 
Però lluny de la propaganda i la retòrica amb que s'ofereixen aquests tallers, les 
persones que els imparteixen presenten el consum i l'endeutament com una pauta de 
comportament desitjable i el sistema capitalista com l'únic model econòmic possible, 
deixant de banda la pluralitat i el pensament crític imprescindibles en tot procés educatiu 
i de desenvolupament personal. 
 
El fet que el Departament d'Ensenyament promogui la presencia d'aquestes entitats 
financeres a les aules (algunes d'elles rescatades amb diners públics), legitima el seu 
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relat sobre les causes de la crisi, alliberant-les de tota responsabilitat i culpabilitzant les 
famílies de sobreendeutament irresponsable. 
 
Considerem que l'educació sostinguda amb fons públics no es pot alinear amb el 
discurs de les entitats financeres que han estat un dels elements responsables de la 
crisi. Creiem que les perspectives de l'economia crítica, la solidaria, la feminista i 
l’ecològica haurien de ser integrades en el currículum oficial i ser impartides pel 
professorat del Departament d'Ensenyament. 
 
Llegeix la part dispositiva que està transcrita íntegrament en la part de l’acta 
corresponent als acords. 
 
El Sr. Talamonte  diu que l’educació financera als centres educatius és del tot 
necessària; però considerar que l’única alternativa és la que imparteix la banca és un 
insult. Considera que el fet que siguin els principals causants de la crisi qui entrin a les 
escoles per educar els alumnes, és atemptar contra els seus drets de rebre una 
educació pública de qualitat, sense dogmes i amb pensament crític. No creu que el 
departament d’Ensenyament vulgui que l’alumnat qüestioni el relat dels qui tenen el 
poder i que es puguin educar en un pensament crític. La Generalitat prefereix legitimar 
el relat de les entitats bancàries que han estat rescatades amb fons públics. Es vol fer 
un "rentat de cara” a la banca; una banca que ens ha portat a un model on les 
desigualtats no paren de créixer. La consellera dona veu a la banca i li nega a 
l’economia col·laborativa i social que emergeix malgrat els obstacles. Pregunta per quin 
motiu no es convida a les escoles, a aquells que poden oferir nous plantejaments 
econòmics. Donaran suport a la moció per tal de rescatar l’educació pública.  
 
La Sra. López  diu que el títol de la moció dona la sensació inicial de ser adient i que 
tots ho podríem compartir. Però, en llegir el segon punt de la part dispositiva de l’acord, 
s’entén que la moció no vol la pluralitat, sinó canviar el model d’aprenentatge per un 
altre completament antagònic. És un plantejament legítim, però que no el poden 
compartir. Els joves han de tenir coneixements econòmics. Rebutjar un model per 
explicar-ne un altre no és la solució; els joves tenen dret a conèixer tots els models 
econòmics, a la pluralitat, per decidir quin és el més adequat. Educar en la pluralitat 
aporta riquesa. El pensament únic no fa avançar el coneixement humà. No 
comparteixen l’esperit de la moció i per tant, hi votaran en contra.  
 
El Sr. Gabarrell  explica que l’actual projecte d’educació financera va adreçat als 
alumnes d’ESO, als quals volen transmetre un determinat tipus de coneixements 
financers. La sospita sobre el projecte apareix quan, revisant el seu contingut, no es 
troba cap referència a fórmules alternatives a la visió del capitalisme financer 
hegemònic. Per a aquest projecte no existeix la banca pública, les finances ètiques, les 
monedes complementàries o l’economia social. No s’alerta dels perills de la manca de 
regulació financera ni s’esmenten els desnonaments. En canvi, són continguts inclosos 
els plans de pensions, els fons d’inversió i les assegurances. Sembla que el pla educatiu 
hagi estat dissenyat pels grans grups financers. Aquesta és la realitat que planteja la 
moció. Fins i tot l’EFEC té fixats uns objectius i un calendari, que preveu els principis 
d’alt nivell i fa participar en els continguts del pla a les entitats més significatives del 
sistema financer actual. És una còpia del Ministeri d’Educació i del Banc d’Espanya. Un 
projecte educatiu espanyol, que va néixer l’any 2009 com a conseqüència d’un conveni 
de col·laboració entre les entitats esmentades. Creu que caldria eliminar aquest projecte 



 
 

 48

de les nostres aules de manera immediata. Donaran suport a la moció, des de 
l’anticapitalisme i per fer fora dels nostres centres aquesta OPA educativa.  
 
El Sr. Vega  manifesta que no comparteix ni l’esperit i ni el contingut de la moció. Per 
això, hi votaran en contra. Una de les finalitats del sistema educatiu és el ple 
desenvolupament de la personalitat i de les capacitats, les habilitats i les competències 
de l’alumnat. Durant els estudis de primària i secundària els nostres infants i els nostres 
joves, acompanyats del professorat, de la família i l’entorn, construeixen el seu projecte 
de vida. Les activitats educatives tenen i han de tenir diversos formats, i no sempre han 
de ser conduïdes o proposades per professionals de l’educació. Igual que hi ha 
educació formal, educació no formal i educació informal, hi ha diversos agents 
educadors, i la gran majoria no són precisament els professionals de l’educació. Poden 
ser, per exemple, experts en una o altra matèria o en unes o altres competències. Es vol 
explotar les potencialitats educadores i formatives dels diversos agents socials, 
d’aquells que tenen l’expertesa en algun o altre àmbit. Educar no és limitar-se a 
transmetre coneixements; és donar eines perquè l’alumnat pugui aprendre, créixer 
personalment, preparar-se per viure, desenvolupar-se en el seu entorn social, i estar 
preparats per a la presa de decisions. El sistema educatiu ha de respondre a diversos 
requeriments. Explica que la Comissió Europea i de l’OCDE ha marcat una sèrie de 
recomanacions i directrius per ajudar l’estudiantat a prendre consciència de l’ús dels 
diners i comprendre l’operativa financera bàsica. Ajudar els estudiants catalans, 
ciutadans de present i de futur de la societat occidental i la seua economia de mercat, a 
prendre consciència de l’ús dels diners i comprendre l’operativa financera bàsica. Es 
tracta d’un programa d'alfabetització i educació financera; per adquirir capacitats, 
competències i habilitats per arribar a ser ciutadans i ciutadanes que es desenvolupin bé 
en l’economia personal i en les finances del dia a dia (i evitar, així, episodis 
d’endeutament o exclusió financera). El programa EFEC es basa en una experiència 
desenvolupada a Escòcia, on professionals del sector financer impartien tallers a 
alumnes adolescents (tallers, amb un plantejament teòric i pràctic, basats en material 
pedagògic dissenyat per experts) i que no necessàriament han d’impartir professionals 
de les finances o de la banca. Explica les cinc temàtiques en què es divideix el 
programa. És ben cert que podríem desconfiar del programa si només hi donessin 
suport entitats bancàries a les quals s’ha fet referència, ja que, en els darrers temps, 
han anat donant pocs arguments per confiar-hi. Però, a més d’aquestes entitats, hi ha 
l'Institut Català de Finances, l’EFPA (Associació d'Assessors Financers), el Col·legi 
d'Economistes de Catalunya, el Col·legi de Censors Jurats de Comptes de Catalunya i 
l'Agència Tributària de Catalunya. Es fa sota el control i la supervisió dels propis centres 
educatius i són els centres (consells escolars i equips docents) els que decideixen 
acollir-se a aquest programa. Cal tenir respecte a la seva capacitat per decidir l’educació 
no formal dels alumnes dels seus centres. Explica que segons les enquestes realitzades 
el curs anterior, un 86'2% dels professors opina que el programa és molt positiu per als 
alumnes i el puntua amb una nota de 7 a 10. Al currículum educatiu hi ha una 
assignatura d’emprenedoria. Per tot plegat consideren que l’EFEC és una bona 
experiència formativa i educativa. Que a més, com que es desenvolupa en l’àmbit 
escolar, encara que no sigui en horari purament lectiu, es fa sota el control i supervisió 
dels centres i no poden posar en dubte la idoneïtat dels programes que decideixen.  
 
 
La Sra. Ribes  agraeix la presentació de la moció tot i que informa que hi votaran 
negativament. Veuen que el programa d'Educació Financera a les Escoles de Catalunya 
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té per objectiu oferir a les escoles públiques, concertades i privades la possibilitat 
d'impartir educació financera bàsica als alumnes de 4t d'ESO, és a dir, l'últim curs 
d’aquest tram educatiu. Cal recordar que després d'aquest curs els alumnes ja podran 
començar a treballar, crear empreses i, en definitiva, la possibilitat de ser autosuficients. 
Aquest programa s'emmarca en les recomanacions d'organismes internacionals, 
l’OCDE i la Unió Europea, en el marc del projecte EFEP (European Financial Education 
Parthnership) finançat per la Comissió Europea i implantat en països com el Regne Unit, 
Itàlia o Alemanya, institucions que els mereixen confiança. Analitzant el programa 
EFEC, es veu que els tallers són impartits per treballadors voluntaris vinculats a entitats 
financeres (professionals en exercici o jubilats) i professionals vinculats a associacions 
del sector econòmic financer, és a dir, gent professional i vinculada al sector, amb criteri 
propi. No hi ha obligació de rebre aquest curs, ja que els centres que participen del 
programa s'apunten de manera voluntària, perquè els seus alumnes rebin competències 
en finances personals. Els tallers, a més d'educació financera estan estructurats en 
blocs independents de 60 minuts de durada, els continguts dels quals s'han 
desenvolupat, revisat i avaluat en col·laboració amb un comitè assessor format per 
professors de centres públics i concertats i representants del Departament 
d'Ensenyament de la Generalitat de Catalunya, i que tracten matèries com la gestió dels 
pressupostos personals, com evitar el sobreendeutament i com conèixer els productes 
de crèdit, entendre el binomi risc / rendibilitat i les finances socialment responsables, 
situacions financeres quotidianes com els apartats d'una nòmina, pagaments en línia i 
introducció als tipus de canvi. El seu grup considera que aquesta és una iniciativa molt 
satisfactòria i útil perquè els nostres joves afrontin la vida i oportunitats d'una manera 
més preparada, sense haver estat adoctrinats sobre un o altre sistema econòmic o el 
paper dels bancs en les seves vides. Les opinions no se les formaran en aquests 
cursos, sinó en base a les seves experiències personals. Creu que es confon l’àmbit 
competencial en el moment de presentar les mocions al Ple. S’està interpel·lant 
directament la consellera d’Educació que no hi és present. Qui té les competències 
sobre aquesta matèria és el Departament d’Ensenyament i aquest debat s’hauria de fer 
en l’òrgan corresponent a aquest àmbit. Estan en contra de l’adoctrinament a les 
escoles, vingui d’allà on vingui; i més quan s’ha detectat aquest adoctrinament per part 
de professors, en centres públics, d’una manera que qualifica de vergonyant. Votaran 
que no a la moció.  
 
La Sra. Salmerón  explica que el punt de vista del seu grup sobre el tema del que tracta 
la moció és força més positiu que el dels ponents. L’EFEC no és una iniciativa per a fer 
propaganda, sinó que té molt a veure amb la transmissió de coneixements financers; 
tangibles, que serveixin de manera evident per a situacions quotidianes. Podem dir que 
l’objectiu és que els alumnes estiguin més preparats (acadèmica i emocionalment) per 
tal de poder afrontar amb perspectives d’èxit els aspectes de la vida que tenen a veure 
amb l’estalvi i l’economia. Aquest programa s’emmarca en recomanacions d’organismes 
com l’OCDE o la UE i està supervisat pel Departament d’Ensenyament. Aquests 
organismes han fet èmfasi en la necessitat de dotar la ciutadania de mecanismes per 
poder controlar els seus ingressos i despeses, evitant episodis de sobreendeutament i 
exclusió financera. Les persones que imparteixen aquestes classes són voluntaris, que 
actuen de manera desinteressada i als quals cal agrair la seva tasca. Està totalment 
prohibit enaltir la tasca de les entitats financeres de les quals provenen. El temari està 
validat i consensuat amb el Departament d’Ensenyament. Els professors estan presents 
durant tota la classe. En darrer lloc, creu que cal remarcar que són els centres els que 
voluntàriament decideixen adherir-se o no al programa (en la darrera edició van ser 301 
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centres). Podem dir que és una iniciativa que té una acollida més que notable. El 
projecte no pretén aconseguir més clients bancaris, sinó que vol ensenyar de manera 
pràctica i desenfadada un seguit de temes econòmics, per afavorir el seny i la prudència 
i saber els drets que tenen com a consumidors. Votaran en contra de la moció en tant 
que entenen que l’EFEC és una iniciativa positiva valorada pels centres i pels alumnes.  
 
La Sra. Parra  es remet als arguments que han explicat els anteriors portaveus. Agraeix 
la moció que ha donat la possibilitat de conèixer un programa com aquest. Destaca que 
és un programa voluntari; coordinat pel professorat d’economia de 4art. d’ESO, que 
permet obrir la matèria a altres veus i professionals que puguin donar una nova visió de 
la matèria. El fet que els alumnes tinguin una diversitat d’opinions o de visions sobre una 
matèria és enriquidor. Creu que el professorat, a més de fer arribar als alumnes la visió 
dels professionals de la banca, també els fa arribar diferents posicionaments sobre 
aquests temes. D’aquesta manera els alumnes poden ser més crítics i poden raonar 
amb més dades. La pluralitat de veus sempre és positiva i enriquidora. Creu que el Ple 
no ha d’impedir aquesta pluralitat. La formació no ve determinada per un sol element o 
agent; són molts els que intervenen. La pluralitat sempre abans que el pensament únic. 
Anuncia que el seu grup votarà en contra de la moció.  
 
Es rebutja amb 4 vots a favor dels grups de la Crida-CUP i Comú i 22 vots en contra 
dels grups del PSC, CiU, C’s, ERC-Avancem i PP.  
 
(durant la votació hi era absent la Sra. Mínguez).  
 
 
Punt núm. 28. Moció promoguda per l’Associació IPCE NA per deixar d’utilitzar el 
glifosat i tots els herbicides de la jardineria mun icipal que continguin glifosat, pel 
compliment de la normativa sobre aplicació de bioci des i per progressar cap a 
una jardineria ecològica  
 
El representant d’IPCENA presenta la moció. Agraeix l’oportunitat de presentar aquesta 
proposta de manera directa al Plenari, cosa que passa en pocs ajuntaments a 
Catalunya. Explica que IPCENA té com a objectiu la defensa del medi ambient i de la 
nostra salut. En el cas dels glifosats s’uneixen dos factors. En primer lloc, considera que 
la normativa ha de ser estricta i clara en la prohibició de l’ús d’herbicides amb contingut 
de glifosats a totes les zones públiques d’enjardinament, inclosos els camins i altres 
espais similars. Explica què és el glifosat i quins riscos té per la nostra salut. És un 
herbicida sistèmic, no selectiu, que va ser creat per l’empresa Monsanto, propietària de 
la patent fins l’any 2010. Es fa servir extensivament a l’agricultura i ara també es fa 
servir per a usos en zones urbanes. L’OMS, l’any 2015 ha classificat aquest producte 
com a probablement cancerigen, especialment per les seves propietats mutagèniques. 
És un herbicida que podem incorporar a la nostra dieta mitjançant els aliments, 
especialment els transgènics. També ho podem incorporar a través de les aigües, atès 
que no és biodegradable tal com deia l’empresa Monsanto; és acumulatiu i molt difícil de 
netejar. L’aplicació del producte als sols provoca que hi hagi un problema de toxicitat per 
als fongs i bactèries que ajuden la fertilitat del sòl. En l’àmbit de la ramaderia s’han 
trobat casos en què el bestiar que ha passat per una zona sulfatada amb glifosat, ha 
tingut problemes de baixes, avortaments, etc. És important saber que el fet d’utilitzar el 
glifosat en parcs públics, escoles, etc., és un risc molt elevat. La normativa vigent fa 
anys que preveu que cal avisar quan es fa una aplicació, existint un termini de 
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seguretat. Es podria fer una llarga llista dels danys que poden causar els herbicides. Un 
dels casos seria la contaminació de les aigües (superficials i subterrànies). El 41% de 
les mostres d’aigua de nivells freàtics a Catalunya contenen glifosats; un 65% 
d’aquestes aigües passaven del límit establert per la CE. Si a això afegim la 
contaminació produïda per purins, nitrits i nitrats, tenim més problemes amb les aigües 
subterrànies. És important l’afectació a la fauna, especialment la d’amfibis i peixos (en 
aigües interiors). També destaca que des de l’any 2009 la Cort francesa va declarat que 
Monsanto havia enganyat en dir que el seu producte no tenia cap tipus de problema. A 
Holanda s’ha prohibit l’ús de glifosat a tots els llocs on hi hagi activitat humana directa. 
Igualment a Dinamarca està en estudi. A Catalunya tenim una regulació per aplicació de 
fitosanitaris i s’exigeix un carnet d’aplicador; tenim una normativa feta a partir del Reial 
Decret 1311/2012, que estableix un mínim de maneres d’aplicació de productes 
fitosanitaris en general (ho explica). Explica també el contingut de la Resolució del 
DARP de 15 de maig de 1984, que regula l’ús de plaguicides per prevenir danys a 
animals de pastura.  
Explica la part dispositiva de la moció que està transcrita íntegrament en la part de l’acta 
corresponent als acords.  
 
El Sr. González  vol complementar la informació sobre els efectes cancerígens dels 
glifosats que s’han explicat. L’Agència Internacional d’Investigació del càncer és 
l’organisme depenent de l’OMS que va anunciar que aquest producte era probablement 
cancerigen. Es va incloure com a producte i acció de risc 2a, reconeixent la seva relació 
amb el desenvolupament de limfomes. Aconseguir un ús sostenible dels plaguicides és 
un repte pel qual cal lluitar. El glifosat és un dels productes actius més utilitzat en els 
herbicides (explica els noms comercials). És un herbicida no selectiu, d’ampli espectre, 
d’absorció foliar, que es fa servir per contenir el creixement i el desenvolupament de la 
vegetació no desitjada. Creu que és competència municipal contribuir a l’adopció de 
mesures com les que proposa la moció. En el mercat hi ha actualment diverses 
marques comercials que fan servir aquest producte. Si no es pot trobar un mètode 
sostenible, demana que s’informi a la població de quina és la marca que es fa servir i 
amb quina concentració. Serà feina nostra, quan elaborem els plecs de contractació 
sostenible, introduir l’obligació que les males herbes s’eliminin amb mètodes 
sostenibles. Votaran a favor de la moció.  
 
El Sr. Vilella  critica que un grup estigui fent demagògia amb el nom dels carrers i faci 
servir el nom d’algunes famílies de Lleida per a fer política “barata”. Explica també les 
característiques del glifosat i els seus usos, així com la contaminació d’aqüífers que 
produeix i els perills que representa per la fauna. Va ser classificat per l’OMS com a 
probablement cancerigen pels humans. A la UE ha estat considerat com a poc probable 
que el glifosat suposés un risc cancerigen pels humans. Hi ha contradicció entre el que 
diu l’OMS i el que diu l’Autoritat per la seguretat Alimentària de la UE. Explica que hi ha 
estudis científics que relacionen el glifosat amb el risc de patir diverses afeccions. 
L’equip de govern de la Paeria ha explicat que des de fa més d’un any els serveis 
municipals no fan servir aquests herbicides als parcs i jardins municipals. Altres 
ajuntaments han decidit eliminar també el seu ús. La moció demana regular una cosa 
que ja no es fa; però, incloure-ho en una ordenança donaria major seguretat jurídica. Si 
el proposat ho permet, demana votació separada per punts. Ho farien a favor dels punts 
1, 3, 4, 8 i 9 ; en contra del punt 5è (per l’esmena presentada per ERC) i abstenció a la 
resta per no estar d’acord amb els terminis.  
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El Sr. Juvillà  recorda la lluita començada l’any 2008 recollint més de 100.000 
signatures per una ILP per aturar els cultius transgènics a Catalunya. Donaran el suport 
a les propostes que conté la moció. És essencial abandonar l’ús d’herbicides amb 
glifosat; una substància prohibida a Holanda i classificada com a probablement 
cancerígena per l’OMS o l’autoritat danesa de salut laboral. També afecten el sistema 
hormonal i es relaciona amb problemes al fetge i als ronyons i amb malformacions 
congènites. Són extremadament tòxics en els ecosistemes aquàtics i altres sistemes 
naturals. Afecta negativament molts éssers vius. Cal que si la Paeria ha decidit eliminar 
aquests productes perillosos, ho faci de manera clara i explícita, per ser un exemple. La 
moció preveu un seguit de mesures informatives importants. Les institucions locals hem 
de fer nostres aquestes normes, especialment adreçant-les a les persones més 
sensibles als productes químics. També és molt important que donem exemple amb la 
posada en pràctica de mesures alternatives de jardineria ecològica. Votaran a favor de 
tota la moció.  
 
El Sr. Baiget  es remet a l’exposició tècnica dels membres de la corporació que l’han 
precedit en l’ús de la paraula. Diu que no només estem parlant per a la ciutadania, sinó 
que també ho fem especialment per als treballadors que tenen encomanades les 
tasques de neteja i manteniment d’instal·lacions municipals que poden estar exposats. 
Estem davant un escenari similar al que es va produir amb el DDT. Quan parlem 
d’elements bioacumuladors, ho fem de substàncies tòxiques que perviuen en el temps, 
que s’incorporen a la cadena tròfica i que produeixen danys als animals carnívors. Al 
nostre territori tenim problemàtiques per substàncies tòxiques amb milans reials 
(animals en perill d‘extinció). Hem de posar un gra de sorra contundent per eliminar 
aquests elements biocides. Donaran suport a la moció. Han presentat una esmena per 
incloure aquesta prohibició en el Pla d’usos de l’Horta (llegeix el text de l’esmena). 
Desitja molta sort a les entitats proposants en el seu treball pel bé de tota la ciutadania.  
 
El Sr. Córdoba  explica que es planteja aquesta moció per part de l'Associació "Som el 
que sembrem" i IPCENA perquè el consistori abandoni de manera immediata l'ús del 
glifosat (principi actiu de nombrosos herbicides comercials) i controli el seu ús en 
l'entorn urbà i periurbà i en activitats ramaderes. Indirectament a la nostra ciutat acabarà 
per afectar la zona de l'Horta; aprovar la moció crearia un precedent. S'argumenta que 
l'OMS ha classificat el glifosat com "possible cancerigen" l'any 2015. Però recordem que 
la llista IARC (Agència Internacional de la Investigació del Càncer) té en compte el nivell 
d'evidència i no els efectes o riscos que tenen les substàncies. El problema bàsic és que 
no hi ha estudis concloents, i alguns fins i tot afirmen que substàncies d'ús comú, com la 
cafeïna o el paracetamol, tenen índexs de toxicitat més grans que el glifosat. Altre 
exemple el trobem amb la combustió del fum procedent de la crema de la gasolina 
dièsel dels cotxes, catalogada dins de la categoria 1 de l'IARC, és a dir, com 
probablement cancerigen. Malgrat això els cotxes segueixen circulant, i no resultaria 
comprensible la seva prohibició a tan curt termini. El seu grup municipal considera que 
la prudència en política, és una virtut. Per tant, vist que a dia d'avui encara no hi ha 
estudis concloents sobre això i que ens consta que no s'està utilitzant aquest producte 
per part dels tècnics de l'Ajuntament, proposen votar per punts la moció. Votarien 
favorablement el punt 1; negativament els punts 2, 3, 4, 5 i 6; abstenció en el punt 7è; 
vot negatiu al punt 8è i abstenció al 9è.  
 
La Sra. Gispert  diu que aquest tema ja el va posar el seu grup de manifest amb una 
proposta de resolució que van presentar el passat mes de febrer. En aquesta 
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demanaven que no es fes servir el glifosat per ensulfatar els parcs i jardins municipals i 
es busqués un tractament alternatiu a aquest herbicida. La polèmica sobre el glifosat 
gira entorn de la declaració de poblament cancerigen de l’OMS, contraposada a l’opinió 
de l’Agència Europea de Seguretat Alimentària. Davant aquest possible risc, creu que 
des de la Paeria hem d’actuar preventivament i incorporar a l’ordenança municipal, la 
prohibició de la utilització del glifosat en els espais verds de la ciutat, sempre aplicant la 
normativa vigent. Creu que la Paeria ja té un protocol alternatiu atesa la resposta que es 
va donar en el seu moment a la proposta abans explicada. En premsa es va publicar 
que les empreses que fan tasques de manteniment de jardineria municipal no fan servir 
glifosat des de l’estiu de l’any 2015. No tenen constància, però, dels nous protocols 
substitutius. La prohibició en totes les finques municipals pot suposar un problema 
d’afectació a determinats espais de conreu, atès que no hi ha una alternativa 
equiparable i efectiva en grans extensions. Cal complir amb la normativa de biocides 
explicada pels ponents de la moció, i que fan especial referència a la informació i la 
prevenció. La moció ens ha de servir per reflexionar per com anar cap a una jardineria 
sostenible i especialment fonamentada en les espècies autòctones. Demana també 
votar per punts. Proposa una esmena “in voce” als punts 2, 6 i 7 amb relació als 
terminis; estem acabant l’any i els terminis s’haurien de modificar o treure i, en aquest 
cas, hi votarien a favor. El punt 5è el votarien en contra i la resta a favor.  
 
El Sr. Larrosa  vol felicitar els ponents per la tasca que fan, de manera constant, en la 
defensa de la sostenibilitat i del medi ambient. També vol dir que estan davant un 
govern municipal i una corporació que té la qualitat de ser la més “verda” i ecològica 
dels darrers 30 anys. Les proves ho demostren; les decisions preses per la corporació 
en matèria de sostenibilitat en els darrers 18 mesos tenen una extraordinària 
transcendència. És un treball de l’equip de govern i dels grups de l’oposició. S’està 
exigint en la moció seguir fent el que ja s’està fent. Al mes de juny de l’any 2015 es va 
emetre una instrucció per la qual els serveis municipals de jardineria, les empreses 
contractades i les entitats que treballen en aquest àmbit municipal deixarien de fer servir 
el glifosat amb caràcter immediat. També s’ha decidit crear nous espais verds a la 
ciutat, el programa de boscos urbans, replantació, participació en programes 
internacionals, mobilitat sustentable, vehicles híbrids, clàusules de contractació, etc. 
Avancem tots amb passos decidits. Pregunta què ha de votar el govern quan se li 
demana que faci el que ja està fent. La moció també inclou tasques que no són 
competència de la Paeria (com prohibir el glifosat en espais en què està permès per la 
norma). Una ordenança municipal ha de recollir una prohibició expressa quan no entri 
en conflicte amb la legislació i l’autoritat competent per prohibir els glifosats, és el 
Ministeri competent i la Generalitat. També és competència seva la prevenció de la salut 
en l’aplicació d’herbicides. Globalment està d’acord amb la moció, però el vot serà 
diferent segons els punts. Ho faran favorablement al punt 1, però no poden donar suport 
a la resta perquè una gran part de les propostes ja s’estan fent i per raó competencial. 
Proposa que l’Ajuntament ajudi a tots els plantejaments que es fan en la moció donant-
los-hi suport davant les administracions competents. Faran la proposta referida a la web. 
No poden precipitar determinats debats com el del Pla d’usos o l’ordenança de l’Horta. 
Reitera la vocació de l’equip de govern per avançar en els temes de la sostenibilitat.  
 
Els ponents consideren que la votació no es pot fer per punts, sinó que es voti la moció 
de manera íntegra. Accepten incorporar l’esmena d’ERC i l’esmena sobre els terminis 
que ha fet CiU.  
 



 
 

 54

Es rebutja amb 20 vots en contra dels grups del PSC, CiU, C’s i PP i 7 vots a favor dels 
grups d’ERC-Avancem, Crida-CUP i Comú de Lleida.  
 
 
Punt núm. 29. Moció del Grup Municipal de Crida per  Lleida-CUP per aprofundir en 
la lluita contra la pobresa energètica 
 
 
El Sr. Juvillà  presenta la moció. Aquesta proposta pretén completar els acords sobre 
aquest tema que la Paeria ha anat aprovant. L’Ajuntament pot anar més enllà. Fa 
gairebé un any, el 22 desembre 2015, es va posar fil a l'agulla amb la moció, 
promoguda per les entitats agrupades a l'entorn de la Taula de Pobresa Energètica de 
Lleida, per al compliment de la Llei 24/2015 amb accions específiques relacionades amb 
la pobresa energètica que vam aprovar per unanimitat. Posteriorment, al maig, en 
comissió extraordinària, tots els grups municipals van aprovar per unanimitat una 
resolució amb el compromís de garantir els drets d'habitatge i subministrament de 
serveis públics bàsics. Finalment, aquest novembre, el Ple de la Paeria va aprovar una 
moció que contemplava un paquet de mesures per lluitar contra la pobresa energètica 
que contempla, bàsicament, mecanismes d'informació sobre la Llei 24/2015, promoció 
de la rehabilitació d'habitatges així com instar a diferents administracions a treballar per 
garantir l'aplicació de la llei. Es va fer palesa la voluntat de la Paeria en treballar per 
aplicar mesures contra aquesta pobresa. Hem de ser un referent en aquesta lluita i, 
també, assenyalar els culpables. La pobresa energètica, la pobresa en general, té unes 
causes estructurals, no conjunturals. Unes causes en un sistema econòmic que permet 
que empreses amb beneficis de milions d'euros puguin tallar subministres bàsics a 
persones sense recursos (comenta el recent cas de Reus). Més del 10% de la població 
catalana segueix patint pobresa energètica i les grans empreses del sector acumulen 
beneficis. L’ús de l’energia és un dret bàsic, reconegut per la declaració universal dels 
Drets Humans, la Constitució i l’Estatut d’Autonomia. En cap cas és un bé de luxe. Cal 
posar mesures per pal·liar aquesta pobresa i també combatre les causes estructurals. 
Els drets civils han estat conquerits per la ciutadania organitzada i nosaltres hem de fer 
història. S’han desobeït lleis injustes i avui són aquí per canviar-les. L’assoliment de la 
Llei 24/2015, és la primera línia de defensa davant el capitalisme a les restes  de l’estat 
de benestar. La pobresa energètica demana accions com les que hem fet al Ple. També 
demana alternatives. Cal recuperar la sobirania sobre els serveis bàsics; que primi el 
benestar de les persones per sobre dels rendiments econòmics. La Paeria ha de dur a 
terme accions contundents per revertir aquesta situació injusta. Hem de ser una peça 
activa en defensa de les classes populars i complementar els acords que ja hem 
aprovat.  
 
El Sr. Talamonte  explica que segons les dades d’INDESCAT, al municipi de Lleida 
tenim unes 12.000 persones que patirien pobresa energètica; és una estimació que 
qualifica de benèvola. Segons ha dit el Sr. Rodamilans, els serveis socials van realitzar 
1.365 informes sobre pobresa energètica i van evitar talls de subministraments; 
n’estudien 1.066 casos més. Això suposaria el 2%, aproximadament, de les persones 
que pateixen pobresa energètica a la ciutat. La Paeria ha tingut coneixement de 87 talls 
de subministrament de manera irregular, sense demanar l’informe preceptiu dels serveis 
socials. Ningú sap quants talls s’han produït sense que els usuaris tinguin coneixement 
dels seus drets. No tenim constància que les companyies hagin rebut cap tipus de 
sanció per aquests fets. Cal fer efectiu el principi de precaució reconegut a la llei i que 
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no preveu el Decret-llei pactat ahir entre el PP i el PSOE (ho qualifica d’estafa per a la 
gent que està esperant solucions). A Catalunya encara les companyies tenen l’obligació 
d’informar; cal aplicar sancions als incomplidors i ser contundents amb totes les eines 
que tenim al nostre abast. La Llei 24/2015 va sorgir d’una ILP impulsada per moviments 
socials i les administracions no s’han acabat de creure; cal passar de les bones 
paraules als fets. En les jornades del mes passat a la UdL sobre pobresa energètica es 
va dir que la Generalitat preparava un reglament per aclarir els dubtes sobre l’aplicació 
de la Llei. Cal exigir a les companyies que compleixin les seves responsabilitats i es 
facin càrrec de bona part dels impagaments. S’oposa a que es paguin factures amb fons 
públics i que les companyies no facin front a la seva responsabilitat sobre la pobresa 
energètica. Més del 70% de la factura elèctrica són impostos indirectes i directes. No té 
lògica que una administració local pagui a una empresa i a l’administració estatal. Les 
companyies ens cobren a tots un 20% per cobrir pèrdues i impagaments. La Generalitat 
ha dit que aportarà 2,3 milions d’euros per pagar factures a l’any 2015 i 5 milions més 
per les d’enguany i les del proper. Cal signar convenis de col·laboració amb les 
companyies i ser ferms en la defensa dels drets dels ciutadans. No es poden pagar 
factures sense procediments clars de control. Diu que hi ha convivència entre els poders 
polítics i econòmics i el sector energètic; parla de les ”portes giratòries” dels càrrecs 
polítics que han acabat en els consells d’administració de les empreses energètiques. 
La regulació del mercat energètic ens ha portat a un preu descontrolat de l’energia, 
l’empobriment de les famílies i enormes beneficis de les companyies distribuïdores. 
Hem de defensar els interessos del nostre veïnat i aplicar al màxim la Llei de pobresa 
energètica. Hem d’exigir els canvis normatius necessaris. La Generalitat no ha 
demostrat cap voluntat per desenvolupar la Llei; apel.la a la responsabilitat de tots els 
grups amb representació parlamentària. No s’han desenvolupat les previsions de la llei 
sobre normativa d’habitatge i lluita contra la pobresa energètica. Espera que es faci al 
més aviat possible. Valora molt positivament l‘esperit de la moció i votaran a favor de la 
major part dels punts. El punt 4 els genera un seguit de dubtes. La llei no dona cap 
paper als propietaris dels immobles en el moment d’assegurar els drets energètics; els 
implicats són els usuaris, les administracions i les companyies distribuïdores. Creu que 
el punt 4 va en contra de les previsions de la Llei 24/2015 i per això el votaran 
negativament.  
 
El Sr. Vilella  respon al Sr. Talamonte dient que els únics que estafen i enganyen a la 
ciutadania són ells (el Grup del Comú); fan servir molt bones paraules, però pocs fets. 
Qui ha donat solucions als problemes de les persones més vulnerables ha estat el 
Govern d’Espanya. La Paeria no ha estat una excepció en el consens en adoptar 
mesures per aportar solucions. Des de la regidoria competent, conjuntament amb la 
resta de grups municipals, es continua treballant per donar una resposta efectiva a les 
situacions de necessitat de les persones amb risc de patir talls de subministraments de 
serveis bàsics. El Grup del PP va presentar l’any passat una proposta per posar en 
marxa un servei d’atenció a la pobresa energètica, amb l’objectiu d’informar i assessorar 
la ciutadania sobre les mesures que havien d’adoptar per evitar talls de 
subministraments i com mantenir les instal·lacions en condicions adequades. En els 
pressupostos s’ha aconseguit incrementar el fons per lluitar contra la pobresa 
energètica. S’han aprovat en el Ple –majoritàriament per unanimitat- nombroses 
mocions sobre aquesta matèria. Comenta la del passat Ple de novembre; en l’acord 13è 
es preveia que es notificarien a la Generalitat els talls de subministrament que 
poguessin ser objecte de sanció. Existeix un consens unànime en la protecció de les 
persones en risc de patir pobresa energètica (explica articles de la llei 24/2015 que 
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impliquen accions de les administracions públiques). També explica els protocols que 
s’han d’executar per evitar els talls de subministraments. Cal establir convenis entre 
administracions i companyies per garantir ajuts a fons perdut a persones i famílies en 
situació de risc d’exclusió. També explica els sistemes de garantia del principi de 
precaució i la necessitat dels informes previs dels serveis socials i l’obligatorietat 
d’informació dels drets que garanteix la llei. Recorda que avui mateix el Consell de 
Ministres ha aprovat prohibir els talls de llum a persones i famílies més vulnerables; una 
mesura pactada entre PP i PSOE per protegir a les famílies amb risc d’exclusió social 
durant tot l’any (no només a l’hivern) i per fer possible en alguns casos fixar preus en 
funció dels ingressos familiars i no del preu de mercat de l’energia. Demana votar la 
moció per punts. Ho farien a favor dels punts 2 i 5; en contra del punt 4 (no entenen la 
repercussió al propietari) i s’abstindrien de votar els punts 1, 3 i 3bis.  
 
La Sra. Marín  diu que la llei 24/2015 va ser aprovada pel Parlament de Catalunya (no 
pel Congrés dels Diputats). Fins avui el Consell de Ministres no ha aprovat prohibir els 
talls de llum. La lluita és contra la pobresa, sense adjectius. Ens trobem davant una 
moció de caire marcadament polític. No posa en dubte els esforços per aplicar les 
mesures que evitin situacions de risc extrem. Aquesta moció, en sintonia amb la 
declaració institucional per a la compra i contractació ètiques, preveu la revisió de les 
contractacions a fi de detectar-ne i evitar fer adjudicacions a empreses que incompleixin 
la normativa esmentada. Es tracta d’impulsar i donar suport des de la Paeria a 
empreses èticament responsables i defugir els oligopolis energètics o de qualsevol 
mena. Hem d’apostar per la compra ètica i responsable i penalitzar i sancionar les 
empreses que tinguin sancions imposades per incompliment de la Llei 24/2015. També 
s’haurien d’incloure en els plecs de clàusules aquestes prescripcions per rescindir 
contractes si es dona el cas. L’energia és un bé comú, un recurs de tota la ciutadania; 
d’aquesta explotació, avui, en reben algunes empreses milions d’euros en beneficis. 
Aquest no és el seu model de gestió dels recursos. Veu molt positivament aprofundir en 
l’aplicació de les diferents mocions aprovades al Ple. Tots plegats hi donem paraula i cal 
posar en valor la paraula donada. D’acord amb totes les mesures que abordin la 
pobresa, atacant les causes estructurals que la provoquen. Hi votaran a favor.  
 
El Sr. Rubio  recorda que en el passat Ple municipal de novembre vam aprovar, per 
unanimitat, una moció sobre la pobresa energètica; en el punt 12 s’establia l’exigència al 
Govern de la Generalitat (al que la Crida dona suport) la signatura dels convenis 
necessaris perquè les empreses subministradores condonin els deutes familiars i 
assegurin els subministraments bàsics a les famílies que puguin patir risc d’exclusió 
social. Creu que aquesta moció ha estat presentada per pur “postureig” polític, sense 
aportar res més. Espera que pressionin al govern de la Generalitat perquè eviti els talls 
de subministrament i arribi a acords amb les empreses subministradores. Creu que des 
de la Crida i des del Comú s’està acusant la Generalitat de no actuar en aquest sentit; 
cal aclarir les responsabilitats. Han parlat amb el servei municipal d’assessorament 
sobre pobresa energètica (els agraeix la seva tasca) i els ha explicat les mesures que 
s’estan duent a terme. La Crida i el Comú critiquen, de pas, el sistema capitalista. 
Aquest sistema és criticable si no es regula per l’estat; però, és en el capitalisme 
occidental on millor estan protegides les persones. En altres països, no capitalistes, es 
passa fred, gana i si protesten poden ser morts (como a Corea del Nord). S’està criticant 
països com el nostre que és on es fan millor les coses en aquest sentit. S’aprofita la 
pobresa energètica per fer crítica política. El Grup de C’s continuarà vigilant la correcta 
aplicació de la bateria de polítiques adreçades a combatre la pobresa energètica, sense 
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necessitat de presentar mocions que no tenen aplicació pràctica. Tots els grups tenim 
com a prioritat la lluita contra la pobresa energètica. Els ajuntaments no podem 
modificar lleis; demana al Sr. Juvillà que pressionin la Generalitat perquè ho faci. 
L’acord signat entre el PSOE i el PP és un bon acord i ho subscriu també C’s. Votaran 
amb un no rotund la moció, que qualifica d’una simple declaració d’intencions amb 
finalitat política.  
 
La Sra. Simó  diu que tots estem d’acord que no es pot permetre la pobresa energètica. 
Hem d’aconseguir llars, no només sostres. Estan completament d’acord amb el 
compliment estricte de la Llei i els protocols aprovats pel seu correcte desenvolupament. 
La Llei 24/2015 obliga les companyies subministradores a comunicar els talls, i evitar-
los, a les famílies vulnerables. La Generalitat ha legislat en matèria de pobresa 
energètica; l’Estat ara ho comença a fer (copia unes lleis que abans havia impugnat). 
Lamenta que hagin trigat dos anys a aprovar normes en aquest sentit. Catalunya es 
l’única que ha aplicat sancions en matèria de pobresa energètica a les empreses 
subministradores, malgrat els recursos d’inconstitucionalitat. El Govern ha seguit 
desenvolupant la legislació que permet sortejar aquests recursos. Cal seguir treballant. 
Tots estem d’acord amb els objectius tot i que els camins poden ser diferents. No es pot 
permetre en la nostra societat la pobresa energètica. Demana poder votar per punts. 
S’abstindran en els tres primers, perquè rescindir contractes vigents pot tenir 
conseqüències i penalitzacions que poden acabar afectant a la resta de ciutadans. 
També s’abstindran de votar el punt 3 bis, perquè quan hi ha una ocupació il·legal cal 
activar els mecanismes i protocols de protecció, examinar la situació de la persona o 
unitat familiar i, si existeix risc d’exclusió social, aplicar els protocols existents; ahir es va 
aprovar la Llei d’emergència d‘habitatge que estableix el reallotjament obligatori a les 
famílies que estan a punt de perdre el seu habitatge quan sigui per raó de deutes 
bancaris. Quant a les ocupacions il·legals cal elaborar un cens dels habitatges ocupats i 
tenir en consideració la situació socioeconòmica de les unitats familiars que ocupen 
aquests habitatges i fer les valoracions sobre l’habitabilitat dels immobles. Cal saber la 
situació real de la ciutat en matèria d’ocupació d’habitatges. Es podria vincular aquesta 
matèria amb el punt 5è, que hi votaran a favor. No només són necessàries les 
inspeccions, sinó que cal també acompanyar-les d’informes de la realitat de cada 
habitatge i fer un cens. Votaran en contra del punt número 4, ja que no veuen viable 
jurídicament el seu contingut. Considera que cal incrementar els recursos de personal 
en l’àmbit social per tal de poder fer la feina del cens que han proposat.  
 
El Sr. Rodamilans  creu que la tossuderia de la Crida els suposa que no es moguin mai 
de la mateixa posició, cosa que rarament (o mai) va lligada amb la coherència. El passat 
Ple vam aprovar una moció per pal·liar els efectes de la pobresa energètica, perquè 
tothom pogués tenir accés a la informació i assegurar la garantia dels seus drets. A la 
Paeria li preocupa que cap llar que pateix pobresa energètica es quedi sense llum, 
aquest és el nostre objectiu. Els nostres serveis jurídics han considerat que la moció 
contenia diversos punts que eren discutibles i que jurídicament podien no ser viables. 
No comparteixen la mena d’oportunisme que suposa aquesta moció. Per això votaran 
negativament tota la moció, de manera global. Moltes de les coses que es proposen ja 
s’estan fent. Diu al Sr. Talamonte que el Govern ha de fer servir el pragmatisme per 
poder aconseguir els objectius adreçats a la gent que volem protegir; no es pot 
confondre el pragmatisme amb la manca de rigor. Creu que la frase que presenta la 
campanya informativa és bàsica: “Truca’m i t’ajudarem”. Considera que l‘acord al que 
han arribat PP i PSOE (i que s’ha comentat en diverses intervencions) ha estat molt 
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positiu; no es pot tallar la llum a cap persona que ho necessita i es pot ajudar amb fons 
extraordinaris a qui no té suficients recursos per pagar el subministrament.  
 
El Sr. Juvillà  diu al Sr. Rubio que la moció sí que té continguts i aplicació pràctica. 
Negar la signatura de convenis o la publicitat a qui no complexi la Llei sí que és una 
conseqüència real. La Crida no amaga mai que és anticapitalista. No creu que la CUP 
doni suport a l’actual Govern de Catalunya, si més no, li ho podrien preguntar al Sr. 
Mas. Insisteix que la moció té conseqüències pràctiques i positives. Agraeix el suport del 
Comú; amb relació al punt 4art. demana que siguin una mica desobedients i li donin 
suport. Diu al Sr. Rodamilans que és evident que els seus grups tenen diferents models 
i sensibilitats. Insisteix en defensar la tossuderia per reivindicar drets. L’esperit de la 
moció és que volem que les empreses que tallin els serveis bàsics sàpiguen que no 
podran treballar a Lleida; que si avantposen els seus beneficis als drets de les persones 
no puguin treballar amb nosaltres. 
 
El Sr. Talamonte  explica per quin motiu considera que el Decret aprovat avui és una 
estafa a les persones que esperen solucions reals. El Decret llei elimina el principi de 
precaució, que és una de les pedres angulars de la Llei 24/2015. Exigeix que els usuaris 
tinguin concedida la condició de vulnerabilitat severa (un concepte que encara està per 
definir), que tinguin contractada la tarifa TUR o bo social i que estiguin sent atesos pels 
serveis socials per trobar-se en situació de risc. A Barcelona només el 20% dels usuaris 
que tenen perill de risc de tall estan sent atesos pels serveis socials. Aquest Decret llei 
no hagués salvat la vida a la senyora de Reus que va morir, atès que no estava atesa 
pels serveis socials, ni tenia bo social. El mateix passaria amb el 98% de la població de 
Lleida que està en situació de risc de pobresa energètica. Eliminar el principi de 
precaució és eliminar l’instrument que permet salvar vides. S’obre la porta a derogar la 
Llei 24/2015. Espera que es recapaciti i es modifiqui aquest Decret Llei. Sobre l’anunci a 
la revista de la Paeria creu que no respon als punts 6 i 7 de la moció aprovada el Ple 
passat; aquest anunci és paternalista i assistencial, no reflecteix que es tenen un drets 
que es poden fer valdre. Creu que els fons que es fan servir per enviar cartes de sants i 
aniversaris es podrien dedicar a publicitar aquests drets (el Sr. alcalde li recorda que no 
s’envien cartes per sants i aniversaris). Malgrat les crítiques valoren la predisposició del 
Sr. Rodamilans per donar compliment a la moció; cal seguir treballant durament perquè 
el nostre ajuntament sigui exemplar en aquesta matèria.  
 
El Sr. Vilella  diu al Sr. Talamonte que expliqui què fan (llevat d’empaperar bancs) per 
ajudar les persones més vulnerables. El nou Decret llei beneficarà moltes persones i 
caldrà preguntar-los si hi estan d’acord. A la Sra. Marín li diu que la Llei ha de ser 
efectiva, amb independència de qui l’hagi aprovat. Recorda que al Ple de maig passat 
es va aprovar, per unanimitat, una declaració institucional sobre la pobresa energètica i 
el dret a l’habitatge. La llum i el gas són drets socials bàsics i s’incorporen en la nova 
llei, a la lluita contra la pobresa energètica com una de les prioritats de la política 
energètica general. Les comunitats autònomes i els ajuntaments podran definir els 
casos de famílies més vulnerables dins el marc de les seves competències. El 
desenvolupament reglamentari es tractarà en la propera conferència de presidents 
convocada pel proper 17 de gener; a Catalunya tenim el problema que el Sr. 
Puigdemont ha dit que no hi aniria. Les persones que pateixen aquests problemes a 
Catalunya quedaran relegades perquè el president no atendrà les seves necessitats 
perquè té altres prioritats. S’ha aprovat una bona norma amb el suport del PP, PSOE i 
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C’s, en defensa de les persones més vulnerables i del seus drets bàsics en aquesta 
matèria.  
 
La Sra. Marín  diu que a Catalunya no quedarà relegat ningú; s’aplicarà la llei 24/2015. 
S’aplicaran les declaracions com la que vàrem aprovar per la compra ètica i 
responsable. Estem parlant de drets; que les empreses que tenen guanys milionaris 
amb la gestió de recursos de tots assumeixin la seva part de responsabilitat social.  
 
La Sra. Ribes  diu que els únics que han fet servir de manera extemporània el recurs de 
les al·lusions al franquisme i l’autoritarisme ha estat el Grup de la Crida, en el debat 
d’una moció sobre pobresa energètica. Ha sentit que un grup considerava estúpid que 
una administració pagui impostos a altra administració; creu que cal reflexionar abans 
de fer afirmacions d’aquest tipus. En aquesta moció s’està fent servir un cas concret 
(passat a Reus) que no creu procedent que s’utilitzi atenent les característiques 
singulars que pot tenir. El Grup de C’s està a favor dels fets, no de les grans 
declaracions. Per això han aprovat (amb el PSC i el PP) un pressupost municipal amb 
una partida de 500.000 euros de més destinada a serveis socials per ajudar les 
persones que es troben en situació de vulnerabilitat També han comprovat que el 
telèfon gratuït d’informació, al qual s’ha fet esment, està en funcionament.  
 
El Sr. Rodamilans  explica que si els serveis socials fan un informe dient que una 
família està en risc d’exclusió i no pot pagar, no se’ls hi talla la llum; si la companyia ho 
fa per error es reconnecta en menys de 24 hores. Cal actuar amb pragmatisme.  
 
El Sr. Juvillà  llegeix el text d’un diari en què es manifesta que la pobresa energètica 
s’està estenent com una taca d’oli; a Catalunya tenim més de 511.000 persones que 
tenen problemes per pagar la llum i els subministraments. L’observatori DESC 
assenyala que segons les mateixes companyies 161.000 famílies van patir talls de 
subministrament. En quatre anys Càritas ha multiplicat per 5 les famílies ateses. La 
moció pretén que les empreses que tallen serveis bàsics sàpiguen que a Lleida no 
poden treballar-hi.  
 
El resultat de la votació per punts està transcrit en la part dispositiva de l’acta.  
 
 
Punt núm. 30. Moció del Grup Municipal del Comú de Lleida per la pròrroga del 
Pla director de cooperació i solidaritat de l’Ajunt ament de Lleida 2013-2016 
 
El Sr. Talamonte  diu que tot i que la moció està consensuada vol fer un aclariment. 
Agraeix a tots els grups el suport a la moció. Diu que van portar dues vegades aquesta 
proposta a la Comissió Informativa i les dues vegades va ser votada favorablement en la 
mateixa Comissió. L’equip de govern, i en concret el regidor de Cooperació, ha 
incomplert aquest acord. Per això s’han vist obligat a portar aquesta moció al Ple; 
demana a l’alcalde el compliment de l’acord pel qual es va resoldre portar propostes a 
les comissions informatives per tal de descongestionar el Ple i que passa també pel 
compliment de les propostes aprovades. En aquest cas és procedent que sigui ratificat 
pel Ple ja que va ser qui va aprovar el Pla director en el seu moment.  
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La Sra. López  diu que la moció està consensuada. Recorda que es va acordar que 
quan una moció estava consensuada no hi hauria intervencions al Ple. Demana que es 
respecti aquest acord. 
 
El Sr. Gabarrell  explica que van anunciar que, tot i que la moció estava consensuada, 
no volien renunciar al dret d’intervenir en el Ple. No entén que hi hagi consens, 
especialment per l’equip de govern. Pel seu grup la cooperació i la solidaritat tenen un 
greu problema, que no és només el Pla director o la seva pròrroga. El problema és la 
manca d’una veritable política de cooperació i la decisió del Govern de menystenir 
constantment el Consell Mixt de Cooperació, les ONGs i els moviments solidaris de la 
ciutat. Manca respecte als òrgans de participació i assessorament i al propi Pla director. 
Recorda al regidor que el Consell Mixt és competent per aprovar projectes i també en 
l’assessorament de totes les accions de cooperació i solidaritat que desenvolupa 
l’Ajuntament; té el dret i l’obligació de conèixer i opinar sobre quines accions es duen a 
terme, com es distribueixen els recursos i com s’articula el retorn a la població. Ha existit 
manca d’informació al Consell i s’ha actuat sense el seu assessorament o aprovació. 
Tampoc tenim informacions de l’agermanament amb Lérida. Pregunta què ha passat 
amb el Solidàrium i perquè el Consell no ha estat informat dels motius pels quals no s’ha 
organitzat. Qualifica de fracàs el projecte de visibilització de les entitats solidàries que es 
va fer a la plaça de Sant Joan fa unes setmanes (organitzada sense el Consell Mixt). 
També pregunta què passa amb l’agermanament amb Lérida i demana informació sobre 
el viatge del regidor aquest estiu a Colòmbia (del qual no s’ha informat al Consell Mixt). 
Creu que el Pla director que avui es prorroga va néixer amb la mancança de no recollir 
les propostes que van sortir de les taules participatives a les quals es va demanar 
opinió. La cooperació necessita sensibilitat, respecte i garantia de drets cap a les 
poblacions empobrides a les que es dirigeix l’acció. També requereix transparència i 
retorn a la població lleidatana. Pregunta si s’ha informat en què s’han destinat les 
aportacions al Pla d’emergències (explica dos casos concrets). La Paeria no pot 
apropiar-se de la feina de la societat civil sense aportar-ne res. Cal un nou Pla director 
fet amb la participació real de les entitats del tercer sector; amb voluntat de consens i 
amb un nivell de qualitat que ara no tenim (no s’ha avaluat el pla director encara). 
Demana al Sr. Gómez que informi sobre les accions de cooperació de la Paeria per 
poder ser avaluades al Consell Mixt. Considera gravíssim que la coordinadora d’ONGs 
hagi demanat empara al Síndic de greuges perquè la regidoria els veta el dret a 
participar-hi.  
 
La Sra. Marín  insisteix en la necessitat de respectar la paraula donada a la ciutadania. 
El vot del seu grup és la seva paraula. Votaran a favor per posar en valor les decisions 
preses en el Ple. Voten a favor també perquè aquesta és la petició del Consell Mixt de 
Cooperació i el seu grup els vol donar garantia.  
 
El Sr. Rubio  pregunta què estem fent amb aquest debat en una moció que està 
consensuada per tothom. Ho qualifica de surrealista.  
 
La Sra. Gispert  es remet al debat de la corresponent comissió informativa on es va 
posar de manifest la voluntat del seu grup de prorrogar el Pla director i posar en marxa 
el procés d’avaluació i la redacció d’un de nou. No entén per quin motiu no s’ha inclòs 
aquest punt com un acord més dins de l’ordre del dia. Com no se sap quina validesa 
tenen les resolucions aprovades en les comissions, al final s’han d’acabar refrendant pel 
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Ple, amb la pèrdua de temps que això suposa. Demana diligència i que es compleixin 
els acords. 
 
El Sr. Gómez  considera evident que el Pla director va ser elaborat amb la participació 
de diversos col·lectius i que ha estat una eina de debat i participació sobre la cooperació 
a la ciutat. L’equip de govern li dona molta importància i per això han considerat que la 
pròrroga anava implícita. Aquests ajuntament té política de cooperació; l’equip de 
govern té iniciatives pròpies en el camp de la cooperació (tot i que per alguns sembla 
que això no interessi). El Consell Mixt és un òrgan de participació de la ciutat tan 
important que en el seu moment volien que participessin totes les entitats de cooperació 
de la ciutat. Però per alguns, la participació ha de ser de caràcter orgànic i no directa. 
Per facilitar la participació directa de tothom es va voler reformar el Consell i no va 
comptar amb el suport dels que volen tenir la representació en exclusivitat. El Solidàrium 
s’ha fet enguany en un altre format; hi havia activitats que es feien d’una manera 
conjunta i aquest any s’han fet d’una altra manera. Les activitats han estat molt reeixides 
i va ser un gran èxit. Es va canviar per estudiar el model de fira d’entitats atès que la 
Coordinadora volia avaluar la conveniència de mantenir o no aquest format. El més 
important és que la ciutat treballi per la solidaritat, la sensibilització i la cooperació. 
Sobre l’agermanament amb Lérida explica que el conveni de col·laboració estableix que 
com a mínim un cop cada mandat es farà un viatge per conèixer “in situ” la situació de 
l’agermanament. La corporació de Lérida va iniciar el seu mandat l’1 de gener de 2016 i 
era normal que coneguéssim la voluntat del nou Ajuntament en aquesta matèria. Aquest 
va ser el motiu del viatge. S’ha elaborat un informe a tal efecte pels nostres tècnics i es 
presentarà properament. Sobre les emergències explica que van ser els ciutadans 
d’Equador a Lleida qui van vehicular els ajuts i les activitats. Creu que l’Ajuntament fa 
cooperació; establirem criteris nous que s’aprovaran en aquest Ple.  
 
El Sr. Talamonte  agraeix al regidor que hagi informat de tot allò que no va voler 
informar en la Comissió.  
 
El Sr. Gabarrell  diu que li costa molt entendre el consens en aquesta moció. No vol 
discutir les iniciatives de la Regidoria; el problema és que no s’informa al Consell Mixt i 
no se’l fa partícip d’aquestes propostes. Calia informar de qüestions com el viatge a 
Lérida. El Consell Mixt té una funció que cal respectar i la Coordinadora d’ONGs ha de 
poder donar la seva opinió.  
 
La Sra. Ribes  torna a recordar l’acord de la Junta de portaveus pel qual totes les 
mocions consensuades no tindrien intervencions en el Ple per no carregar de feina als 
treballadors de la casa i per no fer debats que res tenen a veure amb la moció. Demana 
que es facin aquests debats a les comissions respectives.  
 
El Sr. Gabarrell  diu que aquesta moció és fruit d’un problema amb les coordinadores 
d’ONGs i en matèria de cooperació.  
 
El Sr. Talamonte  diu que la seva intenció era obrir un debat tot i que creu que també és 
pertinent, demana que es compleixin els acords de comissió. Explica que en les 
comissions es debat intensament (com va passar en aquest cas).  
 
S’aprova per unanimitat.  
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Punt núm. 31. Moció dels grups municipals de Comú d e Lleida, ERC-Avancem i 
Crida per Lleida-CUP per la implantació d’un sistem a de recollida porta a porta a 
la capital de Lleida basada en un estudi rigorós i en la participació ciutadana 
 
El Sr. Vega  explica que al municipi de Lleida es generen més de 55.000 tones de 
residus cada any. I en els últims anys s'ha produït una davallada de la recollida selectiva 
al municipi, passant del 24,60% al 2010, a un 23,88% al 2015. Aquesta davallada té, 
evidentment, conseqüències ambientals, però també repercussions econòmiques (més 
residus a l’abocador impliquen més costos a l’Ajuntament i menys ingressos per la 
valorització de materials reciclables). El preu de tractament dels RSU dipositats a 
l’abocador de Montoliu s’encarirà, passant de 19,1€/TM a 30€/TM, com a conseqüència 
de la modificació dels cànons en els propers pressupostos de la Generalitat i el retrocés 
en la capacitat de recollida selectiva. I la previsió de més increments els propers anys, a 
raó d'un increment de 5€ per tona/l'any, provocarà un notable augment del cost del 
tractament de residus els propers anys, fins gairebé els 50€/tona, i repercutirà 
directament en els impostos i les taxes que s’hauran de cobrar a la ciutadania. Sense 
considerar altres factors, el servei pot patir un increment de 950.000€ si es mantenen 
les tones de rebuig actuals. D’altra banda, per al 2020, la UE exigia als ajuntaments 
unes taxes de reciclatge de cartró, vidre o plàstic del 50%. (al 2030 s’haurà d’arribar al 
70%). Si no hi posem remei, Lleida va camí de quedar-se molt lluny d’aquestes xifres, i 
el seu incompliment suposaria no només un greu impacte ecològic sinó també 
econòmic. La solució pot ser el sistema Porta a Porta (PAP), entès com a sistema que 
consisteix a realitzar la recollida segregada de les diverses fraccions dels residus 
municipals en base a un calendari prefixat. Es facilitarà la recollida selectiva i es 
dificultarà que qui no vulgui separar les fraccions ho continuï fent. També aconseguirem 
tenir un municipi més net i amb una gestió de residus de més qualitat, aprofundint en la 
consciència ciutadana sobre la problemàtica de la gestió de residus. Actualment hi ha 
133 municipis catalans que realitzen la recollida PAP, això representa que més de 
350.000 persones hi participen. A Europa, la implantació d’aquest sistema en grans 
ciutats està avalat pels resultats obtinguts en poblacions com Aarhus (segona ciutat de 
Dinamarca, amb més de 250.000 habitants). Niort (a la regió francesa d’Aquitània) amb 
64.000 habitants o Monza (la Llombardia, Itàlia) amb més de 120.000 habitants. Però 
per implantar el PAP a Lleida cal un gran consens social i polític, començant pels grups 
municipals. Amb el convenciment que és la millor solució, tant des d’un punt de vista 
mediambiental com econòmic, cal impulsar un procés per assolir el consens necessari 
per introduir un canvi tan radical en la manera de gestionar els residus de la ciutat. Cal, 
però, tenir la màxima informació per valorar la necessitat de la implantació del sistema 
PAP i els avantatges que té el nou sistema de recollida dels residus urbans. D’aquesta 
manera, s'han de definir estratègies de comunicació sobre el PAP involucrant tots els 
actors de la ciutat, entitats, associacions de veïns, sindicats, associacions de 
comerciants i associacions empresarials. Estratègies que han de contemplar també un 
calendari d'implantació on s'especifiquin les diferents fases. La darrera modificació del 
contracte de gestió de RSU contempla l’inici de la recollida PAP. Ara és quan cal 
abordar aquest debat, sent decidits i valents.  
 
El Sr. Talamonte  explica que el reciclatge del RSU ha esdevingut una necessitat per 
assegurar el futur de les properes generacions; no podem malbaratar més de 40.000 
tones/any de material que podem reutilitzar. El medi ambient no pot suportar aquest 
ritme de depredació de les matèries primeres. L’abocador de Montoliu s’omplirà aviat 
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(abans del previst) i tot això per la manca d’implicació dels ajuntaments de la comarca. 
També cal afegir que la UE té com a prioritat aconseguir el reciclatge de les 
escombraries urbanes (explica els percentatges). Les polítiques de residus de la 
Generalitat i l’augment del cànon d’abocament és de 5 euros/tona cada any, és una raó 
econòmica per apostar per sistemes més eficaços. L’any proper pagarem 460.000 euros 
més pel cànon d’abocador i deixarem d’ingressar centenars de milers d’euros per deixar 
de revaloritzar elements reciclables. Ens podem trobar l’any 2020 amb una diferència 
entre 2 o 3 milions d’euros segons s’abordi el sistema amb valentia o seguir amb l’actual 
sistema de contenidors. L’any 2015 vam reciclar el 23% de les escombraries i l’actual 
sistema no superarà en cap cas el 40% (tal com demostra l’experiència). El sistema 
PAP pot arribar a taxes de reciclatge del 90% i aconsegueix entre un 70 i un 80% en els 
municipis en que ho han implantat. Un canvi tan radical no es pot fer sense consens 
ampli entre les forces polítiques i la complicitat de la ciutadania. Per això proposen un 
procés de debat i recerca de consens, amb les dades necessàries per a fer-ho. En el 
Consell Comarcal es pot veure com, gràcies a un consens ampli, es pot impulsar un 
canvi de model en poc més d’un any. El cas de la Segarra és també un referent proper. 
Més de 130 municipis de Catalunya tenen implantat el sistema PAP. A començament de 
l’any 2018 finalitza la concessió del servei de recollida d’escombraries; cal aprofitar 
aquesta oportunitat. Hem de fer la prova pilot prevista per treure conclusions.  
 
El Sr. Vilella  explica que el passat Ple de setembre es va aprovar la modificació de 
l’ordenança reguladora de la neteja viària, normativa orientada a fer un bon ús dels 
serveis municipals i millorar la neteja dels espais de la ciutat. Aquesta modificació 
introduïa diverses actualitzacions legislatives produïdes des de l’any 2007 i actuacions 
en matèria de neteja i manteniment dels solars sense edificar. S’introdueix un servei 
diferenciat de recollida manual PAP per a grans productors (incloent els centres 
educatius). El nou model comença amb els grans productors. De l’experiència que 
obtinguem, així com de la prova pilot que s’ha de realitzar, podem obtenir informació 
molt valuosa per determinar quin és el model més convenient. Lleida és de les ciutats 
amb un percentatge més baix de recollida selectiva i cal incrementar-ho; és una qüestió 
de pedagogia i d’oferir els elements necessaris per a fer-ho possible. Espera que 
aquestes noves experiències siguin productives i permetin aconseguir més informació 
sobre el millor model de recollida. Per aquests motius el Grup del PP s’abstindrà en 
aquesta moció.  
 
El Sr. Juvillà  reitera que el seu grup és ferm defensor del sistema PAP; creuen que cal 
impulsar aquest tipus de canvi en el sistema de recollida de residus a la ciutat; ha de ser 
una prioritat en l’agenda política. La moció d’avui va en aquest sentit: una planificació 
estratègica cap a un nou model de gestió de residus, aprovant un pla calendaritzat. La 
moció té la voluntat d’implicar la ciutadania en aquesta matèria, establint una 
interlocució constant amb el veïnat. Aposten pel PAP perquè cal augmentar urgentment 
el percentatge de recollida selectiva i també per supervivència mediambiental (no 
podem construir abocadors indefinidament). Aquest nou sistema dona facilitat a les 
persones que separen els residus i fomenta la recollida de les fraccions reciclables i 
disminueix el rebuig. És un sistema més econòmic que el model actual i genera llocs de 
treball directe. Diversos ajuntaments porten anys treballant en aquest sistema amb 
resultats molt positius (explica algun exemple). En un ple anterior el regidor d’Urbanisme 
va explicar que la voluntat de l’equip de govern era treballar en aquesta direcció; la 
moció vol aprofundir en aquest procés. Si el Govern fa una aposta valenta i ben 
sistematitzada pot comptar amb el suport del seu grup. Cal posar-ho en marxa quan 
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manca poc més d’un any per acabar el contracte de la concessió actual. Hem de fer un 
sistema PAP efectiu i consensuat, també per quan torni a mans públiques el servei de 
recollida. 
 
El Sr. Osorio  explica que el seu grup municipal és un ferm defensor i partidari del 
sistema de recollida PAP; abans de formar part d’aquest consistori, en anteriors 
conteses electorals (2007 i 2011) ja es va pronunciar a favor del recollida porta a porta. 
Considera que es tracta d’un sistema eficient, favorable per al medi ambient i que 
implica la ciutadania en la millor gestió dels residus. No entén la contradicció entre dos 
notícies publicades recentment; d’una banda, s’anuncia el fet d’haver-se començat a 
implantar el sistema PAP en els grans productors i, d’altra banda, que dos grups 
municipals proposin públicament que es comenci a aplicar aquest sistema. El text de la 
moció planteja la urgència d’incorporar aquest sistema i per altra, tenen la sospita que 
es vol alentir aquest començament amb la realització d’estudis, comissions, etc. No 
poden donar suport a la moció (tot i ser ferms convençuts del sistema PAP) perquè 
preveu remeis per problemes que encara no sabem si es produiran. El debat és 
necessari, però no podem esperar molt més i cal donar un marge de confiança a tots els 
que participin en el procés. Produïm més quantitats de residus, el reciclatge s’ha 
estancat; Lleida es situa bastant per sota de la mitjana catalana i estem lluny dels 
objectius europeus. Suggereix a l’equip de govern que estigui vigilant dels dubtes que 
genera en alguns col·lectius la implantació d’aquest sistema de recollida, com per 
exemple, en alguns centres educatius.  
 
El Sr. Cerdà  creu que la moció té un títol i una exposició de motius que volen reafirmar 
unes idees que són compartides. Malgrat això en la part dispositiva hi ha aspectes que 
no tenen tan clars. No sabem si aquest és el sistema més adequat a tot arreu. La 
implantació del sistema de recollida PAP cal que tingui l’avaluació sobre viabilitat en tots 
els llocs, implantació amb fases, etc. Cal informes i estudis previs. Demanen votar per 
punts la moció. 
 
El Sr. Larrosa  vol que tothom sigui conscient que els proponents estan demanant a 
l’equip de govern una cosa que ja s’està fent (cosa que qualifica de ridícula). Es demana 
un estudi rigorós i la moció té errades amb relació amb les dades que exposa. No és 
cert que hagi baixat la recollida selectiva: ha passat de més del 23% a més del 25%. 
L’any 2015 la recollida selectiva va ser del 25,55%. Han donat dades errònies sobre els 
costos de tractament i sobre el cànon de residus. És completament contradictori que es 
demanin estudis rigorosos i no es tingui aquest rigor en les dades de la moció. En la 
comissió de seguiment de la concessionària del servei, a preguntes de la Sra. López i 
del Sr. Talamonte, es va explicar que ja s’estava fent la recollida PAP amb els grans 
productors i es van dir quines serien les fases: comercial, hostaleria, etc. En l’acta està 
recollit que es va dir que tot seguit s’encetaria el procés de PAP domiciliari un cop es 
tinguin els estudis pertinents. Als redactors d’aquests estudis se’ls ha demanat diverses 
dades (les explica); es va fer servir el mateix procediment que quan es va planificar la 
recollida PAP comercial. L’estudi està encarregat; el PAP comercial ja s’està fent; el 
PAP domiciliari es farà en funció del estudis encarregats i amb el consens dels veïns. 
Explica i llegeix la part de l’acta de la Comissió de seguiment en que es va parlar 
d’aquesta qüestió. Considera que aquesta moció va ser redactada pel Grup del Comú, 
tot i ser presentada pel Grup d’ERC-Avancem que l’ha assumit. Es demana a l’equip de 
govern que faci una cosa que ja està fent amb el màxim rigor i obert a tot tipus de 
suggeriment i participació. El PAP comercial ha començat amb el màxim consens dels 
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sectors implicats; a 31 de desembre teníem 300 grans productors incorporats al 
sistema. També fiscalitzarem als productors que facin servir un sistema propi. Pregunta 
quantes comissions de seguiment més volen que es creïn a la Paeria, quan en tenim un 
nombre més que suficient (les explica). El seu grup votarà negativament tota la 
proposta.  
 
El Sr. Vega  diu que si el Grup de C’s creu que no es pot esperar més per implantar el 
sistema PAP no entén per quin motiu voten en contra de la moció; creu que ho fan 
perquè ha estat presentada pels tres grups que l’han signada. El Sr. Cerdà ha plantejat 
un seguit de dubtes que justament es resoldrien amb els estudis que la moció demana i 
en el procés d’implantació. És cert que l’inici de la proposta provenia del Grup del Comú 
però, la moció la presenta ERC-Avancem i els acords han estat fruit d’un treball de 
debat entre els tres grups proponents. El Govern diu que ja s’està fent el que proposa la 
moció; amb això pretenen fer les coses a la seva manera. El Govern ha de reconèixer 
que no totes les coses que es demanen s’estan fent. La ciutadania ha d’acceptar de bon 
grat un canvi radical en el sistema de recollida de RSU, fent la selecció en origen. En 
aquest procés s’ha d’implicar tota la corporació. Insisteix que aquest és un canvi radical 
que portarà un guany necessari mediambiental i econòmic; per això cal fer-ho amb uns 
terminis concertats amb tothom.  
 
El Sr. Talamonte  diu que l’ha sorprès el to agressiu de la intervenció del Sr. Larrosa. 
Les dades que ha aportat el concessionari a la Comissió informativa recullen la recollida 
selectiva que ha disminuït (les explica) fins al 23,88 % de l’any 2015. La moció ha estat 
elaborada amb temps; s’ha enviat a tots els grups per cercar el màxim consens. S’ha 
millorat molt respecte a la proposta inicial amb les aportacions dels grups. Es volia posar 
en marxa un procés de debat per implantar el PAP a tota la ciutat. No estem parlant 
d’allò que s’està fent (grans productors i comerciants) sinó de la implantació global. Es 
volia saber quina intenció tenia l’equip de govern en la implantació a tota la ciutat; la 
resposta va ser que estava prevista una prova pilot i un procés de reflexió posterior que 
duraria un any. Amb aquests terminis caldria tornar a prorrogar el contracte de recollida 
o caldrà fer una nova licitació sense haver tingut el procés de debat sobre el sistema 
PAP. Sense debat i consens polític l’equip de govern no podrà implantar el nou sistema 
(comenta l’experiència de l’Ajuntament de Vic). Cal un consens total i per això cal un 
procés intens de debat (sense deixar de fer el que ja s’està fent). Vol saber quina és la 
voluntat de l’equip de govern en aquesta qüestió. Ens interessa a tots garantir el futur de 
la recollida de RSU a la ciutat i cal parlar-ne. 
 
El Sr. Vilella  diu que creia que aquesta era una moció per donar suport al procés iniciat 
per l’Ajuntament en matèria de recollida PAP. Ara sembla que tingui un transfons que va 
molt més enllà. Recorda que la recollida selectiva no és una preocupació nova. Tots 
estem d’acord amb l’esperit del que diu la moció i coincidim que cal millorar la recollida 
selectiva. Si arribem a la conclusió que el millor sistema és el PAP caldrà donar-li 
suport. El PP s’abstindrà perquè pensen que el que es demana en aquesta moció és el 
que ja s’ha posat en marxa.  
 
El Sr. Juvillà  creu que aquesta moció vol aprofundir el sistema PAP; cal fer-ho ara i si 
l’equip de govern fa una proposta valenta el seu grup hi donarà suport.  
 
El Sr. Osorio  explica que el sentit del seu vot es fonamenta en què consideren que la 
moció no és més que una reiteració d’allò que està a punt de posar-se en marxa. C’s ha 
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votat moltes vegades a favor de mocions d’altres grups; allò que importa és el contingut 
dels acords que es proposen.  
 
El Sr. Cerdà  explica que gairebé no ha existit diàleg sobre aquesta moció entre els 
grups. Aplicant un criteri de prudència, i tenint en consideració els dubtes que el sistema 
PAP sigui el sistema ideal per a tota la ciutat, manté el mateix sentit del vot. 
 
El Sr. Larrosa  diu que no tenia intenció de ser agressiu amb el Sr. Talamonte. Hem 
tingut un any dur, amb molta feina i moltes propostes i iniciatives, amb voluntat d’arribar 
a acords amb tots els grups. Ara ens trobem amb una moció que demana el que el 
Govern ha dit que faria; creu que es tracta d’una acció d’oportunisme polític. L’equip de 
govern ha respost les preguntes a les comissions. Ja tenim comissions que poden ser 
un marc adequat per fer aquests debats; cal optimitzar-les al màxim. Parlarem de la 
matèria quan tinguem la informació. Explica que Pardinyes s’ha ofert per acollir el pla 
pilot però cal fer prèviament els treballs que ho planifiquin. Quan es tingui una 
informació rigorosa tots els grups s’hauran de posicionar. En la pròrroga del contracte 
de recollida es va incorporar el sistema PAP i va haver grups que es van posicionar en 
contra o es van abstenir. Quan tinguem les valoracions sobre el PAP comercial podrem 
fer les primeres valoracions. Diu al Sr. Talamonte que no es poden confondre les dades 
de reciclatge que gestiona ILNET amb les dades globals de la gestió de residus (que 
inclou fracció verda, piles, roba, etc.). Per això la dada és positiva amb relació a anys 
anteriors, tot i que no puja prou. L’objectiu que tenim amb el PAP comercial és 
d’augment 8 punts en la recollida selectiva. Es faran les accions de formació i difusió 
que siguin necessàries. Sense complicitat dels usuaris aquest sistema no funciona. 
Explica que va presentar el projecte a l’ARC, que el va felicitar perquè és el municipi 
més gran de Catalunya que ha posat en marxa aquest procés. L’ARC ens donarà suport 
i s’ha compromès a buscar recursos per les accions de divulgació, participació, etc.  
 
El Sr. Vega  diu que malgrat alguna de les intervencions, continua considerant que la 
moció és vigent. Cal treballar amb consens i el primer lloc per a fer-ho és el propi 
ajuntament. Destaca la importància que aquest projecte pugui tenir com a interlocutor 
l’ARC, que està a favor d’implicar-s’hi. Hem de ser model per a Catalunya. Demana que 
hi hagi més complicitats i ofereix col·laboració.  
 
El resultat de la votació per punts està transcrit en la part dispositiva de l’acta. 
 
Punt núm. 32. Moció dels grups municipals de CiU, P SC, ERC-Avancem, Crida per 
Lleida-CUP i Comú de Lleida de suport als acords te rritorials de les entitats 
institucions i formacions polítiques del 7 de desem bre per solucionar la 
sinistralitat de la N-240 
 
El Sr. Talamonte  manifesta la satisfacció per haver arribat a un consens sobre aquesta 
qüestió amb els grups que han signat la moció. Es vol reflectir el gran pacte al que es va 
arribar a les Borges Blanques. Estem parlant d’un degoteig de vides humanes que s’han 
perdut a la N-240; també d’una qüestió d’estratègia quant a la via de comunicació 
natural de les nostres terres amb el port de Tarragona. La moció dona suport a la tasca 
parlamentària que estan fent els diputats d’ERC, PDCat i en Comú Podem per 
aconseguir que hi hagi l’alliberament immediat de l’AP2 i el desdoblament de la N-240. 
Le dues reivindicacions es complementen: com a via ràpida a Tarragona i com a eix de 
connexió del territori. Demana consens a la resta de grups.  
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La Sra. López  diu que tothom coincideix que algunes de les nostres carreteres són 
força perilloses i tenen una elevada sinistralitat. Lleida i Girona són les províncies de 
Catalunya amb més percentatge de quilòmetres de carretera perillosa. La N-240 no és 
de les carreteres amb sinistralitat més elevada. El passat dimecres, el RACC va fer 
públic un informe en què resultava que les carreteres més perilloses a la nostra 
província són la C-28 i la C-14. Al seu grup el preocupen totes les carreteres. El tema és 
molt delicat en tant que parlem de vides humanes; preocupen totes les víctimes de totes 
les carreteres. Potser caldria demanar que s’arrangin altres carreteres, principalment 
aquelles que són més perilloses, depenguin de l’administració de qui depenguin. 
Sembla que a CiU només els preocupin aquelles carreteres que depenen de 
l’administració de l’Estat; al PP li preocupen totes. No li agrada el to de la moció, que 
comença exigint (en política les formes són importants). No és incompatible la cortesia 
amb la legítima lluita política. El seu grup vol donar una solució definitiva al problema; en 
aquest sentit aposta pel desdoblament de la N-240. El rescat de la concessió suposaria 
rescindir un contracte amb una empresa i això suposaria un cost econòmic i 
continuaríem sense donar una solució definitiva al problema. Es va fer una prova pilot 
amb els camions i no va donar resultat. L’alliberament margina diversos municipis del 
territori que han de ser els principals beneficiats. No aposten per buscar una solució 
immediata i provisional; aposten per buscar la millor solució. La moció demana una cosa 
que ja s’està fent, com és el desdoblament. Hi ha un compromís ferm per part del 
Govern de l’Estat. Als pressupostos de 2016 hi ha una partida per dur a terme les 
actuacions prèvies i indispensables. La rotonda de Margalef s’ha fet i n’hi ha dues més 
planificades per a l’any 2017. El compromís de l’Estat s’està executant. Creu que seria 
una irresponsabilitat gastar uns fons que estan destinats al desdoblament (que serà una 
solució definitiva) per l’alliberament que no resol el problema de manera satisfactòria. 
S’abstindran de votar perquè no estan en contra de l’alliberament, però no poden votar a 
favor d’una alternativa que podria entorpir la solució real i definitiva; en quant al 
desdoblament sí que hi votaran a favor.  
 
El Sr. Gabarrell  diu que el seu grup entén aquesta moció com el trasllat d’uns acords 
que es van prendre en una reunió a les Borges Blanques, entre diferents grups polítics, 
entitats i associacions afectades. Es traslladen aquests acords perquè la Paeria es 
posicioni vers els mateixos. La CUP aposta per l’alliberament de l’autopista. Sobre el 
punt 2 creu que aviat no caldrà exigir res a l’Estat espanyol. 
 
El Sr. Baiget  diu que l’alliberament de l’autopista transferirà tota la càrrega pesada a la 
mateixa (de la carretera Nacional a l’autopista); els veïns de la comarca quedaran 
totalment alliberats dels camions que circulen cada dia per la N-240 fins a Tarragona. 
Aquesta maquinària pesada ha de circular per l’autovia. Ningú quedarà aïllat. La 
duplicació es farà amb posterioritat, si escau. Estem donant suport a les entitats i 
institucions de la comarca; el protagonisme i el projecte pertany a les persones de les 
Garrigues, que viuen i pateixen aquesta situació en primera persona. Donaran suport a 
les entitats, institucions i ajuntaments que estan reivindicant –legítimament- el que la 
moció planteja i donaran suport al manifest darrer que s’acordi de manera consensuada 
entre aquests agents polítics i socials. 
 
La Sra. Ribes  diu que no vol entrar en debat que ja es va fer en la Diputació de Lleida i 
que va ser molt agre. Tampoc vol entrar en la demagògia de parlar de morts. Comenta 
que en un començament estaven disposats a donar suport a la moció; per això havien 
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demanat que els fos acceptada una esmena en la qual es proposava que en cap cas es 
prorrogués la concessió de l’AP2. Aquest matí se’ls ha dit que no s’acceptava l’esmena; 
per això el seu grup s’abstindrà de votar. Tots els grups volem que no hi hagi més 
sinistralitat en aquesta i en qualsevol altra carretera, encara que tinguem diferències 
sobre les mesures a aplicar per a aconseguir-ho. Creu que quan es demana consens 
s’ha de mantenir i en aquest cas no ha estat així.  
 
El Sr. Postius  diu que l’esmena que ahir va plantejar C’s no es podia incorporar en tant 
que la proposta s’ajustava als acords territorials als quals s’ha fet esment. Creu que és 
implícit el plantejament de C’s en tant que el punt primer de la moció proposa alliberar 
l’autopista. Creu que cal ressaltar la unitat de tots plegats. Moltes vegades l’Estat no ha 
donat compliment als seus compromisos; ara ja hauríem de tenir les tres rotondes fetes 
(i només n’hi ha una) i hauríem de tenir un projecte executiu per duplicar la N-240 entre 
Lleida i les Borges Blanques. La unitat ha de servir perquè els nous pressupostos 
comencin a ser el fi del malson de la N-240. Mostrar una imatge d’unitat donarà força 
per a poder aconseguir que aquesta situació trobi un final feliç. Lleida és part d’aquesta 
decisió i ens interessa aquesta duplicació i l’alliberament de l’autopista. Recorda el 
debat que sobre la variant sud es va fer, ja que es podria fer servir l’autopista fins a 
Soses per completar-la. Agraeix a tothom que s’enviï un missatge d’unitat. 
 
El Sr. Larrosa  diu que amb aquest esperit d’unitat el seu grup havia presentat unes 
esmenes; una d’elles s’ha incorporat i l’altra s’ha reconduït. Donaran suport a la 
iniciativa. Els socialistes de Lleida sempre han defensat amb caràcter prioritari el 
desdoblament o la duplicitat del tram Lleida – Les Borges Blanques, com a part de 
l’estructura de connexió del territori i per facilitar la seguretat i la mobilitat. Creu que amb 
l’alliberament no n’hi ha prou, atès que els traçats són diferents.  
 
La Sra. López  diu que l’alliberament segurament serà l’opció més econòmica, però cal 
buscar la millor solució. El Sr. Baiget ha dit que l’alliberament de l’autopista suposaria 
que els camions deixarien més buida la N-240; diu que aquesta prova s’ha fet i no ha 
donat resultat. El sector del transport no està conforme perquè han de fer 25 
quilòmetres més. L’any 2021 acaba la concessió de l’AP2 i el Govern d’Espanya que hi 
hagi en aquells moments decidirà en funció de les necessitats i el pressupost, quina és 
l’alternativa que ha d’adoptar. Diu al Sr. Postius que no sap a quins incompliments es 
referia; li demana que miri els pressupostos i que voti a favor del PGE de l’any 2017 on 
hi ha una partida per aquesta carretera.  
 
El Sr. Talamonte  explica que el seu grup tenia també alguna esmena a la proposta 
inicial i en pro del consens no les han proposat. Explica la proposició no de Llei que es 
presenta al Congrés dels Diputats que parlava del rescat i de l’alliberament definitiu del 
tram de l’AP2; si no és possible que el Grup de C’s se sumi a la moció els demana que 
donin suport a la proposició no de Llei que ha explicat.  
  
La Sra. Ribes  agraeix al Sr. Talamonte l’esperit de consens, però creu que no cal 
confondre la voluntat de consens en el Congrés dels Diputats amb el fet que s’hagués 
acceptat una esmenta a la moció del Ple (presentada pel Grup municipal de C’s) i que 
després s’hagin tirat enrere en pro del consens amb la resta de grups municipals. Creu 
que no és el mateix que s’alliberi un tram d’autopista entre Lleida i Montblanc a que no 
es prorrogui una concessió més enllà de la durada del contracte (l’any 2021). Creu que 
el sentit de l’esmena del Grup de C’s no està implícit en el punt primer de la moció. 
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S’abstindran perquè no volen posar cap inconvenient a que es trobi una solució als 
problemes de sinistralitat en aquesta carretera i en altres.  
 
El Sr. Postius  reitera a la Sra. Ribes que els acords que avui es votaran són aquells als 
quals va arribar la representació del territori i el Grup de CiU no té capacitat per a 
modificar aquests acords. Diu a la Sra. López que caldrà veure quin és el grau de 
compliment de les promeses fetes amb relació a aquestes vies i altres qüestions que a 
Lleida fa anys que esperem. Espera que aquest consens pugui contribuir a acabar amb 
el malson de la N-240 al més aviat possible.  
 
La Sra. Ribes  diu que si CiU no podia acceptar cap esmena, ho podia haver dit des 
d’un bon començament i no acceptar-les inicialment.  
 
 
El resultat de la votació per punts està transcrit en la part dispositiva de l’acta. 
(En el punt primer el Sr. Larrosa no participa en la votació per raons d’abstenció legal de 
caràcter personal).  
 
 
PRECS I PREGUNTES  
 
 
 
Número 1. El Sr. Talamonte pregunta amb relació a una informació publicada en un 
diari local respecte a una discoteca (La Nuit) a la qual s’han paralitzat les obres 
d’ampliació. És una discoteca que té un projecte d’ampliació en exposició pública; que 
no té permís d’obres i malgrat això les han fet. Els promotors són els mateixos de la 
discoteca Biloba, que durant sis mesos van construir la discoteca sense permís d’obres i 
sense que fossin paralitzades. Vol saber quina actuació està prevista i per quin motiu es 
permet realitzar unes obres sense permís. 
 
El Sr. Larrosa diu que no els consta que els promotors de la Nuit siguin els mateixos que 
els de la discoteca Biloba. Es va detectar d’ofici que s’estaven fent aquestes obres i com 
no hi havia llicència es van aturar de manera immediata i es va obrir un expedient de 
disciplina urbanística.  
 
 
Núm. 2. El Sr. Talamonte pregunta sobre el coneixement que han tingut sobre 
l’alienació de la parcel.la situada al cantó de la Llotja en la qual estava previst construir 
dues torres. Tenen constància que han existit dues ofertes per adquirir la parcel.la a 
l’actual propietari (BBVA) i en les quals es demana la desaparició de les càrregues que 
té la parcel.la quan a la construcció de les dues torres. Si no es compleixen les 
càrregues la parcel·la tornarà a ser de propietat municipal el mes d’abril. Entenen que 
alliberar de les càrregues la parcel.la aniria en sentit contrari als interessos de la 
corporació. Pregunta al Sr. alcalde si efectivament té intenció de mantenir les càrregues 
que té la parcel.la i quin futur hi preveu a aquest espai. 
 
El Sr. alcalde diu que si poguéssim vendre aquesta parcel.la per segona vegada ens 
haurien de donar el premi Nobel de gestió empresarial. Si fóssim capaços de recuperar 
la parcel.la, tornar-la a vendre i generar nous ingressos importants seria una situació 
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irreal. Està fent les gestions oportunes davant la SAREB per saber les condicions de la 
reversió a l’Ajuntament, que és evident que no serà una reversió gratuïta. Perquè sigui 
una reversió cal saber quin serà el valor del bé; no és imaginable una reversió gratuïta. 
Està clar que aquesta parcel.la té una càrrega que és la realització d’un projecte de 
torres; si s’alliberés aquesta càrrega l’Ajuntament té molt a dir en tant que és una 
qüestió urbanística i de paisatge urbà. Abans del mes d’abril haurem d’estar en 
condicions de prendre una decisió que es portarà al Ple municipal.  
 
El Sr. Talamonte diu que de la lectura de les clàusules 14 i 17 del contracte d’alienació 
de la finca si no es construeixen les torres en el termini acordat (que s’ha prorrogat tres 
vegades) la parcel.la torna a ser municipal. No entén quina despesa o quin cost cal 
afegir.  
 
El Sr. alcalde diu que les càrregues consten en el registre de la propietat. L’escenari que 
planteja el Sr. Talamonte ho considera idíl·lic (una reversió a l’Ajuntament sense cap 
cost). No el creu imaginable en el nostre sistema.  
 
El Sr. Talamonte insisteix que si hi ha algun cost pel compliment de les clàusules ho vol 
saber. Vol saber la justificació per aquest possible cost.  
 
El Sr. alcalde insisteix que s’estan fent les gestions amb la SAREB per veure en quines 
condicions es pot revertir la parcel.la a l’Ajuntament. Els serveis jurídics i urbanístics de 
l’Ajuntament estan fent gestions amb la SAREB. Informarà al Ple quan tingui la 
informació oportuna.  
 
 
Núm. 3. El Sr. Talamonte formula un prec respecte a un acord de l’EMD de Sucs del 
passat 21 de desembre, en el qual demanen que es faci efectiu l’arranjament i la millora 
del servei de clavegueram i d’aigua potable. Pregunta quan està previst actuar i què es 
pensa fer sobre aquesta petició.  
El Sr. Larrosa diu que ha estat reunit amb la corporació de Sucs fa uns dies i es va 
parlar dels temes pendents, entre els quals hi era el del clavegueram. El Sr. Boneu li va 
notificar que portarien al seu Ple una moció en aquest sentit que els ha estat traslladada 
ahir. Pren nota del prec de l’EMD. Recorda que està pendent de resoldre el tema de la 
tarifa de l’aigua i la taxa de clavegueram, que preveuen dur a terme les inversions 
oportunes segons el model actualment vigent.  
 
 
Núm. 4. La Sra. López  explica que a partir del dia 1 de gener de 2017 les policies locals 
tindran l’obligació de comunicar-se amb els òrgans judicials per mitjans electrònics; els 
serveis jurídics de l’Ajuntament s’hauran de donar d’alta a la plataforma Lexnet per la 
recepció d’actes i notificacions judicials. Vol saber si l’Ajuntament ha procedit a 
implementar els mitjans necessaris per establir les preceptives comunicacions amb els 
òrgans judicials a través de mitjans electrònics i si els serveis jurídics estan donats d’alta 
a aquesta plataforma.  
La Sra. Mestres diu que ahir s’instal·lava l’aplicació juntament amb la xarxa dels Mossos 
d’Esquadra.  
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Núm. 5. El Sr. Gabarrell formula la pregunta següent que havia estat presentada per 
escrit:  
 
1r. Quin nombre de queixes sobre el funcionament de Dona Samaritana han arribat a la 
Comissió d’Avaluació i Seguiment de la Violència Masclista? 
2n. Quin control de qualitat i quin seguiment es fa des de la Regidoria d’Atenció a les 
persones i de la Regidoria d’Igualtat es fa dels serveis prestats i l’atenció que dispensa 
Dona Samaritana? 
3r. Quan es té previst diferenciar els albergs per a dones en situació de violència 
masclista i altres perfils de dones en situació d’exclusió social? 
4t. La Regidoria de Polítiques d’Igualtat té la intenció de demanar la seva participació en 
la Mesa d’emergència d’habitatge en els casos de dones en situació de violència 
masclista o de dones en situació de desnonament, sensellarisme, etc.? 
5è. Quan estaran actius els pisos destinats a dones en situació de violència masclista? 
6è. Quin seguiment i coordinació es fa des de la Regidoria d’Atenció a les Persones del 
recorregut de serveis d’atenció que les dones en situació de violència masclista han de 
fer?. 
 
El Sr. Rodamilans manifesta que li contestarà per escrit les preguntes formulades. 
Explica que els pisos ja estan utilitzables.  
 
 
Núm. 6. El Sr. Gabarrell  formula una segona pregunta que també havia estat 
presentada per escrit: 
 
1r. El Pla Iglú de la Paeria atén en igualtat de condicions a les persones sense llar, 
estiguin o no empadronades a la ciutat? 
2n. Es posa limitacions a l’accés de dies i serveis a les persones que dormen al carrer 
que no estan empadronades a la ciutat? 
3r. Quina capacitat té l’alberg Jericó per atendre persones en situació de sense llar i 
atendre a la vegada les arribades pel Pla Iglú?. 
 
El Sr. alcalde respon a la primera pregunta afirmativament. Sobre la segona pregunta 
creu recordar que hi ha nominalment un topall de 15 dies, però que la capacitat 
d’ampliar-ho s’aplica sempre que hi hagi algun problema real; sempre prima l’atenció a 
la persona per davant dels topalls administratius. Calcula que a finals de mes o 
començaments de gener estarem amb 80 persones acollides.  
El Sr. Rodamilans diu que la mitjana és de 60-70 persones. Sempre s’accepta totes les 
persones que es volen acollir al programa Iglú.  
El Sr. alcalde creu que el nombre raonable de persones que es poden atendre 
simultàniament és de 110-120. Verificaran les dades i li confirmaran.  
 
 
Núm. 7. El Sr. Juvillà formula la pregunta següent que havia estat presentada per 
escrit: 
 
1r. Quina planificació té la Paeria sobre la conservació dels arbres del parc de les 
Basses i sota quins criteris, objectius i direcció s’efectua la selecció dels arbres que 
s’han marcat per tallar. 
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2n. Així mateix, l’Ajuntament té previst prioritzar els treballs de manteniment i millora 
necessaris per garantir la supervivència i el desenvolupament vegetatiu de l’arbrat 
existent? 
3r. Es té previst treballar en la línia de l’objectiu de preservar i millorar les condicions 
vitals de la vegetació i de substituir els exemplars que moren per altres arbres de futur?. 
Hi ha una planificació detallada? 
 
El Sr. alcalde explica que la Fundació del Paisatge Urbà fa anys va fer un inventari dels 
arbres de les Basses amb criteris botànics.  
El Sr. Larrosa explica que a les Basses s’està actuant en una doble direcció. Hi ha 
arbres que estan malalts i altres que suposen problemes de seguretat. Contestarà la 
pregunta per escrit, explicant el Pla de manteniment. 
 
 
Núm. 8. El Sr. Juvillà . formula una altra pregunta relativa al requeriment sobre la 
retirada del nomenclàtor franquista dels carrers. 
 
Atès que el passat dilluns 19 de gener es va registrar a la Paeria un requeriment del 
Grup municipal de la Crida per Lleida-CUP on es demana, tal com consta en el seu 
redactat que “dicti un Decret d’Alcaldia pel qual, en base als dos dictàmens dels tècnics 
d’experts incorporats per la Comissió de carrers de 2-12-2016, acordi substituir els 9 
noms de carrers abans referenciats, tot ordenant a la Comissió de Carrers que aporti 9 
noms en substitució dels eliminats per incomplir la Llei de Memòria Històrica”. 
Formulen la pregunta següent: 
El paer en Cap preveu atendre el requeriment? 
 
El Sr. alcalde diu que bona part del treball (d’acord amb el memorial democràtic) ja s’ha 
fet. Tal com va informar en la trobada de Nadal amb els mitjans de comunicació, també 
el Reglament de participació ciutadana preveu mecanismes de participació. Després 
farà una explicació extensa en resposta a unes preguntes d’ERC.  
 
Núm. 9. El Sr. Juvillà formula el següent prec. Una dia com avui, l’any 1886, va néixer 
a Lleida Salvador Seguí. Atenent que va ser una figura cabdal en la defensa de les 
classes treballadores; i tenint en consideració que va viure en un habitatge situat entre 
els carrers Múrcia i Tallada. Demana que es faci un reconeixement públic a la seva 
figura per part de la Paeria i que en anys successius es faci algun acte també en 
reconeixement de la seva personalitat, com artífex de la consecució de la jornada 
laboral de 40 hores a l’estat espanyol.  
 
El Sr. alcalde pren nota del prec i diu que la Paeria fa anys que va honorar la persona 
de Salvador Seguí amb aquella plaça i el mural associat.  
 
Núm. 10. El Sr. Vega llegeix les preguntes formulades per escrit amb relació al 
posicionament de l’alcalde de Lleida respecte a l’eliminació o no dels noms franquistes 
que resten al nomenclàtor de carrers de la ciutat. 
 
1. En base a quins arguments titlla de demagogues les persones i entitats impulsores 
del Manifest “Per una Lleida lliure de Franquisme” i els grups municipals que reclamen 
la supressió dels noms franquistes als carrers de Lleida? 
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2. No creu el senyor alcalde que, amb manifestacions com aquestes ,s’està 
menyspreant ciutadans i entitats que, en exercici d’un dels principis democràtics més 
elementals com és la llibertat d’expressió expressen lliurement la seua opinió i els seus 
desitjos? 
3. Tant que es vanta que va arriscar la seva llibertat durant la dictadura per la militància 
al PSUC, de quina manera mostra el senyor alcalde el respecta als milers de ciutadans 
que van lluitar contra el franquisme, i en especial als que van patir represàlies i als que 
van ser empresonats o executats per la dictadura, com també a les seues famílies? 
4. Quines mesures pensa que s’han d’aplicar per al total compliment de la Llei 52/2007, 
de 26 de desembre, de la memòria històrica i, en especial, del seu article 15, punt 1, que 
estableix que “Les administracions públiques, en l’exercici de les seues competències, 
prendran les mesures oportunes per a la retirada d’escuts, insígnies, plaques i altres 
objectes o mencions commemoratives d’exaltació, personal o col·lectiva, de la rebel·lió 
militar, de la Guerra Civil i de la repressió de la Dictadura”? 
5. Quines mesures s’adoptaran per resoldre la demanda de centenars de ciutadanes i 
ciutadans i tres grups municipals d’aquest consistori d’eliminar definitivament els noms 
de carrer dedicats a alts càrrecs del règim franquista i defensor del cop d’estat de 1936, 
com ara Joan Recasens, Ramon Areny, Carmelo Fenech, Casimiro Sagenís, Miquel 
Montaña, Jesús i Lluís Recasens o Lluís Besa? 
6. Com pensa respondre oficialment davant la resolució de la comissió d’experts sobre 
els carrers franquistes, que al setembre va concloure que calia establir “uns criteris 
polítics clars” que “han de ser fixats per la Corporació”? 
7. Quin és el precepte legal en què es basa per afirmar que l’eliminació de noms 
franquistes a la denominació de carrers és una competència de l’alcalde i que no toca al 
ple ordenar un canvi de vuit noms de carrers? 
8. L’alcalde de Lleida és conscient que la seua resistència a eliminar els noms 
franquistes dels carrers de la ciutat perpetua la creença que a Lleida hi ha, encara en 
ple segle XXI, famílies intocables, i que aquesta és una actitud molt allunyada del sentit 
democràtic i el tracte igualitari que ha de guiar l’actuació del Paer en Cap? 
 
El Sr. alcalde pregunta si quan el Sr. Vega esmenta tres partits està fent referència a 
ERC, Crida-CUP i Comú de Lleida. El Sr. Vega hi respon afirmativament.  
 
Contesta el Sr. alcalde a les preguntes. La pregunta formulada per la CUP creu que 
estaria en el marc de les preguntes 4 i 5 fetes pel Sr. Vega. Lamenta que amb els 
problemes que hi ha en l’actualitat alguns grups utilitzin la tragèdia de la Guerra Civil i 
destrueixin la tasca de Memòria Històrica i reconciliació que s’ha desenvolupat des de 
l’Ajuntament democràtic i el Govern del país durant aquests anys. Es va veure en 
l’exposició de la Transició Democràtica, l’any passat que va estar un èxit i un exemple 
de la política de reconciliació (no d’oblit) que el nostre país i la nostra ciutat l’ha dut a 
terme. Volen destruir aquesta tasca amb finalitats polítiques que no volen dir i que no 
tenen res a veure. Contesta una a una les qüestions plantejades.  
1.- No tracta de demagògic a cap signant del Manifest. Un Manifest d’aquest nom també 
el podria signar ell si no tingués una segona intenció per part dels Grups Polítics que 
l’han impulsat, que no volen sinó erosionar amb falsedats el govern municipal i a 
l’alcalde. Per això, aplico la paraula demagogs a aquests grups, és a dir, “cercar de 
guanyar influència practicant la demagògia” i demagògia és la “Política fonamentada en 
la utilització de mètodes emotius, no racionals”. Els grups volen confondre “simbologia 
franquista” amb restes evidents d’un període de la ciutat i del país. Pregunta si 
demanaran enderrocar o canviar tots aquells noms, institucions, equipaments definits i 
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desenvolupats durant el franquisme. Pregunta també per quin motiu ERC i CiU, que han 
estat en diferents governs municipals (per cert CiU amb el Grup Independent Freixes), 
no van demanar cap canvi dels carrers que tant els preocupen ara; tampoc ho va 
demanar ERC que va estar al govern i a l’oposició.  
2.- A la segona pregunta respon que no.  
3.- A la tercera respon que no es vanta de res. Descriu fets seus i de la seva família, 
com a exemple de tantes persones i famílies en situació similar. ERC, CUP i CiU tenen 
una diferència fonamental amb ell, derivada no només de l’edat, que també. Vostès es 
declaren ara antifranquistes quan Franco ja no existeix; ells s’hi declarava i lluitava quan 
Franco el podia posar a la presó. Una de les famílies que va partir les conseqüències de 
la guerra va ser la seva (ho explica). De la seva família ha après els conceptes de 
reconciliació i de pau.  
4.- Sobre la quarta pregunta explica les mesures que ja s’han pres i en quin moment. La 
primera corporació municipal va realitzar la primera tasca en aquest sentit, era una 
corporació a la que no podem envejar res en valors democràtics (llegeix les persones 
que la formaven). Aquesta corporació, l’any 1979 va canviar el nom de les avingudes 
General Mola (per Prat de la Riba), de Lérida per Lleida (seguint una campanya popular 
amb Òmnium Cultural i el Congrés de Cultura Catalana) i van canviar el nom de la plaça 
d’Espanya per la plaça de Sant Joan. L’any 1980, la mateixa corporació va canviar un 
seguit de noms de carrers; els llegeix, amb la denominació anterior i la nova. L’any 2006 
es resol uns àmbits en els que no s’havia actuat, com eren els blocs d’habitatges; per 
decret de l’alcalde (ell mateix) es van canviar les denominacions dels blocs. També 
llegeix els noms antics i els nous. L’any 1983 es fa el monument en memòria de les 
víctimes afusellades al Cementiri de la ciutat. A partir de l’any 2005, en el monument als 
afusellats en el cementiri de Lleida, es va fer la neteja de tota la simbologia franquista; 
també es va remodelar el casal de Joventut Republicana al Pati de les Comèdies. L’any 
2008 es va enderrocar el “monument als caiguts” de la plaça de Cervantes. L’any 2010, 
al cementiri de Lleida es va posar la placa en memòria de tots els morts de la guerra. 
L’any 2010 també es va fer l’acte de dignificació de les foses comunes del Cementiri, on 
es troben enterrats bona part de les víctimes de la violència revolucionària; un mur amb 
500 noms gravats i els municipis de procedència de les víctimes. Es va construir un 
monòlit a la fosa que acull una part important de les víctimes del bombardeig feixista de 
novembre de 1937. També al Cementiri s’instal.la l’any 2010 un monòlit en record de les 
víctimes civils i militars dels dos bàndols i ens adherim a la Xarxa d’espais de memòria. 
L’any 2006, a l’avinguda de Blondel es posa l’escultura “memòria, dignitat i vida” 
d’Agustí Ortega, dedicada al Liceu Escolar. L’any 2008 es van fer moltes accions de 
sensibilització dins el projecte del Memorial democràtic. L’any 2012 es fa l’exposició 
“Catalunya bombardejada”. L’any 2014 es fa l’exposició “la Transició democràtica a 
Lleida”, amb un important procés de participació ciutadana.  
Pel que fa a les plaques d’habitatges de Protecció Oficial, objecte de l’acusació que fa a 
l’alcalde el Sr. Postius, amb total demagògia i nul rigor, vol recordar que això són 
plaques posades en edificis privats, que la comunitat de veïns pot canviar o bé, donat 
que la competència d'Habitatges i per tant la Protecció Oficial, correspon a la 
Generalitat, els 3 partits signants (que coincideixen amb els que governen a la 
Generalitat), poden demanar al Govern de Catalunya que faci plaques amb la Protecció 
Oficial sense símbols franquistes i les substitueixi. L’Ajuntament de Lleida ha fet els 
deures, i no només els hi diu l’alcalde; ho diuen altres fons que esmenta. La feina feta 
queda clara al llibre “Ciutadania, espai urbà i memòria a la Lleida del segle XX” dels 
autors Conxita Mir, Joan Sagués i Jaume Barrull que diuen: “En el cas de Lleida, al 
començament de la dècada dels vuitanta es va optar per deixar les diverses fosses del 
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cementiri com estaven i alçar un nou monument en memòria de tots el afusellats a 
Lleida al darrere del Monumento a los Caídos, a l’anvers de l’altar i de la de l’any en 
1941 s’havia alçat a l’antiga tàpia on foren executades les víctimes de la violència 
revolucionària. Aquesta intervenció memorial dels inicis de l’època democràtica va ser 
projectada per l’arquitecte municipal Francesc Bordalba Montardit. S’inaugurà el 1983.”. 
El mateix llibre, del Memorial Democràtic fet el 2009, patrocinat per l’Ateneu Popular de 
Ponent, Memorial Democràtic, Departament de Governació i UdL diu a mode de resum: 
“En aquests moments, el cementiri de Lleida ofereix, com pocs altres al nostre país una 
ruta en la qual és possible la confluència, i per tant l’explicació històrica, de dues 
memòries durant massa temps contemplades de manera separada. A més, pot 
consultar-se la relació nominal de les víctimes de les repressions revolucionària i 
franquista, dels soldats de la fossa militar que el 1965 van ser traslladats al Valle de los 
Caídos i de les víctimes del bombardeig del 2 de novembre de 1937.”. Pel que fa als 
noms del carrers el mateix llibre del Memorial Democràtic diu: “Amb l’arribada de la 
democràcia, els principals canvis van seguir inicialment dues vies bàsiques: eliminar 
totes les referències a la dictadura i a la guerra i traduir al català tots els noms. Les 
substitucions i traduccions van ser empreses immediatament pel primer ajuntament 
democràtic, elegit l’any 1979. No hi ha hagut la mateixa celeritat amb tots els noms 
franquistes que s’havien donat a molts blocs d’habitatges.”. Per això una de les primeres 
actuacions que va fer com a alcalde va ser la de canviar els noms dels blocs.  
5.- Amb relació a alguns dels noms dels carrers als quals es fa esment en aquesta 
pregunta, recorda que van ser adoptats per un ajuntament democràtic. Com va anunciar 
a la trobada de periodistes, el Reglament de Participació ciutadana té eines per cercar 
mecanismes de participació en aquesta matèria. Si una majoria de veïns d’un dels 
carrers analitzats per la Comissió de Carrers ho demana, amb una majoria de 
signatures dels ciutadans majors d’edat, empadronats en aquell carrer, es canviarà el 
nom. 
6.- A la sexta pregunta respon que la Comissió de Carrers no ha dictaminat en el sentit 
de proposar cap canvi.  
7.- A la setena pregunta respon que l’informe del Secretari General està basat en la Llei 
Reguladora de Bases de Règim Local i el Reglament d’organització i funcionament de 
les corporacions locals.  
8.- Respon a la vuitena pregunta dient que qui perpetua aquest fals sentiment i alimenta 
la divisió social són els 3 grups proposants del Manifest. Recomana la pel·lícula feta 
amb motiu del bombardeig del Liceu Escolar; excel·lent documental “El Braç de les 
Fúries”, de Jordi Guardiola i José Carlos Miranda, amb narració de Jordi Dauder, 
produïda per Lleida Televisió i delegada a Òscar Fernández, on apareixen dialogant per 
carrers de la ciutat l’alcalde Pons i Víctor Torres. La seva imatge passejant junts és amb 
la que ell es queda de la guerra, de la postguerra i de la transició democràtica. Aquest 
país ha fet el major exercici de reconciliació de la seva història. El país i els seus 
ciutadans no mereixen que alguns vulguin generar divisió allà on a més a més de 
reconciliació, no hi ha hagut oblit. Hem tingut reconciliació i dignificació dels espais 
públics i de les persones. Clou dient que el seu discurs ha hagut de ser llarg perquè 
llarga ha estat l’acció que els ajuntaments democràtics de la ciutat han dut a terme 
seguint el camí de la Memòria Històrica; reconciliació i pau.  
 
El Sr. Juvillà creu que ningú posa en dubte que no s’hagin retirat noms franquistes dels 
carrers, però queda feina per fer i això és el que es demana: acabar-la. Explica que la 
Comissió de Carrers va fer tres dictàmens. Manifesta que el seu grup no té cap voluntat 
de desgast amb aquest tema. Reconciliació no vol dir oblit; sense justícia no hi ha 
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reconciliació. Creu que l‘exemple més clar és el del Sr. Areny; durant el seu mandat va 
ser afusellada molta gent, es van produir moltes deportacions, va ser un alcalde 
corrupte i va demanar depuració dels funcionaris municipals, va fer que es prohibís el 
català a la Paeria i totes les sentències de pena de mort tenien la seva signatura 
d’informe favorable. 
 
El Sr. Vega diu, amb tot el respecte, que la resposta del Sr. alcalde ha estat un exercici 
de demagògia en el sentit que el mateix alcalde ha definit aquest terme. Tots els 
arguments explicats no són només fruit de la gestió de l’alcalde. No és cert que ERC no 
hagi fet res en aquesta matèria, especialment quan va formar part del govern municipal 
(esmenta com a exemple el monument davant el Liceu Escolar). Esquerra ha reivindicat 
la supressió de símbols franquistes en els edificis (esmenta també com a exemple els 
que hi havia a la seu de la Paeria, que van ser retirats a instància del seu grup). Retreu 
a l’alcalde que no hagi contestat les preguntes que li ha fet. Les preguntes 4 i 5 no les 
ha contestat; la resposta a la número 6 no és certa. Valora molt positivament la feina 
feta pel primer ajuntament democràtic, però no hem de confondre la reconciliació amb la 
desmemoria i la justícia històrica. El seu grup considera que hi ha moltes coses 
pendents, tot i la feina feta. Recorda que el casal de Joventut Republicana va ser 
incautat per motius de guerra, com també va passar amb el Camp d’Esports. Ni joventut 
Republicana ni ERC van poder fer gaire feina antifranquistes perquè van patir 
especialment l’exili. Explica que el Sr. Víctor Torres va ser capaç de tornar de l’exili per 
treballar pel seu país i fer un exercici de reconciliació, però ens va ensenyar que una 
cosa és la reconciliació i altra cosa molt diferent és la desmemoria.  
 
El Sr. alcalde pregunta al Sr. Vega si després del que s’ha dit i del coneixement que té 
de l’alcalde, el pot tractar de franquista.  
El Sr. Vega diu que no recorda haver dit que l’alcalde fos franquista.  
El Sr. alcalde diu que associar una persona amb el franquisme és més greu que dir-li 
directament franquista.  
El Sr. Vega diu que a una persona que es nega a esborrar tots els vestigis del 
franquisme se li ha de recordar que no fa bé la seva feina.  
El Sr. alcalde demana que no es menysvalori la democràcia, l’estat del benestar o l’estat 
de dret; ha costat molt aconseguir-los.  
 
 
Núm. 11. El Sr. Vega  explica la pregunta escrita que plantejava les qüestions següents 
amb relació a l’aplicació de la taxa d’habitatges desocupats en vigor en el municipi de 
Lleida. 
  
1.Quin és el nombre de pisos registrats actualment al cens d’habitatges buits a la ciutat? 
2. Quin tipus de propietaris són els que estan registrats en aquest cens? 
3. Quines entitats bancàries consten com a propietàries dels diversos habitatges 
desocupats censats? 
4. Quants expedients s’han obert per a l’aplicació de la taxa de pisos desocupats? 
5. En quants d’aquests casos s’ha cobrat la taxa? 
6. Quants expedients sancionadors s’han obert per impagament de la taxa i quants per 
no cessió dels pisos a l’Ajuntament de Lleida per a lloguer social? 
7. Quantes sancions ha imposat l’Ajuntament de Lleida en aplicació d’aquests 
expedients? 
8. En quants d’aquests casos s’ha cobrat la sanció? 
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El Sr. Larrosa diu que li farà arribar per escrit la resposta però ara li fa un resum.  
El nombre de pisos registrats actualment al cens d’habitatges buits a la ciutat és de 861. 
Els tipus de propietaris que estan registrats en aquest cens són entitats financeres i 
altres grans tenidors. Les entitats bancàries que consten com a propietàries dels 
diversos habitatges desocupats censats són Abanca, Banc Popular, Banc de Sabadell, 
Santander, Bankia, BBVA, Caixabanc, Catalunyabanc, Credit Agricole, Deustche Banc, 
Cutxabanc, Sareb i Unión de Créditos Inmobiliarios. S’han obert 76 expedients. S’ha 
cobrat la taxa en 33 casos. Sobre la resta de preguntes diu que no sancionem per no 
pagar; la multa coercitiva s’imposa per la reiterada situació d’habitatge en situació 
anòmala.  
 
Núm. 12. La Sra. Ribes recorda que tenen pendents la resposta per escrit a preguntes 
formulades també de manera escrita. 
 
Núm. 13. El Sr. Postius diu que s’ha parlat que l’Ajuntament estava en contacte amb la 
Sareb pel solar annex a la Llotja. Però, els mitjans de comunicació han informat que la 
Sareb havia retornat aquest solar al seu propietari original. Vol saber si la notícia 
publicada era certa o no i, en tot cas, amb qui parla l’Ajuntament sobre la reversió del 
solar esmentat. 
El Sr. alcalde diu que encara no tenen cap confirmació d’aquest canvi i s’està parlant 
amb la Sareb. Si s’ha produït el canvi caldrà confirmar-ho. Les càrregues seran les 
mateixes sigui qui sigui el propietari.  
El Sr. Larrosa diu que l’Ajuntament, amb l’equip directiu de la Regidoria, va tenir una 
reunió amb la Sareb fa escassament uns dies. Va ser amb posterioritat quan es va 
publicar la notícia. Ara per ara ens consta que la titularitat de les finques està en mans 
de la Sareb.  
El Sr. Postius demana que quan se sàpiga en mans de qui restarà el solar se’ls hi faci 
saber.  
 
 
Núm. 14. El Sr. Postius, amb relació al projecte de Torre Salses, diu que aquesta 
setmana la Junta de Govern Local va aprovar la modificació puntual del Pla parcial 
urbanístic del SUR 42. Diu que en l’informe tècnic que acompanya l’expedient indica 
que el conveni entre l’Ajuntament de Lleida i l’empresa Eurofund, s’integra dins aquest 
expedient i afirma que s’ha sotmès a informació pública conjuntament amb aquest 
instrument de planejament. El seu grup va demanar al regidor d’Urbanisme que els 
facilités quan aquest document havia estat sotmès a informació pública; com no han 
tingut resposta a la pregunta li tornen a preguntar al Ple.  
 
El Sr. Larrosa diu que aquest matí el Coordinador d’Urbanisme li ha verificat que aquest 
document anava adjunt a l’expedient de la modificació del Pla parcial del SUR-42; per 
tant, forma part d’aquest expedient. Es va sotmetre a informació pública quan es va 
sotmetre a aquest tràmit el Pla Parcial. En funció de com es desenvolupin els tràmits es 
veurà si caldrà tornar-lo a fer. 
 
El Sr. Postius diu que el Pla parcial es va sotmetre a exposició pública el mes de gener i 
el conveni es va aprovar pel Ple el mes de maig. Un dels punts de l’acord era el de 
sotmetre aquest conveni a informació pública. Per tant, creu que no serveix dir que com 
ja havia estat sotmès a informació pública amb el Pla Parcial, serveix perquè es 
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consideri exposat un acord que es va adoptar mesos després. Reitera la petició 
d’explicacions i si hi ha obligació de sotmetre a exposició pública aquest document.  
 
 
Núm. 15. El Sr. Postius pregunta també sobre el projecte de Torre Salses, atès que en 
l’informe tècnic es fa constar que s’ha incorporat a l’expedient còpia del contracte privat 
de compravenda de data 26 d’octubre de 2016. Quan es diu que s’adjunta còpia del 
contracte de compravenda, en l’expedient consten només diverses pàgines 
fotocopiades (sense protocol·litzar): no tenim possibilitat de veure si el document està 
sotmès a algun tipus de condició suspensiva, resolutiva o de qualsevol altre tipus. 
Reclama que se’ls faciliti còpia del contracte i que es rectifiqui l’afirmació de què en 
l’expedient consta el contracte sencer atès que hi manquen pàgines. 
 
El Sr. Larrosa diu que aquesta pregunta es va fer en la Comissió i la reprodueixen ara al 
Ple. La Sra. Culleré va demanar en la Comissió el mateix. L’Ajuntament té la necessitat 
que se li aportin proves de què hi ha aquesta transmissió de drets i a aquests efectes 
els serveis jurídics i tècnics validen la documentació. L’empresa al·lega, als efectes 
d’excloure determinades pàgines del contracte, que són pàgines que obeeixen a 
l’estratègia de caràcter confidencial i incorpora una informació que afecta només les dos 
parts. Consultaran si aquest és un tràmit que cal complir i qui té dret a accés a aquesta 
informació. Ha passat que certa documentació, a la qual tenen accés els membres 
electes de la corporació, hi apareix posteriorment als mitjans de comunicació o a les 
xarxes socials i en despatxos en que no procedeix que hi sigui. Tenim darrerament 
diverses queixes perquè hi ha documentació que s’ha utilitzat en contra del dret que 
tenen les persones i les empreses amb relació a la informació de caràcter confidencial. 
Si és absolutament necessari es reclamarà aquesta informació; el promotor no té cap 
inconvenient sempre i quan es certifiqui que la persona que té accés a la informació la 
mantindrà amb caràcter confidencial. Seran els serveis jurídics qui hauran de dictaminar 
si aquesta informació es pot fer pública o no.  
El Sr. Postius creu que aquest problema es podria resoldre fàcilment si aquest 
document s’elevés a document públic.  
 
Núm. 16. El Sr. Postius  diu que aquesta setmana s’ha fet públic en el mitjans de 
comunicació que la Generalitat havia autoritzat la implantació del Leroy Merlin a la 
ciutat, en la zona de Copa d’Or. L’endemà l’alcalde va dir que la darrera paraula la tenia 
l’Ajuntament. Vol saber quin plantejament hi ha sobre aquesta qüestió. 
El Sr. alcalde diu que s’estudiarà la llicència que ha donat la Generalitat i el projecte. El 
SUR 5 és una zona amb ús majoritàriament residencial. S’ha fet un desenvolupament 
important en l’àmbit comercial En aquests moments hi ha una saturació de mobilitat 
gran que genera problemes. Els preocupa que hi hagi una altra gran superfície 
comercial en la zona. Estudiaran la llicència comercial i el projecte. A la zona li toca el 
desenvolupament residencial i ha de tenir una molt bona solució de mobilitat. No li 
consta haver rebut la llicència de la Generalitat ni el projecte.  
El Sr. Larrosa afegeix que l’expedient que promovia el propietari de la finca en qüestió 
va passar per Comissió i es va informar negativament per unanimitat.  
 
Núm. 17. El Sr. Postius diu que amb relació a Vall Rufea han aparegut notícies 
recents. Vol saber exactament quin tipus de permís s’ha donat per part de l’Ajuntament; 
si es tracta d’actuacions urbanístiques puntuals o es vol desenvolupar el projecte 
sencer.  
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El Sr. alcalde diu que Vall Rufea té llicència municipal i comercial (sembla que han 
tramitat una pròrroga). Fa molts pocs dies ha entrat a l’Ajuntament una petició de 
llicència d’obres per iniciar Vall Rufea.  
El Sr. Larrosa diu que han demanat una nova llicència d’obres sobre la que ja tenien 
prèviament. A més, han presentat els Projectes d’urbanització i de reparcel·lació.  
 
 
 
L’alcalde aixeca la sessió, de la qual, com a secretari, estenc aquesta acta. 
 
 
El secretari,  Vist i plau, 
  L’alcalde, 
 

 


